

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။

အတွဲ (၅၄)  
အမှတ် (၆၁)

Established in 1914

**Myanma Alinn Daily**

## မေတ္တာသည် အတ္တမဟုတ်

မေတ္တာသည် စိတ်ရှည်တတ်၏။  
မေတ္တာသည် ကျေးဇူးပြုတတ်၏။  
မေတ္တာသည် ဂုဏ်ပြိုင်တတ်ခြင်းမရှိ။  
မေတ္တာသည် ဝါကြွားတတ်ခြင်းမရှိ။  
မေတ္တာသည် မာန်မာနထားခြင်းမရှိ။  
မေတ္တာသည် မလျော်သော အကျင့်ကို မကျင့်။  
မေတ္တာသည် ကိုယ်ကျိုးမရှာတတ်။

၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၉ ရက်

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့။



နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးသိန်းစိန် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် ယူ-၁၉ လက်ရွေးစင် ဘောလုံးအသင်းမှ ကစားသမားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

## အာဆီယံသည် တိုးတက်ထွန်းကားပြီး ကမ္ဘာပေါ်၌ အောင်မြင်သည့်ဒေသဆိုင်ရာအဖွဲ့ အစည်းအပြစ် ရပ်တည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၉

(၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ပေးသည့် အဖွဲ့များ၊ ဖိဖာ ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဖလား ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရခဲ့သည့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် ယူ-၁၉ လက်ရွေးစင် ဘောလုံးအသင်းတို့နှင့် ယူဂျေဟောင်းမြို့ကြီး(၃)မြို့ကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းသို့ အောင်မြင်စွာထည့်သွင်းနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သူများအား နိုင်ငံတော်သမ္မတက တည်ခင်းဧည့်ခံသော ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေ ၆ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည် ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးသိန်းစိန် တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁

“ ဒီမိုကရေစီသို့ကူးပြောင်းရန် ကြိုးပမ်းစဉ်ကာလ၌ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံ တကာအသိုက်အဝန်းတွင် အခက်အခဲများကို ရင်ဆိုင်ခဲ့ရသော်လည်း ၂၀၁၁ ခုနှစ် မိမိတို့အစိုးရ တက်ရောက်လာပြီးသည့်နောက်ပိုင်း၌ နိုင်ငံတကာ၏လက်ခံမှုကို ရရှိခဲ့ ပြီး နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းက တက်ကြွစွာ ပါဝင်လာနိုင်ခဲ့ ”

■ နိုင်ငံတကာ	■ ပြည်တွင်း	■ အားကစား
ပြင်သစ်သမ္မတဟောင်း ဆာကိုဇီ သမ္မတပြန်ဖြစ်ရန် ရေပန်းစား	ရန်ကုန်မြို့ ကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက်တွင် အာရ်ဘီအီးလူစီးရထား မကြာမီစတင်ပြေးဆွဲမည်	အာဆင်နယ်အသင်း အဝေးကွင်းတွင် အမှတ်ပြည့်ရယူ
စာမျက်နှာ ၄	စာမျက်နှာ ၁၁	စာမျက်နှာ ၁၃

### “သင့်အနာဂတ်လုံခြုံစိတ်ချဖို့ **Future Auto** မှာ ကား ဝယ် စို့”

- ❖ အမြတ်ကို ပမာနမထား အရည်အသွေးနှင့် ရောင်းအားကိုသာ အဓိကထားသည့် တစ်ခုတည်းသော ကားအရောင်းပြခန်း။
- ❖ ကားများကို နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ (၆)လအာမခံပစ္စည်းနှင့် လက်ခံဖိုးအခမဲ့ ပြင်ဆင်ပေးသည့် တစ်ခုတည်းသော ကားအရောင်းပြခန်း။
- ❖ အရည်အသွေးမြင့်ကားအရေအတွက် အများဆုံး ဝန်ဆောင်မှုအကောင်းဆုံး ကားအရောင်းပြခန်း။

**Show Room(1)** - အမှတ်(၁၄၀)၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းသစ်၊ ကုက္ကိုင်းမီးပွိုင့်အနီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်။ Ph: 01-400785, 09-254342575, 09-5147128

**Show Room(2)** - သစ္စာလမ်းမကြီး၊ ဗဟိုဈေးမှတ်တိုင်အနီး၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်။ Ph: 09-254346475, 01-8500492

**Show Room(3)** - အမှတ်(၂၂၆)၊ ဘီ၊ အင်းစိန်လမ်းမကြီး၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (ဘာတာမှတ်တိုင်နှင့်အုတ်ကျင်းမှတ်တိုင်ကြား)။ Ph: 09-254342979

**Mandalay** - အမှတ်(၄၁၃)၊ (၆၂)လမ်း၊ (၃၅ x ၃၆)လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့။ Ph: 09-795594006, 09-795594008

မြန်မာ့အလင်း အယ်ဒီတာ့အဖွဲ့

အသွင်ကူးပြောင်းရေးတည်ငြိမ်စွာကြိုးပမ်း

နိုင်ငံတော် Stakeholder များနှင့် နိုင်ငံရေးအင်အားစုပါတီများ အခါအားလျော်စွာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုသည် ဒီမိုကရေစီတစ်နိုင်ငံရေး ယဉ်ကျေးမှုသစ်ပင်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးသိန်းစိန်သည် ဒီမိုကရေစီပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး၊ နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်ရှေ့ခရီးနှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် အခါအားလျော်စွာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးလေ့ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက် ညနေပိုင်းတွင် နိုင်ငံရေးပါတီ ၆၇ ပါတီမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ အတွင်းရေးမှူးများ၊ အလုပ်အမှုဆောင်များအပါအဝင် စုစုပေါင်း ၁၂၆ ဦးတို့နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး မင်္ဂလာခန်းမ၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

ပြီးခဲ့သည့် အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက်ကလည်း နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော်၌ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးအင်အားစု ငါးဖွဲ့မှ ခေါင်းဆောင်များနှင့် နိုင်ငံရေးရာဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပခဲ့ပေသည်။ ယခုတွေ့ဆုံမှုမှာ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် တွေ့ဆုံမှုဖြစ်ပြီး နိုင်ငံရေးအရ ပိုမိုပေါင်းစည်းလာသော ဝိသေသအဖြစ် တွေ့မြင်ခဲ့ရသည်။

ဤအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတက နိုင်ငံရေးအရေရာ၊ အမျိုးသားပြန်လည်စည်းလုံးညီညွတ်ရေးအရေရာ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက်ပါ မိမိတို့ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်ခဲ့သည့်အထဲမှ သိသာထင်ရှားသော ရလဒ်တစ်ခုမှာ နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုသစ် အသက်ဝင်ရှင်သန်လာခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်ရေး နည်းလမ်းများနှင့် နိုင်ငံရေးအင်အားစု အချင်းချင်းအပြန်အလှန် ဖယ်ထုတ်ရန်ကြိုးပမ်းသော နည်းလမ်းများမှ စေ့စပ်ဆွေးနွေး အဖြေရှာကြရန်ဆိုသည့် နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုသစ် အသက်ဝင် ရှင်သန်လာသည့်အတွက် ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးသည် ယနေ့အထိ လမ်းကြောင်းမှန်ပေါ်တွင် ဆက်လက်ရှင်သန်နေခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုအခြေအနေကို ဆက်လက်ဆောင်ကြဉ်းနိုင်ရန် အားလုံးက ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း စသည်ဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

မှန်ပေသည်။ စေ့စပ်ဆွေးနွေးခြင်းသည် တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် ဝေဖန်တိုက်ခိုက်ပြောဆိုမှုများကို လျော့ကျစေပြီး ဒီမိုကရေစီစနစ် အသွင်ကူးပြောင်းဖော်ဆောင်ရာတွင် လက်နက်ကောင်း သဖွယ် ထိရောက်အကျိုးရှိပေသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ဒီမိုကရေစီစနစ်နှင့် အညီ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုကိုအခြေခံပြီး ပကတိအရှိ တရားအတိုင်း မှန်ကန်သောနည်းလမ်းများဖြင့် စေ့စပ်ဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်၍ အဖြေရှာခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် နိုင်ငံရေးဖြစ်စဉ်ရှင်သန်လာမှုသည် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံရေး အင်အားစုများဖြစ်သည့် လွှတ်တော်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံးပါဝင်ခဲ့သဖြင့် သေချာရေ ရာသောအဆင့်တစ်ခုသို့ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။ ဆက်လက်၍လည်း ထိုအောင်မြင်မှုများ ဖြစ်ထွန်းရေးအားလုံး ပါဝင်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုဖြင့် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြဉ်းမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ပါ၍ နိုင်ငံတွင်နိုင်ငံရေးအရ ယှဉ်ပြိုင်မှုများ၊ အားပြိုင်မှုများ၊ စိန်ခေါ်မှု များရှိလင့်ကစား ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံ တည်ဆောက်ရေးရရှိထားသည့် အောင်မြင်မှုများကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း၍ တိုင်းပြည်၏ အသွင် ကူးပြောင်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်ရေးကို တည်ငြိမ်စွာဖြင့် ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

ပြည်တွင်းသတင်း

ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း လမ်းလုပ်ငန်းများအတွက် ဂျပန်နိုင်ငံ (JICA) မှ ကူညီထောက်ပံ့ပေးသော စက်၊ ယာဉ် ယန္တရားများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၉

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း လမ်းလုပ် ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် ဂျပန်နိုင်ငံ (JICA) မှ ကူညီထောက်ပံ့ပေးသော စက်၊ယာဉ် ယန္တရားများ လွှဲပြောင်း ပေးအပ်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့၊ လမ်းဆောက်လုပ်ရေး စီမံကိန်း အထူးအဖွဲ့(၉) ရုံးဝင်း အတွင်းရှိ မင်္ဂလာမဏ္ဍပ်၌ ကျင်းပရာ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်လွင်၊ ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော် မင်း၊ ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် များ၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး

ဦးစောခင်မောင်မြင့်နှင့် မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်သံအမတ်ကြီး Mr. Tateshi Higuchi ဂျပန်နိုင်ငံ (JICA) မှ Mr. Masahiko Tanaka ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ဝင်များ YACHIYO Engg; Co., Ltd. နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ မှ စက်၊ ယာဉ် ယန္တရားပေးသွင်းသည့် ကုမ္ပဏီမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဧည့်သည်တော် များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက် ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အဖွဲ့အမှတ်စကားပြောကြားပြီး ကရင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ကရင်ပြည် နယ်အတွင်း လမ်းလုပ်ငန်းများဆောင် ရွက်ရန်အတွက် ဂျပန်နိုင်ငံ (JICA)

မှ စက်၊ ယာဉ်၊ ယန္တရားများ ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကျေးဇူး တင်စကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်သံအမတ်ကြီးက နှုတ်ခွန်းဆက် စကားပြောကြားပြီး ဂျပန်သံအမတ် ကြီးက ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း ဦး ဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်လင်း ထံသို့ စက်၊ ယာဉ် ယန္တရားများ လွှဲ ပြောင်းပေးအပ်သည့် အထောက် အထား စာရွက်စာတမ်းများကို ပေး အပ်သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်လွင်၊ ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီး ချုပ် ဦးဇော်မင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်သံအမတ်ကြီး Mr. Tateshi

Higuchi တို့က စက်၊ ယာဉ် ယန္တရား များ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းအခမ်း အနားကို ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး စက်၊ ယာဉ်ယန္တရားများကို လိုက်လံ ကြည့်ရှုကြသည်။

ယခု ကျင်းပသည့် ဂျပန်နိုင်ငံ (JICA) မှ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် စက်၊ယာဉ် ယန္တရား အမျိုးအစား ၁၉ မျိုး၊ စက်၊ ယာဉ် ယန္တရားအရေ အတွက် စုစုပေါင်း ၆၃ စီးကို ကရင် ပြည်နယ်အတွင်း လမ်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဂျပန်နိုင်ငံ (JICA) မှ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

အန္တရာယ်ကွေ့ သတိပေးဆိုင်းဘုတ်နှင့် ကျောက်တိုင်များ ပြန်လည်ပြုပြင်ပေးရန်လို

ဖျာပုံ နိုဝင်ဘာ ၂၉

ရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံ မြို့၏ ဂုဏ်ဆောင်ဖျာပုံတံတားကြီး တွင် ယာဉ်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းစေ ရေးအတွက် ဖျာပုံမြို့ဘက်ခြမ်း အန္တရာယ်ကွေ့တွင် သတိပေးလမ်း ညွှန်ဆိုင်းဘုတ်များ ဖြူ နီကျား ကျောက်တိုင်များကို စိုက်ထူထားသည် မှာ တံတားကြီးတည်ဆောက်ပြီးစဉ် ကတည်းက ဖြစ်သည်။

ယခုအခါ အဆိုပါ တံတားကြီး၏ အန္တရာယ်ကွေ့ရှိ သတိပေးလမ်းညွှန် ဆိုင်းဘုတ်များမရှိသည့်အပြင် ဖြူ နီ၊ ကျား ကျောက်တိုင်များ ယိုင်လဲပြုတ် ကျပျက်စီးနေသဖြင့် ယာဉ်မောင်းသူ များ ယာဉ်အန္တရာယ် ကြုံတွေ့နေရ သည်ကို သိရှိနေရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ဖျာပုံမြို့ရဲ့ ပြည် သူတွေ အဓိကအားထားပြီး နေ့စဉ် အသုံးပြု ခရီးသွားလာနေရတဲ့ ဒီဖျာပုံ တံတားကြီးမှာရှိတဲ့ အန္တရာယ်ကွေ့ က အရင်နှစ်တွေကတည်းက ယာဉ် မောင်းတွေ မဆင်မခြင်မောင်း လို့ ကားတွေ၊ ဆိုင်ကယ်တွေ အောက်ပြုတ်ကျတာ မကြာခဏဖြစ် နေပါတယ်။ အန္တရာယ်ကွေ့ကို ၁၀၀ အကွာမှာ သတိပေးလမ်းညွှန် ဆိုင်း ဘုတ်နဲ့ လမ်းကွေ့အချက်ပြ ဖြူ နီ ကျားကျောက်တိုင်တွေ စိုက်ထူပေး ထားတာ အောက်တိုဘာလကစပြီး သတိပေးလမ်းညွှန်ဆိုင်းဘုတ်လည်း မရှိတော့ဘူး။ နောက်ပြီး ကားတွေ၊ ဆိုင်ကယ်တွေ ဝင်တိုက်လို့ ဖြူ နီ၊

ကျားကျောက်တိုင်တွေ အောက်ပြုတ် ကျပြီး ကျန်တဲ့ကျောက်တိုင်တွေ ယိုင်

လဲနေတာတွေ တွေ့နေရတာကို သက် ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူတွေက အမြန်ဆုံး



ပြန်လည်ပြုပြင်ပေးဖို့ လိုအပ်နေပါပြီ” ဟု ခရီးသွားပြည်သူတစ်ဦးကပြော သည်။

ဖျာပုံမြို့တွင် အနယ်နယ်အရပ် ရပ်မှခရီးသွားပြည်သူများနှင့် ဖျာပုံမြို့ ရှိပြည်သူများ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်း ရှင်းစေရေးအတွက် ဖျာပုံတံတားကြီး ၏ အဆင်းအန္တရာယ်ကွေ့တွင် တံတားကြီး၏ ဂုဏ်အင်္ဂါရပ်နှင့်ညီ ညွတ်စေရန်နှင့် ယာဉ်မောင်းသူများ သတိထားမောင်းနှင်စေရန်အတွက် သတိပေးလမ်းညွှန် ဆိုင်းဘုတ်များ ဖြူ နီ ကျား ကျောက်တိုင်များကို သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများက အမြန် ဆုံးပြန်လည်စိုက်ထူပေးရန် လိုအပ် နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(၀၇၁)

Advertisement for 'အဲဒီ... အောင်မြင်မှုဟာ' (That... Success is) featuring a cartoon illustration of a man and a woman. Text includes: 'ယူ-၁၉ ဘောလုံးအသင်း' (U-19 Football Team), 'ခြေခံပွဲအောင်မြင်ပြီး' (Successfully defended the home ground), 'အသက်(၂၀)အောက် ကမ္ဘာ့ဖလား' (World Cup Under-20), 'ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ဝင်ပြိုင်ခွင့်ရပြီ...နော်။' (We have qualified for the tournament... yes). The cartoon shows a man in a striped shirt and a woman in a white shirt and black skirt, both smiling and holding a trophy.

Large advertisement for 'Japan Myanmar Pwe Taw' (Japan Myanmar Pwe Taw) featuring a collage of performers. Text includes: '၂၀၀၄ ဒီဇင်ဘာလ (၆)ရက် (၇)ရက် (စနေ၊ တနင်္ဂနွေ) [နှစ်ရက်တို]' (December 6, 7, 2004 (Sat, Sun) [2-day]), 'အရှေ့မြင်းခြင်ကွင်းလမ်း၊ ရွှေထွဋ်တင် (Sky Star ဝန်း) တာဝေ' (East Horse Race Track, Shwe Thut Tin (Sky Star Circle) Tower), 'ဂျပန်-မြန်မာပွဲတော်' (Japan-Myanmar Festival), 'ဝင်ကြေးအခမဲ့' (Free Admission), 'ဂျပန်နိုင်ငံမှ Kawaii Fashion Show အဖွဲ့၏ ထူးခြားဆန်းသစ်သော ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုများ' (Fashion Show team from Japan with unique and new entertainment programs), 'ဂျပန်ဂီတ၊ ဘေးဒါသက်ပွဲတော်၊ ဘာပုစားသောက်ပွဲတော်၊ ဘွဲ့ဒါဂရု' (Japanese Music, Beer Festival, Food Festival, Award Show), 'ပိုင်းဆိုင်ခမ်းလှိုင်း၊ နီနီဝင်ဇော် လွှမ်းမိုင်း၊ ကျော်ထွဋ်ဆွေ၊ Bobby Soxer နန်းသူဇာ၊ နန်းပြတိုဗြီးသင်း' (Pine Wave, Nini Win, Lwin Mying, Kyaw Thut Swe, Bobby Soxer, Nang Dula, Nang Pya Theater Troupe), 'ထူးအညီ (၂) နာရီ - ၂ (၈) နာရီအထိ' (Special 2-8 PM).

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

ကျောပိုးမှ

### နော်ဝေနိုင်ငံမိပုရား ဆွန်ယာ၏ ကိုယ်ရေးအကျဉ်း

နော်ဝေတော်ဝင်မိသားစုသည် အားကစားနှင့် ပြင်ပ အပန်းဖြေ လှုပ်ရှားမှုများတွင် ဝါသနာထုံသည်။ ဟာရယ်ဘုရင်သည် ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးတွင် အလေးအနက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ပြီး ကမ္ဘာ့ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်ထိန်းသိမ်းရေး ရန်ပုံငွေအဖွဲ့၊ နော်ဝေရိုး၏ ဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် နှစ်ပေါင်း ၂၀ ခန့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။

မိပုရား ဆွန်ယာအား ၁၉၇၇ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၄ ရက်တွင် အော်စလိုမြို့၌ ဖွားမြင်ခဲ့သည်။ ၁၉၉၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် ဟာရယ်ဘုရင် နန်းတက်သောအခါ ၅၃ နှစ်တွင် နော်ဝေနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးသော မိပုရား ဖြစ်လာခဲ့သည်။

၎င်းသည် ၁၉၅၄ ခုနှစ်တွင် အလယ်တန်းအောင်မြင်ခဲ့ပြီး အော်စလို အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာသင်ကျောင်းမှ အဝတ်အထည်ချုပ်လုပ်ခြင်း ပညာရပ်ဖြင့် ဒီပလိုမာရရှိခဲ့သည်။ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ လိုဇ်နိုးမြို့ရှိ အမျိုး သမီး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာသင်ကျောင်း၌လည်း လူမှုရေးသိပ္ပံ၊ စာရင်းအင်းပညာ၊ အဝတ်အထည် ဒီဇိုင်းရေးဆွဲခြင်းပညာရပ်တို့ကို သင်ယူခဲ့သည်။ ယင်းနောက် နော်ဝေနိုင်ငံ အော်စလိုတက္ကသိုလ်မှ ပြင်သစ်၊ အင်္ဂလိပ်နှင့် အနုပညာ၊ သမိုင်းဘာသာရပ်များဖြင့် ဝိဇ္ဇာဘွဲ့ ရရှိ ခဲ့သည်။

မိပုရားဆွန်ယာသည် လူမှုရေးလုပ်ငန်းများတွင် တက်ကြွစွာပါဝင်ပြီး ရန်ပုံငွေရှာဖွေခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် နာယကအဖြစ် ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။ ၎င်းသည် နော်ဝေမိပုရားတစ်ဦး၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များနှင့် ဆက်စပ်သည့် နယ်ပယ်များတွင် စိတ်ဝင်စားမှုရှိပြီး အနုပညာနှင့် ယဉ်ကျေးမှုတို့တွင် အထူးဝါသနာပါသူဖြစ်သည်။

### ဒုတိယဝန်ကြီးဦးတင်ဦးလွင် ဆာ့ဒ်ထိပ်သီးအစည်းအဝေး တက်ရောက်ရာမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၉

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် နီပေါနိုင်ငံ ခတ္တမန္တမြို့၌ နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည့် (၁၈)ကြိမ်မြောက် တောင်အာရှနိုင်ငံ များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအသင်း (ဆာ့ဒ်) ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီးနောက် နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည် ရောက်ရှိသည်။

(၁၈)ကြိမ်မြောက်ဆာ့ဒ်ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ နိုင်ငံ/အစိုးရအကြီးအကဲများ၊ ဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ သံအမတ်ကြီး များနှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိများ၊ လေ့လာသူနိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ဆာ့ဒ်အဖွဲ့၏ လေ့လာသူနိုင်ငံဖြစ်သည်နှင့်အညီ မြန်မာနိုင်ငံ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်သည် (၁၈) ကြိမ်မြောက် ဆာ့ဒ်ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

ကျောပိုးမှ

ပြေးဆွဲမည်ဖြစ်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်တော်- ပန်းဆိုးတန်း၊ ပန်းဆိုးတန်း-ထော်လီ ကွေ့ အပိုင်းနှစ်ပိုင်းခွဲခြား ပြေးဆွဲမည် ဖြစ်ကြောင်း ယင်းလမ်းကြောင်းတွင် ပန်းဆိုးတန်း ရပ်စခန်း၊ ဆူးလေရပ် စခန်း၊ ရွှေတိဂုံ ရပ်စခန်း၊ စဉ့်အိုးတန်း ရပ်စခန်း၊ မော်တင်ရပ်စခန်း၊ ဝါးတန်း ရပ်စခန်း၊ ထော်လီကွေ့ ရပ်စခန်းများ သတ်မှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။ ဗိုလ်ထောင်ဘုရားဝင်ပေါက်အနီး နှင့် အလုံထော်လီကွေ့တို့၌ ရပ် စခန်းအဆောက်အအုံများ တည် ဆောက်ပြီးစီးလုနီးပါးရှိနေပြီ ဖြစ် သည်ကို တွေ့ရသည်။

အလွန် ကမ်းနားလမ်းမသစ်ကို ဖြတ်၍ ရထားသံလမ်းများရှိသေးသော်လည်း ကမ်းနားလမ်းမဟောင်းပေါ်ရှိ ရထား သံလမ်းများမှာ မရှိတော့ကြောင်း၊ ယင်းနေရာလမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် မြို့ပတ်ရထားလမ်းနှင့် ချိတ်ဆက်ကာ ကုန်ရထားတွဲများ ယခင်ပြေးဆွဲခဲ့ သော်လည်း ကမ်းနားလမ်းမသစ်စတင် အသုံးပြုချိန်တွင်မူ ကမ်းနားလမ်း ဖြတ်၍ မြို့ပတ်ရထားလမ်းကြောင်းနှင့် ချိတ်ဆက်၍ ရထားပြေးဆွဲမှုမရှိဘဲ ကမ်းနားလမ်းသစ်တစ်လျှောက်သာ ကုန်ရထားတွဲများ ပြေးဆွဲမှုရှိသည် ဟု အလုံထော်လီကွေ့တွင် နေထိုင်သူ တစ်ဦးကဆိုသည်။

ခင်ဆိုင်



### တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် KNU ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့အား တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၉

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့မနန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာဧည့်ခန်းမဆောင် ၌ KNU ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူးဆေးဖိုး ခေါင်းဆောင်သောအဖွဲ့အား တွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အတူ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း)၊ ရေ (လေ) ပိုလ်ချုပ်ကြီး လှဌေးဝင်းနှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက် ရောက်ကြပြီး KNU ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ အထွေ ထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် ပဒိုစောကွယ် ထူးဝင်း၊ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ ဝင်များဖြစ်သော စောရောဂျာခင်၊

ပဒိုမန်းငြိမ်းမောင်၊ စစ်ထောက်ချုပ် အဆင့်ရှိ စောအိုင်းဇော်၊ ဥက္ကဋ္ဌ၏ နိုင်ငံရေးနှင့် စစ်ရေးအကြံပေးစောထူး ထူးလေး၊ ကော့ကရိတ်ခရိုင်ဥက္ကဋ္ဌ ပဒို ရွှေမောင်းနှင့်တာဝန်ရှိသူများ တက် ရောက်ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ) နှစ်ဖက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ အရ တပ်မတော်နှင့် KNU အဖွဲ့ အကြား အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးဆောင် ရွက်မှုများအပေါ် အားရကျေနပ်မှု ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်၏ ငြိမ်းချမ်း

ရေး မူဒြောက်ချက်နှင့် ပတ်သက်၍ တိတိကျကျလိုက်နာရန်ဆိုသည်ထက် အလေးထား ဆောင်ရွက်စေလို ကြောင်း၊ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးနှင့် ပတ် သက်၍လည်း ပြင်ဆင်သင့်သည့် အချက်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြင်ဆင်သွားရန် လက်ခံကြကြောင်း၊ တပ်မတော်နှင့် KNU အဖွဲ့တို့ အကြား ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိသည်အထိ အကြား ငြိမ်းချမ်းဆောင်ရွက်ရန် နှစ်ဦးနှစ်ဖက်

သန့်ဋ္ဌာန်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရ သည်။ တွေ့ဆုံအပြီးတွင် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် KNU ကရင် အမျိုးသားအစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ စောမူ တူးဆေးဖိုးတို့သည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် အတူ အမှတ်တရ စုပေါင်းဓာတ်ပုံ ရိုက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ (မြဝတီ)

### ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ဦးဆောင်သောကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ပီယက်နမ်နိုင်ငံမှ ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၉

ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း)ဒုတိယပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ သည် ပီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပ ပြုလုပ်သည့် (၁၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ကြည်းတပ်ဦးစီးချုပ်များ အစည်းအဝေး 15<sup>th</sup> ASEAN Chiefs of Army Multilateral Meeting (ACAMM-15) နှင့် (၂၄)ကြိမ် မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်(ကြည်း) များ သေနတ်ပစ်ပြိုင်ပွဲ 24<sup>th</sup> ASEAN Armies Rifle Meet (24<sup>th</sup> AARM) ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားတက် ရောက်ပြီး ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီ ၅ မိနစ်တွင် ရန်ကုန်မြို့သို့ လေကြောင်း ခရီးဖြင့် ရောက်ရှိသည်။

ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း)ဒုတိယပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ အား ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်း မျှူး ပိုလ်ချုပ်ထွန်းထွန်းနောင်နှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ တာဝန်ရှိ



သူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ အဆိုပါခရီးစဉ်တွင် ဒုတိယ

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)နှင့် အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး

(ကြည်း)မှ တာဝန်ရှိသူများ ပြန်လည် လိုက်ပါခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ (မြဝတီ)

(လူကြီးတိုင်း မရှိမဖြစ်ဆောင်ထားသည့်ဆေးဝါးတစ်လက်) အသက် (၄၀) နှင့်အထက် လူကြီးများတွင် အများဆုံး တွေ့ကြုံခံစားရသည့် ဝေဒနာများ ဖြစ်ပါသည်။

- ခန္ဓာကိုယ်အောက်ပိုင်းရှိ အကြောများ လေးလံခြင်း၊ အကြောဆိုင်ခြင်း၊
- ကြာကြာထိုင်ပြီး ရုတ်တရက် ထလျှင်ပထမဆုံးခြင်း၊
- နူးသစ်အကျောအဆန့် မကောင်းခြင်း၊
- လမ်းလျှောက်လျှင် လေးလံခြင်း၊ တုံ့ဆိုင်းခြင်း၊ ကိုယ်လက်မအီမသာဖြစ်ခြင်း၊
- နူးခေါင်းမှ ခြေဖျားအထိ အေးစက်ပြီး ထုံကျင်ခြင်း၊ သွေးလေမလျှောက်ခြင်း တို့အတွက်

တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်ပုံတင်အမှတ် TMR 011337(0115)

အမှတ် (၂) ကန်သာယာလမ်း၊ ၃ ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။ ဖုန်း ၀၁ ၆၆၄၆၃၆

ဤဆေးဝါး ပုံနှိပ်ခြင်းဖြင့် လူငယ်တစ်ယောက်ကိုလည်း သွားလက်ဖျတ်လတ်စေနိုင်ပါသည်။

နိုင်ငံတကာသတင်း

အိန္ဒိယစီးပွားရေး မျှော်မှန်းသည်ထက်ကျဆင်း

နယူးဒေလီ နိုဝင်ဘာ ၂၉

နှစ်ဆန်းပိုင်းမှစတင်ကာ လူလိုင်လမှ စက်တင်ဘာလအတွင်း အိန္ဒိယ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုနှုန်းသည် ၅ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိရာ ယခင် တတိယသုံးလပတ်၌ ၅ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းမှ ကျဆင်းသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။



ပြင်သစ်သမ္မတဟောင်း ဆာကိုီဇီ သမ္မတပြန်ဖြစ်ရန် ရေပန်းစား

ပါရီ နိုဝင်ဘာ ၂၉ အနေဖြင့် နိုင်ငံရေးလောကသို့ ပြင်သစ် ကွန်ဆာဗေးတစ်များ ပြန်လာနိုင်သော နီကိုလတ်ဆာကိုဇီ

အား လာမည့်ခေါင်းဆောင်သစ်အဖြစ် ရွေးချယ်ကြမည်ဟု ဆိုသည်။ ပြင်သစ်နိုင်ငံ၏ အဓိက အတိုက် အခံပီတီ ယူအမ်ပီပီတီက ၎င်းတို့ ၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်လာနိုင်သောသူအတွက် မဲပေးဆုံးဖြတ်ကြမည်ဖြစ်သည်။

အသရေပျက်မှုဖြင့် ဘလော့ဂါတစ်ဦးကိုစွဲဆိုသည့် အမှုတွင် စင်ကာပူတရားရုံးချုပ်က ဝန်ကြီးချုပ် လီရှန်လွန်းကိုအနိုင်ပေး

စင်ကာပူ နိုဝင်ဘာ ၂၉

အသရေပျက်မှုဖြင့် စင်ကာပူဝန်ကြီးချုပ် လီရှန်လွန်းက အွန်လိုင်း ဘလော့ဂါတစ်ဦးကိုတရားစွဲဆိုသောအမှုတွင် စင်ကာပူတရားရုံးချုပ်က ဝန်ကြီးချုပ်အား အနိုင်ပေးကြောင်း နိုဝင်ဘာ ၂၈ရက်တွင် အမိန့်ချမှတ် လိုက်သည်။

မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စင်ကာပူတရားရုံးချုပ်တွင် ကြားနာသည့်တရားမမှုများတွင် နှစ်နာကြေးအနေဖြင့် အနည်းဆုံး စင်ကာပူဒေါ်လာ ၂၅၀၀၀၀ (အမေ ရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၀၀၀၀) ပေးလျှော်စေလေ့ရှိကြောင်း သတင်းများက ဆိုသည်။

ဆိုက်ပရပ်စ်သမ္မတ အမေရိကန်တွင် နှလုံးခွဲစိတ်မှုခံယူမည်

နီကိုးဂျား နိုဝင်ဘာ ၂၉

ဆိုက်ပရပ်စ်သမ္မတနီကော(စ်) အနာစတာဆီတတ်သည် အမေရိကန်၌ ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်တွင် နှလုံးခွဲစိတ်မှု ခံယူမည်ဖြစ်ကြောင်း အစိုးရပြောခွင့်ရ ပုဂ္ဂိုလ်က အင်္ဂါနေ့တွင် ပြောကြားသည်။

ရာသီဥတုအလွန်အမင်းဆိုးရွားကာ ဂါဇာပြည်သူများ ရေဘေးဒုက္ခခံစားနေရ

ဂါဇာ နိုဝင်ဘာ ၂၉

ဂါဇာကမ်းခြေဒေသတွင် ရာသီဥတု လွန်ကဲစွာ ဆိုးရွားပြီး ရေကြီးမှုများ လွန်ခဲ့သောရက်အနည်း ငယ်ကဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ပရက်စ် တီဗီသတင်းတစ်ရပ်က ဖော်ပြခဲ့ သည်။

တွင်နေရကြောင်း ရေလွှမ်းမိုးမှု ဖြစ်ပွားနေသော ဂါဇာကမ်းခြေဒေ သာနေပြည်သူတစ်ဦးက ပရက်စ် တီဗီသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံမြို့တော်ပေကျင်း၌ ဆေးလိပ်သောက်သုံးမှုပိတ်ပင်မည်



ပေကျင်း နိုဝင်ဘာ ၂၉

တရုတ်နိုင်ငံမြို့တော် ပေကျင်း၌ ပေကျင်းမြို့တော် တာဝန်ရှိသူများ၏ အစီအမံများအရ ဆေးလိပ်သောက် သုံးသူအားလုံးအား အများပြည်သူနှင့် ဆိုင်သောနေရာအားလုံးတွင် ဆေး လိပ် သောက်သုံးခြင်းကို ပိတ်ပင် ဖွယ်ရှိသည်။



(ဘီဘီစီ)

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် ကြော်ငြာ

# လိုင်သာယာ ဝါးဟားဟားရေခဲမှန်စက်ရုံ၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၉  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လိုင်သာယာမြို့နယ် ရေညွှန်ကျေးရွာ စက်မှုဇုန်(၃) ကျန်စစ်သားလမ်း

တွင်ရှိသော ဝါးဟားဟားရေခဲမှန်စက်ရုံ၌ နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီ ၂၅ မိနစ်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လျှပ်စစ်မီးမလာ၍ စက်ရုံမှ မီးစက်နီးရာ RC အဆောက်အအုံပေ (၁၅x၆၀)အပေါ်ထပ်လှေအခန်း မီးပူမှတစ်ဆင့် အဝတ်များမီးစွဲ၍

မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခြင်းဖြစ်ပြီး အဆိုပါ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာသို့ တိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများရောက်ရှိ၍ မီးသတ်ယာဉ် စုစုပေါင်းအစီး ၂၀ဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ပြီး မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။



## ပုသိမ်မြို့ ဆီဂိုဒေါင်ရုပ်ကွက်၌ ဆီဂိုဒေါင်ထဲရှိ ဆီပုံးများ ဓာတ်ဆီများပြည့်သွင်းနေစဉ် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

ပုသိမ် နိုဝင်ဘာ ၂၉

ပုသိမ်မြို့ အမှတ်(၁၃)နယ်မြေ ကင်မလင်းကျွန်းစက်မှုဇုန်အနီးရှိ ဆီဂိုဒေါင် ဇုန်ရုပ်ကွက်အမှတ် M-51 နေ ဦးဝင်းကျော်(၅၀နှစ်)၏ ဆီဂိုဒေါင်၌ နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက် ည ၉နာရီက စက်သုံးဆီဂိုဒေါင် ၂၈၀၀ ပါရှိသော ဆီသယ်ယာဉ် ၉က/--- မှဆီတင်လုပ်သား မျိုးလှိုင်(၃၁နှစ်)သည် ဂိုဒေါင်ထဲက ဆီပုံးများသို့ ဓာတ်ဆီများဖြည့်သွင်းနေစဉ် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါမီးလောင်ရာသို့ ပုသိမ်အမှတ်(၁)မီးသတ်စခန်းနှင့်အမှတ်(၂) မီးသတ်စခန်း၊ ကန်ကြီးထောင့်၊ ငပတော၊ ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် မီးသတ်စခန်းများနှင့် ပုသိမ်လေတပ်စခန်းဌာနချုပ်မှ မီးသတ်ယာဉ်များအပါအဝင် မီးသတ်ကား ၁၂ စီး၊ ရေသယ်ယာဉ် သုံးစီး၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက ဝိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်မှုကြောင့် မိနစ် ၄၀ အတွင်း မီးငြိမ်းသွားသည်။

အဆိုပါမီးလောင်မှုကြောင့် ဓာတ်ဆီဂိုဒေါင်တစ်လုံး၊ ဆီသယ်ယာဉ် ခေါင်းပိုင်းမီးလောင်ဆုံးရှုံးပြီး ဆီသယ်/တင်ချလုပ်သား ဦးလှငွေ (၆၀နှစ်) ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသွားသည်။ ထို့ကြောင့် ပေါဆော့ပြုလုပ်သူ ဆီသယ်လုပ်သား မျိုးလှိုင်ကို ဥပဒေအရ ဖမ်းဆီးအရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ယင်းမီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သော ဆီဂိုဒေါင်ဇုန်၌ ၂၀၁၂ ခုနှစ်က တစ်ကြိမ် ဆီသယ်ယာဉ်မှဆီဂိုဒေါင်တိုင်ကီထဲသို့ ဆီထည့်ရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သဖြင့် ဆီဂိုထောင်နှစ်လုံး မီးလောင်ဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပွားခဲ့ဖူးကြောင်း သိရသည်။

ပုသိမ်လှကြည်

## မြိတ်မြို့ အဝေးပြေးကားဝင်းစားသောက်ဆိုင်တစ်ဆိုင်၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

မြိတ် နိုဝင်ဘာ ၂၉  
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်မြို့ ကလောင်ကျေးရွာအုပ်စု တောရကျောင်းရပ် အဝေးပြေးကားဝင်းပထမလမ်း ဆိုင်ခန်းအမှတ်(၅၈)တွင် နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် ည ၇ နာရီ ၁၀ မိနစ်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားချိန်တွင် စား

သောက်ဆိုင်ပိုင်ရှင်သည် ဆိုင်ပိတ်ပြီး မြို့တွင်းသို့ သွားရာ မီးပလတ်ခုံတွင် တယ်လီဖုန်းအားသွင်းစက် အပူလွန်ကဲရာမှ အနီးရှိ ဓမ္မရာသီ ကူးစက်၍ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကို မြိတ်ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်ထွန်း၊ မြိတ်ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးဇော်

ဝင်း၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသန်းဦး တို့ကကြီးကြပ်၍ မီးငြိမ်းသတ်ရေယာဉ် ၁၀ စီး၊ ရေသယ်ယာဉ် ခြောက်စီးဖြင့် သနွေ၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့နှင့် ပြည်သူများက အဆောက်အအုံ အမိုးအထိ တက်၍ ငြိမ်းသတ်ခဲ့ကြရာ ည ၇

နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။

မီးလောင်မှုကြောင့် ထက်အိန္ဒြေကျော် စားသောက်ဆိုင် ကြမ်းခင်းအလျား ပေ (၁၄x၂၀) ဆိုင်အတွင်းရှိ ပစ္စည်းများဆိုင်ခန်းအမှတ် (၅၇)နှင့် (၅၉)အမိုးအနည်းငယ်စီ မီးဟပ်ခံရသည်။ ဦးကျော်ကျော်ဦးကို မြိတ်မြို့မရဲစခန်းက မီးပေါဆော့မှုကြောင့် အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

## ရန်ကုန်မြို့နှင့် စစ်တွေမြို့တို့၌ ဒိုင်ယာဇီပင်ထိုးဆေးပုလင်း ၇၃၁၀၀ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၉  
နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု (၄၂) ရန်ကုန်အနောက်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ရန်ကုန်မြို့ ဘုရင့်နောင်ပွဲရုံတန်း ရိုးမစွမ်းအင်ကားဂိတ်တွင် Sedil Injection (ဒိုင်ယာဇီပင်) ထိုးဆေးပုလင်း ၂၆၈၇၀ သိမ်းဆည်းရမိမှုနှင့်ပတ်သက်၍ စစ်တွေမြို့မှ ဘာသိန်းဆိုသူ ပို့လိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ်ချက်အရ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု (၄၇) စစ်တွေမှ စစ်တွေမြို့ မင်းဂံရပ်ကွက်ရှိ ရိုးမစွမ်းအင်ကုန်သိုလှောင်

ရုံတွင် ဘာသိန်းနှင့် သုံးဘီးဆိုင်ကယ်၊ မောင်းနှင်သူ ကျော်အေးလှိုင်တို့နှစ်ဦးအား Sedil (ဒိုင်ယာဇီပင်) ထိုးဆေးပုလင်း ၃၀၇၀၀ ပုလင်း၊ လက်ကိုင်ဖုန်းနှစ်လုံးတို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသည်။

တွင်းဆက်ဖော်ထုတ်ချက်အရ စစ်တွေမြို့ မြို့သူကြီးရပ်ကွက် သိန်းကမ္ဘာလမ်းနေ မပန်းမြဖြူ၏ နေအိမ်မှ Sedil (ဒိုင်ယာဇီပင်) ထိုးဆေးပုလင်း ၅၀၀၀ တို့ကိုလည်းကောင်း၊ (ဒိုင်ယာဇီပင်)ထိုးဆေးပုလင်းများအား ရန်ကုန်မြို့တွင် လက်ခံရယူမည့် ရဲရင်(ခ) ညီညီ (ခ)ချစ်ဦးကို ရန်ကုန်မြို့ ဘုရင့်နောင်ပွဲရုံတန်း ရိုးမစွမ်းအင်ကားဂိတ် အနီး၌ဖမ်းဆီးရမိပြီး ၎င်းငှားရမ်းထားသည့် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် တောင်ညွန့်ကြီးရပ်ကွက် တော်ဝင်ပလာဇာ (ပ)ထပ် ဆိုင်ခန်းအမှတ် (၁၀၈)မှ Sedil (ဒိုင်ယာဇီပင်) ထိုးဆေးပုလင်း ၁၀၅၂၀ ပုလင်းတို့ကို လည်းကောင်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဒိုင်ယာဇီပင် ထိုးဆေးများမှာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၀၂ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၁ ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၂/ ၂၀၀၂ ဖြင့် ထုတ်ပြန်ထားသည့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဖြစ်ပြီး အဆိုပါထိုးဆေးပုလင်း ၇၃၁၀၀ ဖမ်းဆီးရမိမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ဘာသိန်း(၃၆ နှစ်)၊ ကျော်အေးလှိုင် (၃၀နှစ်)၊ မပန်းမြဖြူ (၆၀နှစ်)နှင့် ရဲရင်(ခ) ညီညီ(ခ)ချစ်ဦး (၃၂ နှစ်) တို့လေးဦးအပေါ် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



ဘာသိန်း၊ ကျော်အေးလှိုင်၊ မပန်းမြဖြူနှင့် ရဲရင်(ခ)ညီညီ(ခ) ချစ်ဦးတို့အား ဖမ်းဆီးရမိသော ဒိုင်ယာဇီပင်ထိုးဆေးများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

**မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး ရွေးကောက်ပွဲကြီးကြပ်ရေးကော်မရှင် ကြေညာချက် (၀၅/၁၄)**

မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး အမှုဆောင်သစ်များ ပြန်လည်ရွေးချယ်ပွဲအတွက် အဆိုပြုလွှာများ တင်သွင်းရန် နောက်ဆုံးရက်ကို ၁-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှ ၁၀-၁၂-၂၀၁၄ ရက်အထိ ထပ်မံရက်တိုးမြှင့်လိုက်ပါ၍ အဆိုပြုလွှာများ တင်သွင်းရန် နှိုးဆော်လိုက်ပါသည်။

ရွေးကောက်ပွဲကြီးကြပ်ရေးကော်မရှင်

အရာရှိဖြစ်သူများအားဖြည့်သွင်းသော အချက်အလက်

မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး

SH မြင့်သထက် YU

ဆရာ/မ

B.Ed အမျိုးသားစီမံကိန်း၊ ဓထု/အုပ်၊ English

ကျွန်ုပ်တို့ လူမှုဝန်ထမ်း - ဒုဦးစီးမှူး 4 skill

အမြန်သင်ကုန် UCSB (PSC) ဝင်ခွင့်အားလုံး ဝင်ခွင့်ရသင်တန်းကြီး

တိုက်(၂၃)မြို့လွှာလှည့်တန်းလမ်း၊ လှည့်တန်း Center မှာ၊ အေးဦးမိသားစုအားလုံး အပေါ်လှည့်တန်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ၅၆-၊ ၀၉၃၀၀၉၃၅၊ ၇၃၀၀၉၃၄

**အကြိမ်(၂၀)မြောက် အာဆီယံ ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေး (20<sup>th</sup> ATM) အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများအောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သူများအား ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကျေးဇူးတင်လွှာ**

မြန်မာနိုင်ငံမှ အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံကျင်းပခဲ့သည့် အကြိမ်(၂၀)မြောက် အာဆီယံ ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေး၊ (၁၃)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-တရုတ် ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေး၊ (၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-ဂျပန်ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေး၊ (၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-ကိုရီးယား ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေး၊ (၃၈)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပို့ဆောင်ရေး အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများအစည်းအဝေး၊ (၁၃)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-တရုတ် ပို့ဆောင်ရေးအဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေး၊ (၁၃)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-ဂျပန် ပို့ဆောင်ရေးအဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေး၊ (၆)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-ကိုရီးယားပို့ဆောင်ရေး အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးများနှင့် နှစ်နိုင်ငံဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေးများအား မန္တလေးမြို့၊ ဆီဒီနားဟိုတယ်နှင့် ဟိုတယ်ရွှေပြည်သာတို့တွင် ၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ပါသည်။

ထိုကဲ့သို့ အစည်းအဝေးများကို အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရန်အတွက် ကိုယ်ရောစိတ်ပါ အဘက်ဘက်မှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသော ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဆက်သွယ်ရေးနှင့် သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဆက်ဆံရေးအရာရှိများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ ဗဟိုစက်ပစ္စည်းစာရင်းအင်းနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနမှတာဝန်ခံ၊ ယာဉ်ကြီးကြပ်သူနှင့် ယာဉ်မောင်းများ၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အချိန်ပြည့် လုံခြုံရေးကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးကြသော တာဝန်ရှိသူများနှင့် ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနမှ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ပေးသူများ၊ ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာနအတွင်းရှိ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဆက်ဆံရေးအရာရှိများ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့မှတာဝန်ရှိသူများ၊ မန္တလေးမြို့၊ ဆီဒီနားဟိုတယ်၊ ဟိုတယ်ရွှေပြည်သာ၊ ကရဝိတ်ရေပေါ်ဟိုတယ်နှင့် ကုက္ကိုကျွန်းစားသောက်ဆိုင်တို့မှ ဝန်ထမ်းများအားလုံးတို့အား ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အထူးပင်ကျေးဇူး ဥပကာရတင်ရှိပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန

ဆောင်းပါးနှင့်ပြည်တွင်းသတင်း

# အနက်တူစကားလုံးများ - ၂

“ကဲ... အနက်တူတဲ့ စကားလုံးတစ်ခုကို ထပ်စဉ်းစားကြည့်ရအောင်။ လူတိုင်းမလွဲမရှောင်နိုင်တဲ့ ‘သေခြင်း’တရားကို ရည်ညွှန်းတဲ့ အနက်တူ စကားလုံးတွေလည်း အများကြီးရှိတယ်။ အရင်းခံအကျဆုံးစကားလုံးက ဘယ်ဟာဖြစ်မယ်ထင်သလဲ”

“ ‘သေ’ဆိုတဲ့ စကားလုံးပဲ ဖြစ်မယ်ထင်ပါတယ် ဆရာ”

“ဟုတ်ပါတယ်။ ‘သေ’ဆိုတဲ့ စကားလုံးဟာ အရင်းခံအကျဆုံးပါ။ ပုဂံခေတ်က ကျောက်စာတွေမှာ ‘သေခဲရကား’တို့ ‘သေခြင်း’တို့ဆိုတဲ့ စကားတွေ အစောပိုင်းကတည်းက တွေ့ရတယ်။ ‘သေ’ဆိုတဲ့ စကားလုံးဟာ ဒီနေ့အထိ တိုက်ရိုက်အကျဆုံး၊ အကျယ်ပြန့်ဆုံး သုံးနေတဲ့ စကားပဲလေ”

“ဟုတ်တယ်နော် ဆရာ။ သမီးတို့ နေ့စဉ်သုံးနေတဲ့ စကားတွေထဲမှာ ‘သေရေးရှင်ရေး’တို့၊ ‘အသေဖြောင့်ဖို့’တို့၊ ‘သုသေငါပို့’တို့၊ ‘သေချင်တဲ့ ကျားတောပြောင်း’တို့ဆိုတဲ့ စကားမျိုးတွေ အများကြီးပဲ”

“အေးကဲ့။ ဒီစကားလုံးက အများအကြောင်း ယေဘုယျသုံးတဲ့အခါ အလွယ်တကူ သုံးကြပေမယ့် အထူးသဖြင့် ကိုယ်နဲ့နီးစပ်တဲ့သူတွေအကြောင်း တစ်ဦးချင်းအကြောင်း သုံးရင်တော့ စိတ်ထဲမှာ ရိုင်းသလိုလို၊ ကြမ်းသလိုလို ထင်တတ်ကြတယ်။ ဒါကြောင့် ‘သေ’လို့ တိုက်ရိုက်မသုံးဘဲ အနက်တူတဲ့ တခြားစကားလုံးတွေ ပြောင်းသုံးတတ်ကြတယ်ကွဲ့”

“ရိုင်းပြပါဦးဆရာ၊ ကျွန်တော်သိသဘောမပေါက်လို့ပါ”

“ဒီလိုလေ။ ဆိုပါတော့ကွဲ့။ သားသူငယ်ချင်းတစ်ယောက်က နေ့မကောင်းနေတဲ့ သူ့အဖေ ညကသေသွားတဲ့အကြောင်း သားကိုပြောပြတယ် ဆိုပါတော့”

“ဘယ်လိုပြောတာမျိုး သားကြားဖူးသလဲ”

“ညက ငါ့အဖေဆုံးသွားပြီကွဲ့” လို့ ပြောတာမျိုး ကြားဖူးပါတယ်ဆရာ”

“အေး ကိုယ့်ဆွေမျိုးသားချင်းတွေ၊ မိတ်ဆွေတွေသေတဲ့အကြောင်း ပုံမှန်ပြောရင် ‘ကျွန်တော်ဦးလေး ဆေးရုံမှာဆုံးသွားပြီ’၊ ‘ဆရာကြီး မနက်က ဆုံးတယ်တဲ့’ ဆိုတာမျိုး ပြောလေ့ရှိကြတယ်။ ကဲ ‘ဆုံး’နေရာမှာ ‘သေ’ ထည့်ပြီး ပြောကြည့်စမ်း”

“ ‘ကျွန်တော်ဦးလေး ဆေးရုံမှာသေသွားပြီ’၊ ‘ဆရာကြီး မနက်က သေတယ်တဲ့’ လို့ ပြောရမှာပေါ့ ဆရာ။ ဟာ... ဟုတ်တယ်နော်၊ အဲဒီလို ‘သေ’ ဆိုတဲ့ စကားလုံးထည့်ပြီး ပြောရင် ရိုင်းသလိုလို စိတ်ထဲမှာ ခံစား ရပါတယ် ဆရာ”

“အေး... ‘သေ’ဆိုတဲ့ စကားလုံးဟာ တိုက်ရိုက်ကျလွန်းလို့ အဲဒီ စကားလုံးကို ကိုယ်နဲ့နီးစပ်တဲ့သူတွေအတွက် သုံးဖို့ ဝန်လေးတတ်ကြတာ ထင်တယ်။ ဘယ်သူမဆို သေရမှာတော့ ကြောက်တယ်မဟုတ်လား”

“ဟုတ်ပါတယ် ဆရာ”

“ဆုံး’ ကတော့ ‘သေ’ လောက်တိုက်ရိုက်မကျဘူး။ မပြင်းထန်ဘူး။ သိမ်မွေ့တယ်။ ဒါကြောင့် နီးစပ်တဲ့သူတွေ သေတဲ့အကြောင်းပြောရင် ‘ဆုံး’ လို့ အသုံးများတာပေါ့”

“ ‘ကွယ်လွန်တယ်’ ‘အနိစ္စရောက်တယ်’ဆိုတဲ့ စကားတွေကရော၊ ဘယ်လို သဘောရှိပါသလဲ ဆရာ”

“ဒီစကားတွေက ‘ဆုံး’လို့ အပြောစကားမှာသုံးတာမျိုးမဟုတ်ဘဲ စာရေး ရာမှာသုံးတယ်လေ။ စာဆန်ပြီး ခွဲခွဲညားညားရှိတာပေါ့။ နာရေးကြော်ငြာ တွေမှာကြည့်ရင် ဒီစကားတွေ အသုံးများတာတွေ မှာပေါ့”

“နှစ်လုံးတို့ပြီး ‘ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်တယ်’လို့လည်း သုံးတယ်

**မောင်ခင်မင်(ခေဖြူ)**

မဟုတ်လား ဆရာ”

“ဟုတ်ပါတယ်။ အနက်တူစကားတွေထဲသုံးရင် ပိုပြီးခွဲခွဲညားညား ရှိတယ် လို့ ယူဆကြတယ်”

“ သေဆုံးတဲ့ပြီး ‘သေဆုံး’ လို့သုံးတာကရော ဆရာ”

“ ‘သေ’လို့ တစ်လုံးတည်း မသုံးဘဲ ‘သေဆုံး’ လို့သုံးတော့ စာဆန် တာပေါ့ကွဲ့။ ‘ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်ပွားရာ ခရီးသည်ငါးယောက် သေဆုံးသွား သည်’ ဆိုတာမျိုးပေါ့”

“ဟုတ်ကဲ့ပါ”

“အဲ... ‘အသက်ထွက်သွားတယ်’ ‘အသက်ပျောက်သွားတယ်’ ဆိုတာ မျိုးက ရုတ်တရက်သေသွားတဲ့သဘောပါတယ်။ ‘စကားမပီမသပြောရင်း အသက်ပျောက်သွားရော’ ဆိုတာမျိုးပေါ့”

“ဆရာ’သေ’တာကို ‘ကြွသွားပြီ’ ‘ဂန့်သွားပြီ’ လို့ သုံးတာကရော ဘယ်လို သဘောပါလဲ”

“အဲဒီစကားမျိုးကို ဗန်းစကားလို့ ခေါ်တာပေါ့။ ကိုယ့်အချင်းချင်း အပြောင်အပြက်သုံးရာက အသုံးတွင်လာတာတွေပေါ့။ အထူးသဖြင့် လူငယ် တွေပြောကြဆိုကြရာမှာသုံးလေ့ရှိတယ်။ ‘လျှောသွားပြီ’ တို့ ‘မာလကီယား သွားပြီ’ တို့ ‘မာလက ဈာန်နဲ့ကြွသွားပြီ’ တို့ အမျိုးမျိုးပါပဲ။ ခေတ်အလျောက် ပေါ်လာတတ်တဲ့ စကားမျိုးတွေပဲလေ”

“ ဘဝတစ်ပါးပြောင်းသွားသည်လို့လည်း သုံးတယ်မဟုတ်လား ဆရာ”

“သေတယ်ဆိုတဲ့ အဓိပ္ပာယ်ရအောင် တွဲစပ်သုံးတဲ့ စကားတွေ အများ ကြီးရှိပါတယ်။ ပြောရင်ဆုံးမှာမဟုတ်ဘူး။ ဪ... ပုဂ္ဂိုလ်အဆင့်အတန်း အရ ပုံသေသုံးတဲ့စကားတွေလည်း ရှိသေးတယ်နော်။ သားတို့သမီးတို့ သိတယ် မဟုတ်လား”

“ဘယ်လိုစကားမျိုးတွေပါလဲ ဆရာ”

“ ဪ... ဘုရားဆိုရင် ဘယ်လိုသုံးတယ်၊ ဘုရင်ဆိုရင် ဘယ်လိုသုံးတယ် ဆိုတဲ့ စကားမျိုးတွေလေ”

“ဟုတ်ကဲ့၊ သိပါတယ်ဆရာ၊ ဘုရားဆိုရင်ပရိနိဗ္ဗာန်ပြုတယ်၊ ရဟန်းသံဃာ

**■ ဥပမာကဲ့ ‘ငယ်’နဲ့ ‘သေး’ဟာ အနက်တူစကားပဲ။ ဒါပေမယ့် နေရာတိုင်းမှာ ထပ်တူမတူဘူး။ ‘ဒီကလေးထိုင်က နည်းနည်းသေးတယ်’ ဆိုတဲ့စကားကို ‘ဒီကလေးထိုင်က နည်းနည်း ငယ်တယ်’လို့ အစားထိုးသုံးလို့ ရတယ်မဟုတ်လား။ ဒါပေမယ့် နေရာတိုင်းမှာ ‘ငယ်’ နဲ့ ‘သေး’ကို အပြန်အလှန် အစားထိုးလို့မရဘူးလေ။ ‘လူငယ်’ကို ‘လူသေး’လို့ အစားထိုး လို့မရသလို ‘အထင်သေးတယ်’ ဆိုတာကို ‘အထင်ငယ်တယ်’ ကို အစားထိုးလို့မရဘူး မဟုတ်လား။ ■**

ဆိုရင် ပျံလွန်တော်မူတယ်။ ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသည်လို့လည်း သုံးပါတယ်”

“သမီးလည်းပြောကြည့်ပါမယ်။ ဘုရင်ဆိုရင် နတ်ရွာစံတယ်၊ မိဖုရား မင်းသမီး၊ မင်းသားဆိုရင် ကံတော်ကုန်တယ်လို့သုံးပါတယ် ဆရာ”

“ဟုတ်ပါပြီ။ အခုဆရာတို့ ပြောကြ ဆိုကြတဲ့ အနက်တူစကားတွေကို ကြည့်ရင် ထပ်တူထပ်မျှတူတယ်ဆိုတဲ့အနက်တူစကားမျိုးကတော့ တော်တော် ရှားတယ်လို့ ဆိုရမှာပေါ့”

“ဟုတ်ပါတယ် ဆရာ”

“ထပ်တူထပ်မျှတူတဲ့အနက်တူစကားလုံးမျိုးလုံးဝမရှိတာတော့ မဟုတ် ဘူး။ အဲဒီလို ထပ်တူ တူမတူသိရအောင် တစ်လုံးနဲ့တစ်လုံး အစားထိုးကြည့် ပါလို့ ပညာရှင်တွေကဆိုကြတယ်။ အစားထိုးလို့ရရင် ထပ်တူတူတယ်၊ မရရင် မတူဘူးပေါ့”

“သာဓကကလေးပြောပြပါ ဆရာ”

“ဆိုပါတော့၊ ဒီစာရွက်တွေ ‘မိတ္တူကူးထားတယ်’လို့ ပြောတဲ့စကားကို ‘ဒီစာရွက်တွေကော်ပီကူးထားတယ်’လို့ ‘မိတ္တူကူး’နေရာမှာ ‘ကော်ပီကူး’ လို့ အစားထိုးပြောလို့ရတယ် မဟုတ်လား”

“ဟုတ်ပါတယ်ဆရာ”

“ဒီလိုဆိုရင် ‘မိတ္တူကူး’ နဲ့ ‘ကော်ပီကူး’ဟာ အနက်ချင်းထပ်တူတူတယ် လို့ ဆိုနိုင်တာပေါ့”

“ဆိုနိုင်မယ်ထင်ပါတယ်ဆရာ။ ဒီစကားလုံးတွေက ပြောသူရဲ့သဘော ထားတွေ၊ ခံစားချက်တွေ ကွဲပြားစရာမရှိပါဘူး။ တစ်လုံးကတစ်လုံးထက် အဓိပ္ပာယ်ကျယ်တာ ကျဉ်းတာလည်းမရှိနိုင်ပါဘူး ဆရာ”

“အဲဒီလိုပဲ ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ဝေါဟာရတွေ ပြောင်းသုံးတာမျိုးမှာ ဥပမာ သားတို့ သမီးတို့သင်ရတဲ့ ဘိုင်အိုလိုဂျီကိုအခု ‘ဇီဝဗေဒ’လို့ခေါ်တယ် မဟုတ် လား။ အရင်က ‘ပါဏဗေဒ’လို့ခေါ်ဖူးတယ်။ အဲဒီစကားလုံး နှစ်လုံးဟာ လည်းထပ်တူတူတယ်လို့ ဆိုနိုင်တာပေါ့”

“အစားထိုးလို့မရတာဆိုတာ ဘယ်လိုဟာမျိုးလဲ ဆရာ”

“ဥပမာကဲ့ ‘ငယ်’နဲ့ ‘သေး’ဟာ အနက်တူစကားပဲ။ ဒါပေမယ့် နေရာ တိုင်းမှာ ထပ်တူမတူဘူး။ ‘ဒီကလေးထိုင်က နည်းနည်း သေးတယ်’ ဆိုတဲ့စကား ကို ‘ဒီကလေးထိုင်က နည်းနည်းငယ်တယ်’ လို့ အစားထိုးသုံးလို့ရတယ် မဟုတ်လား။ ဒါပေမယ့် နေရာတိုင်းမှာ ‘ငယ်’ နဲ့ ‘သေး’ကို အပြန်အလှန် အစားထိုးလို့မရဘူးလေ။ ‘လူငယ်’ကို ‘လူသေး’လို့ အစားထိုးလို့မရသလို ‘အထင်သေးတယ်’ ဆိုတာကို ‘အထင်ငယ်တယ်’ကို အစားထိုးလို့ မရဘူး မဟုတ်လား။ သိသာအောင်ပြောတာပါ”

“ဟုတ်ကဲ့ပါ”

“ဒီလိုပဲ ‘ဒုက္ခ’ နဲ့ ‘ဆင်းရဲ’ တူလို့ ‘အိုခြင်း နာခြင်း ဆင်းရဲ’ ကို ‘အိုခြင်း နာခြင်းဒုက္ခ’လို့ အစားထိုးပြီးသုံးရင် ရနိုင်ပေမယ့် ‘ဒုက္ခပါပဲ’ လို့ ညည်းတဲ့ စကားကို ‘ဆင်းရဲပါပဲ’လို့သုံးရင် ကြားတဲ့သူ နားလည်မှာ မဟုတ်ဘူးလေ”

“အင်း... အဲဒီလို အစားထိုးသုံးလို့ ရယ်စရာဖြစ်ရတဲ့ ပုံပြင်ကလေး သတိရလို့ပြောရဦးမယ်။ ရွာတစ်ရွာက မိတ်ဆွေအိမ်ကို သွားလည်တဲ့ ဧည့်သည်ကို အိမ်ရှင်က ညအိပ်ခါနီးရင် ‘မီးခွက်မီးငြိမ်းလိုက်ပါ’လို့ ပြောတော့ ဧည့်သည်က နားမလည်ဘူးတဲ့။ သူတို့အရပ်မှာတော့ ‘မီးသတ်လိုက်ပါ’ လို့ သုံးတာကဲ့။ အိမ်ရှင်က ရှင်းပြမှ နားလည်သတဲ့။ ‘ငြိမ်း’ နဲ့ ‘သတ်’နဲ့ အတူတူ ပဲလို့ မှတ်ထားတာပေါ့။ နောက်နေ့မှာ ဧည့်သည်ကလက်ဝှေ့ပွဲသွားကြည့်ပြီး ပြန်လာတော့ အိမ်ရှင်ကိုပြောပြသတဲ့။ ‘လက်ဝှေ့ပွဲမှာလက်ဝှေ့သမား နှစ်ယောက်အားရပါးရ ငြိမ်းကြတာ ကြည့်ကောင်းလိုက်တာဗျာ’လို့ ပြော သတဲ့”

“အနက်တူတိုင်း အစားထိုးသုံးလို့မရဘူးဆိုတာကို ဟာသလုပ်တာပေါ့ နော် ဆရာ”

“ဟုတ်ပါ။ ကဲ... နားကြဦးစို့”



မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဗဟိုဌာနချုပ်က အသက် ၇၅ နှစ် ပြည့် လိုင်မြို့နယ် စစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲကို နိုဝင်ဘာစတုတ္ထပတ်က မြို့နယ်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပရာ စစ်မှုထမ်း ဟောင်း စည်းရုံးရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်မှူးတင်မြင့်(ငြိမ်း)က အသက် ၇၅ နှစ်ပြည့် မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင် ၁၃ ဦးအတွက် ငွေကျပ် ၂၆၀၀၀၀ ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်စဉ်။

## ချစ်ကြည်ရေးသင်္ဘောခရီးစဉ်ပါ လူငယ်များနှင့် ရန်ကုန်မြို့ပေါ်ရှိ တက္ကသိုလ်များမှ ကျောင်းသားလူငယ်များ တွေ့ဆုံပွဲကျင်းပ

**ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၉**

မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဒုတိယအကြိမ် ရောက်ရှိသည့် (၄၁)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံနှင့် ဂျပန်ချစ်ကြည်ရေး သင်္ဘောခရီးစဉ်ပါ လူငယ်များနှင့် ရန်ကုန်မြို့ပေါ်ရှိ တက္ကသိုလ်များမှ ဒေသခံ ကျောင်းသားလူငယ်များ တွေ့ဆုံပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉နာရီတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်စီးပွားရေး တက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာ တက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်ပညာရေး တက္ကသိုလ်၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ရန်ကုန်နှင့် ရန်ကုန်နည်းပညာ တက္ကသိုလ်တို့၌ တစ်ပြိုင်တည်း ကျင်းပသည်။

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၌ ကျင်းပ သည့်တွေ့ဆုံပွဲကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဝိဇ္ဇာခန်းမ၌ကျင်းပရာ သင်္ဘောကြီး ပေါ်တွင် လိုက်ပါလာသည့် နိုင်ငံ အလိုက် အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များက ကျောင်းသားများနှင့် မိတ်ဆက်ပေး ကာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာကျော်နိုင် က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်စကား ပြောကြား ပြီး အမှတ်တရလက်ဆောင်များ လဲလှယ်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် မှ ကျောင်းသားတစ်ဦးက ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်အကြောင်း မိတ်ဆက် ရှင်းပြ၍ ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များ ဖြင့် အပြန်အလှန်ဖျော်ဖြေတင်ဆက် ကြပြီး ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နယ်မြေ အတွင်းရှိ အထင်ကရနေရာများကို လှည့်လည်လေ့လာကာ နေ့လယ်စာ သုံးဆောင်ကြသည်။

မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ပြည်လမ်းရှိ တက္ကသိုလ်စိန်ရတုခန်းမ ၌ Homestay အခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း တက္ကသိုလ် အင်္ဂလိပ်စာဌာန ပါမောက္ခ ဒေါက်တာမေစန်းရီက လိုက်နာရမည့် အစီအစဉ်များ ပြောကြားပြီး ရန်ကုန် အနောက်ပိုင်း တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ခိုင်မြဲက အမှာစကားပြောကြား သည်။

ယင်းနောက် အာဆီယံနှင့် ဂျပန် ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်ဖြင့် ရောက်ရှိ လာသောလူငယ်များ တစ်ညတာ တည်းခိုမည့် မြန်မာမိသားစုနေအိမ် များသို့ လိုက်ပါခဲ့သည်။ **ခင်ချိုဝင်း**

**CLAIMS DAY NOTICE**  
**M.V TRANS FUTURE-1 VOY:NO(222)**

Consignees of cargo carried by M.V TRANS FUTURE-1 VOY:NO(222) are hereby notified that the vessel will arrive on about 2-12-14 and cargo will be discharged into the premises of Yangon port.

Damaged cargo will be surveyed daily from 08:00 AM to 11:20 AM and 12:00 NOON to 4:00 PM to claims day now declared as the third day after final discharge of cargo from the vessel.

No claims against this vessel will be admitted after the Claims Day.

မော်တော်ယာဉ်ပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် သင်္ဘောမှချွေးချိန်တွင် မိမိတို့၏ မော်တော်ယာဉ်ပါပစ္စည်းများကို ORIGINAL BILLS OF LADING များ ယူဆောင်လျက် လာရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။

သင်္ဘောဆိုက်ကပ်မည့် အချိန်နှင့်တားနေရာတို့ကို အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်း နိုင်ပါသည်-

ဖုန်း- ၂၃၀၁၉၁၊ ၂၃၀၁၁၇၈

ကိုယ်စားလှယ်လုပ်ငန်းဌာန၊ မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်

**မိုးလေဝသ အခြေအနေ**

နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့အများအားဖြင့် သာယာမည်။

ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းမည်။ မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ မြန်မာနိုင်ငံတောင်ပိုင်းဒေသများတွင် ညအူချိန်များ အနည်းငယ်တိုးလာနိုင်သည်။



ပြည်ထောင်စုတစ်ခု

ရွှေစုံအိမ်

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ဒုတိယ သမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောင်ခမ်း၊ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ သူရ ဦးရွှေမန်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်မြင့်၊ ပြည်ထောင်စု တရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြသိန်း၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဖိတ်ကြား ထားသော ဧည့်သည်တော်များ၊ ဝန်ကြီးဌာနများမှ အရာထမ်း၊ အမှု ထမ်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံး အဖွဲ့ချုပ်၊ ဘောလုံးအသင်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးအားကစား အဖွဲ့ချုပ်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကုမ္ပဏီများမှ အလှူရှင်များ၊ အနု ပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ စုစုပေါင်း ၁၃၆၄ ဦးတက်ရောက် ကြသည်။



ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောင်ခမ်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်မြင့်၊ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်တို့ တက်ရောက်ကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက် လာသော (၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများအောင် မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဝိုင်း ဝန်းဆောင်ရွက်ပေးသည့်အဖွဲ့များ၊ ဖိစာ ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဖလား ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရခဲ့သည့် နိုင်ငံဂုဏ် ဆောင် ယူ-၁၉ လက်ရွေးစင် ဘောလုံးအသင်းတို့နှင့် ပူးပေါင်း ဟောင်းမြို့ကြီး(၃)မြို့အား ကမ္ဘာ့ အမွေအနှစ်စာရင်းသို့ အောင်မြင် စွာ ထည့်သွင်းနိုင်အောင် ဆောင် ရွက်ခဲ့သူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော် သမ္မတက ဂုဏ်ပြုနှုတ်ဆက်အမှာ စကား ပြောကြားသည်။

ထိုသို့ပြောကြားရာတွင် ယခု ဧည့်ခံပွဲသည် (၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရန်အတွက် တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြသူများကို ဂုဏ်ပြုခြင်းဖြစ် သကဲ့သို့ ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဘောလုံး အားကစားပြိုင်ပွဲ၏ ခြေစစ်ပွဲကို အောင်မြင်ပြီး ကမ္ဘာ့အဆင့်ကို တက် လှမ်းနိုင်အောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ ကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံမှ ယူ-၁၉ ဘောလုံးအားကစားသမားများနှင့် ပူးပေါင်းဟောင်းမြို့ကြီး သုံးမြို့ကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းသို့ အောင် မြင်စွာ ထည့်သွင်းနိုင်အောင် ဆောင် ရွက်ခဲ့သူများကို ဂုဏ်ပြုခြင်းလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၁၄ ခုနှစ်သည် မြန်မာ နိုင်ငံအတွက် အလွန်ထူးခြားသည့် နှစ်တစ်နှစ်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မတိုင်မီကတည်းက ကမ္ဘာ့ စီးပွားရေးဖိုရမ်နှင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲများကို အိမ်ရှင် အဖြစ် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာဖြင့် ကြီးကျယ်ခမ်းနားစွာ လက်ခံကျင်းပ နိုင်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အောင်မြင်မှုလမ်းကြောင်းကို အစ

ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြပါကြောင်း။ ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှစတင်၍ တစ်နှစ်တာကာလပတ်လုံး နိုင်ငံ တော်အဆင့် အာဆီယံထိပ်သီး အစည်းအဝေးများ၊ အရှေ့အာရှ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးများ၊အာဆီယံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်း အဝေး၊ အာဆီယံစီးပွားရေးဝန်ကြီး များ အစည်းအဝေးများ အပါအဝင် အာဆီယံဝန်ကြီးအဆင့် အစည်း အဝေးများ၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီး များအစည်းအဝေးများ၊ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ အစည်းအဝေးများ၊ အလုပ်ရုံဆွေး နွေးပွဲများကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီး ဌာနအလိုက် အောင်မြင်စွာ လက်ခံ ကျင်းပပေးနိုင်ခဲ့ကြပါကြောင်း။ ထို့အပြင် အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ သက် တမ်းတစ်လျှောက်တွင် ASEAN Institute for Green Economy (IGE) ကို စတင်ထူထောင်နိုင်ခဲ့ပါ ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အာဆီယံ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဦးစီးဦးဆောင်ပြု ဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်းအားကို အာဆီယံ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအပြင် အာဆီယံနှင့် ဆွေးနွေးဖက် နိုင်ငံများ၊ ပြင်ပနိုင်ငံ များက ချီးကျူးထောက်ခံအားပေး တည်း၏ ဆောင်ရွက်မှုအားဖြင့် ဆောင်ကြဉ်း၍မရနိုင်ပါကြောင်း။

၂၀၁၄ ခုနှစ် အာဆီယံ အလှည့် ကျဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ယူရာ၌ မူဝါဒပိုင်း ဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ညွှန်ကြားသွားနိုင် ရန်နှင့် ဝန်ကြီးဌာနများအကြား ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားနိုင် ရန် ဖွဲ့စည်းထားသော ၂၀၁၄ ခု နှစ် အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ယူရေးနှင့် အာဆီယံ အသိုက် အဝန်းထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ ဗဟို ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်လမ်းညွှန်မှု အောက်တွင် ထိပ်သီးနှင့် ဆက်စပ် အစည်းအဝေးများ ကျင်းပရေး ကော်မတီနှင့် ဆပ်ကော်မတီ (၁၇) ရပ်၏ ကဏ္ဍအသီးသီးမှ ပူးပေါင်း

ဆောင်ရွက်မှုများကြောင့် မြန်မာ နိုင်ငံ၏ ထင်ရှားသည့် သမိုင်း မှတ်တိုင်ကို အောင်မြင်စွာ စိုက်ထူ နိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။ လွန်ခဲ့သော (၁၇)နှစ်က မြန်မာ နိုင်ငံသည် ဒေသဆိုင်ရာအဖွဲ့ အစည်းတစ်ခုဖြစ်သည့်အရှေ့တောင် အာရှနိုင်ငံများ အသင်းကြီးတွင် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပါဝင်ခဲ့ပါကြောင်း။ စစ်အေးကာလအတွင်းမှ မည်သူ့ ဘက်ကမှမလိုက်ဘဲ တင်းကျပ် သည့် ကြားနေနိုင်ငံဘဝကနေ ဘက်မလိုက်သော်လည်း မိမိ၏ အခြေခံမူများကိုစွဲကိုင်ပြီး နိုင်ငံ တကာရေးရာများတွင် တက်ကြွစွာ ပါဝင်မည်ဟူသည့် ပြောင်းလဲလာ သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။ ဒီမိုကရေစီသို့ ကူးပြောင်းရန် ကြိုးပမ်းစဉ်ကာလ၌ မြန်မာနိုင်ငံ အနေဖြင့် နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်း တွင် အခက်အခဲများကို ရင်ဆိုင် ခဲ့ရသော်လည်း ၂၀၁၁ ခုနှစ် မိမိတို့ အစိုးရ တက်ရောက်လာပြီးသည့် နောက်ပိုင်း၌ နိုင်ငံတကာ၏ လက်ခံမှု ကို ရရှိခဲ့ပြီး နိုင်ငံတကာအသိုက် အဝန်းကတက်ကြွစွာပါဝင် လာနိုင်ခဲ့ ပါကြောင်း။ မိမိတို့အနေဖြင့်လည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။ ဤသို့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ပြည် တွင်းရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများ၊ ကုန်သွယ် များ တိုးတက်လာခဲ့ပြီး ပြည်သူ များအနေဖြင့် အကျိုးရလဒ်များ ခံစားလာနိုင်ခဲ့ကြပါကြောင်း။ စီးပွား ရေးတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ငြိမ်း ချမ်းမှုနှင့် တည်ငြိမ်မှုသည် အခြေခံ ကြာရှည်စွာ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ပြည်တွင်းပဋိပက္ခကို ငြိမ်းချမ်း အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါ ကြောင်း။ စိန်ခေါ်မှုများစွာကို ရင်ဆိုင်နေရသော်လည်း အောင်မြင် စွာ ကျော်လွှားပြီး စစ်မှန်၍ ရေရှည်

တည်တံ့မည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ရရှိနိုင် လိမ့်မည်ဟု မိမိအနေဖြင့် အပြည့် အဝ ယုံကြည်ထားပါကြောင်း။ မြန်မာနိုင်ငံ၏အနာဂတ် တိုးတက်မှု သည် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအပေါ် အခြေခံ မည်ဟု ယုံကြည်သည့်အတွက် လူ စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုကိုလည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ ပါကြောင်း။ ပြည်တွင်းရေးသာမက ပြည်ပ ဆက်ဆံရေးတွင်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ ကို နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်း အတွင်း တက်ကြွစွာပါဝင်လာနိုင် အောင် ကြိုးပမ်းခဲ့ပါကြောင်း။ နိုင်ငံ တကာအသိုက်အဝန်းအတွင်း ပါဝင် လာနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒေသဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်သောအာဆီယံသည် များစွာ အရေးပါပါကြောင်း။ အရှေ့တောင် အာရှဒေသအတွင်း လွန်ခဲ့သည့် နှစ် (၅၀) အတွင်း၌ ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် တည်ငြိမ်မှုရရှိရေးကို ကြိုးပမ်း ရာတွင် အာဆီယံသည် အဓိကကျ ခဲ့ပြီး ယင်းသို့ ငြိမ်းချမ်းတည်ငြိမ်မှု များကြောင့်လည်း အာဆီယံနိုင်ငံ များအနေဖြင့် ၁၉၇၀ ခုနှစ်များမှ စ၍ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ရရှိအောင် ဆောင်ကြဉ်းနိုင်ခဲ့သည် ကို တွေ့ရပါကြောင်း။ အာဆီယံ သည် တစ်နိုင်ငံချင်းဆောင်ရွက်မှုမှ နေ၍ အစုအဖွဲ့၏အကျိုးကို အထောက် အကူပြုခဲ့သည်ကိုတွေ့ ရပြီးဤအစုအဖွဲ့သည်လည်းအဖွဲ့ဝင် တစ်နိုင်ငံစီကို အပြန်အလှန်အကျိုး ပြုနေသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။ ယနေ့ကာလတွင်မူ အာဆီယံသည် တိုးတက်ထွန်းကားပြီး ကမ္ဘာပေါ်၌ အောင်မြင်သည့် ဒေသဆိုင်ရာအဖွဲ့ အစည်းတစ်ခုအဖြစ် ရပ်တည် လျက်ရှိပါကြောင်း။ မိမိတို့အစိုးရ တက်လာပြီး နောက်ပိုင်းတွင် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် အာဆီယံ အဖွဲ့ဝင်၏တာဝန်ကို ကျေပွန်စွာ

ထမ်းဆောင်သင့်ပြီဟု ယူဆသည့် အတွက် ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် အာဆီယံ ဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ကို ရယူခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါ ကြောင်း။ အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌတာဝန် သည် မည်မျှကြီးမားမည်ဆိုသည်ကို လည်း မှန်းဆခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ ထို့ ကြောင့် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန (၁) ကဲ့သို့ အခြေခံ အဆောက်အအုံများကို တည်ဆောက်ခဲ့ပါကြောင်း။ အပြည် ပြည်ဆိုင်ရာ လေယာဉ်တွင်းကိုလည်း နေပြည်တော်၌ တည်ဆောက် ခဲ့ပါကြောင်း။ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ၏ အင်အားကိုရယူပြီး ဟိုတယ်နေရာ ထိုင်ခင်းများကို တည်ဆောက်ခဲ့ပါ ဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း။ အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌတာဝန် ထမ်းဆောင်မှုသည် အာဆီယံထိပ်သီး အစည်းအဝေးကြီး (၂)ခုကို အောင် မြင်စွာ ကျင်းပခြင်းဖြင့် မပြီးဆုံးပါ ကြောင်း။ ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးက ရာပေါင်းများစွာသော အစည်းအဝေး များကို ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြပါကြောင်း။ ဤလုပ်ငန်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ဦးဆောင်မှု အခန်း ကဏ္ဍနှင့် စည်ဝတ်ကျောပွန်မှုကို ပြသနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်အောင်လည်း ဌာန ဆိုင်ရာအသီးသီး၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊

ဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း။ အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌတာဝန် ထမ်း ဆောင်မှုသည် အာဆီယံထိပ်သီး အစည်းအဝေးကြီး (၂)ခုကို အောင် မြင်စွာ ကျင်းပခြင်းဖြင့် မပြီးဆုံးပါ ကြောင်း။ ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးက ရာပေါင်းများစွာသော အစည်းအဝေး များကို ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြပါကြောင်း။ ဤလုပ်ငန်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ဦးဆောင်မှု အခန်း ကဏ္ဍနှင့် စည်ဝတ်ကျောပွန်မှုကို ပြသနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်အောင်လည်း ဌာန ဆိုင်ရာအသီးသီး၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊

အားလုံးကို ဂုဏ်ယူခမ်းမြောက်မှတ် တမ်းတင်ပါကြောင်း။ ပြီးခဲ့သည့် (၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများသည် မိမိတို့၏အစဉ်တစိုက် ကြိုးစား အားထုတ်မှု၏အထွတ်အထိပ်ကို ရောက်ခဲ့ပါကြောင်း။ အာဆီယံ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်နှင့်အရှေ့အာရှ ထိပ်သီး အစည်းအဝေးအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများဖြစ်သည့် အမေရိကန် ပြည်ထောင်စု၊ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ အိန္ဒိယ နိုင်ငံ၊ ဂျပန်နိုင်ငံ၊ ဩစတြေးလျ နိုင်ငံ၊ နယူးဇီလန်၊ ကိုရီးယား သမ္မတနိုင်ငံက ခေါင်းဆောင်များ စုံညီစွာ တက်ရောက်ခဲ့ပါကြောင်း။ အဆိုပါခေါင်းဆောင်များအနက် အများစုသည် မြန်မာနိုင်ငံ နေပြည်တော်ကို ပထမဦးဆုံးအကြိမ် လာရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။ ၎င်းခေါင်းဆောင်များသည် မြန်မာ နိုင်ငံနှင့် အာဆီယံအတွက် အကျိုး ရှိမည့် ကတိကဝတ်ပြုချက်များ ကိုလည်း ပြုလုပ်ခဲ့ကြပါကြောင်း။ နိုင်ငံတော်အဆင့် ထိပ်သီးအစည်း အဝေးများဖြစ်သည့် (၂၄)ကြိမ် မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်း အဝေး၊ (၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၊ (၉)ကြိမ် မြောက်အရှေ့အာရှထိပ်သီးအစည်း အဝေးများနှင့် အာဆီယံနှင့် ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများ၏ ထိပ်သီး အစည်းအဝေးများတွင်လည်း အစည်း အဝေး သဘာပတိ၏ ထုတ်ပြန် ကြေညာချက်များ၊ အစီရင်ခံစာများ၊ မှတ်တမ်းများစွာကို အာဆီယံနိုင်ငံ များ၏ တူညီဆန္ဒကိုရယူပြီး အတည် ပြုထုတ်ပြန်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။ အစည်း အဝေးသို့တက်ရောက်လာကြသော နိုင်ငံများမှ နိုင်ငံ/အစိုးရအဖွဲ့ အကြီး အကဲများ၊ မဏ္ဍိုင် (၃) ရပ်များမှ ဝန်ကြီးများ၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီး များ၊ ကိုယ်စားလှယ်များသာမက သည် ဘာသာ စီမံခန့်ခွဲမှုပိုင်း၊ မရှိအောင် ရေ ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါ ကြောင်း။ မြန်မာနိုင်ငံ ရလဒ်များသည် တိုင်းအတွက် ကျေနပ်ပီတိဖြစ် မည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ တွင် အောင် အဖြစ် ထင် ကြောင်း။ မိမိဝင် ဥက္ကဋ္ဌ တာဝန် သက်တမ်း (၁၀) ပထမဆုံးအကြိမ် ထမ်းဆောင်ခဲ့ခြင်း နှစ်ပေါင်း (၁၀) လည်တာဝန်ထံ သည့်အတွက် အာဆီယံ အဖွဲ့ကို အစိုးရနှင့် ပေါင်းစည်းရေး ရရှိလာသည့်အ နောက်အဖွဲ့အစည်း အတူယူဖွယ်ရာ တစ်ခုအနေဖြင့် ပေါင်းများစွာ ဖြစ်ပါကြောင်း ဆိုင်ရာ ဝန် အစည်းများကို အချက်မှာ အ နှင့်ပတ်သက်၍ ဂုဏ်ယူဖွယ်အ မိမိတို့အနေဖြင့် မှုပါဝင်ခဲ့သည့် များကို ရ ဖွဲ့စည်းပြီး ပြန် များအား ပြန် ဖြစ်ပေါ်စေရန် ရရှိပေးကြရန် ဖြ နိုင်ငံအနေဖြင့် ကျဥက္ကဋ္ဌ “ရွှေသို့တူညီ ချမ်းဝေစည် ဟူသည့် အာဆီယံအသိုက် အဝန်းအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအ တွဲ ပူးပေါင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။ အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ အာ မြန်မာနိုင်ငံအ နှစ်ပေါင်းအတွက် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးအဖြစ် အားကစားပွဲကြီး ကျင်းပခဲ့ပြီးသ ဖြစ်ပါကြောင်း မှု စွမ်းရည်ကို နိုင်ငံအဖွဲ့အစည်း နိုင်ငံအဖွဲ့အစည်း အရှေ့တောင် အာရှ၌ပါ မြန်မာ များက ဝှု ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ အထက် (၃၈) တကာ လူ မြန်မာနိုင်ငံက လက်ခံကျင်းပ များကို နေပြ များအားရုံနဲ့ အားကစားရုံမှ

ဒီမိုကရေစီသို့ ကူးပြောင်းရန် ကြိုးပမ်းစဉ်ကာလ၌ မြန်မာ နိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းတွင် အခက်အခဲ များကို ရင်ဆိုင်ခဲ့ရသော်လည်း ၂၀၁၁ ခုနှစ် မိမိတို့ အစိုးရ တက်ရောက်လာပြီးသည့်နောက်ပိုင်း၌ နိုင်ငံတကာ၏ လက်ခံ မှုကိုရရှိခဲ့ပြီး နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းက တက်ကြွစွာ ပါဝင်လာနိုင်ခဲ့၊ မိမိတို့အနေဖြင့်လည်း နောက်ပြန်မလှည့် စတမ်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့။



**မိမိမြောက်မှတ်**  
 )ကြိမ်မြောက်  
 ပေးအားနှင့်  
 ဝေးများသည်  
 ကြိုးစား  
 တံအထိပ်ကို  
 အာဆီယံ  
 နှင့်အရှေ့အာရှ  
 အဝေးအဖွဲ့ဝင်  
 အမေရိကန်  
 ဖက်ဒရေရှင်း  
 နိုင်ငံ၊ အိန္ဒိယ  
 ဩစတြေးလျ  
 ကိုရီးယား  
 ဝင်းဆောင်များ  
 ကဲ့သို့ပါကြောင်း၊  
 င်များအနက်  
 မြန်မာနိုင်ငံ  
 မဦးဆုံးအကြိမ်  
 ဖြစ်ပါကြောင်း၊  
 သည် မြန်မာ  
 တွက် အကျိုး  
 တ်ပြုချက်များ  
 ကြပါကြောင်း၊  
 ဝိပ်သီးအစည်း  
 (၂၄)ကြိမ်  
 ဝိပ်သီးအစည်း  
 တက် အာဆီယံ  
 (၉)ကြိမ်  
 ဝိပ်သီးအစည်း  
 အာဆီယံနှင့်  
 ဘေး၏ ထိပ်သီး  
 လည်းအစည်း  
 ထုတ်ပြန်  
 စီရင်ခံစာများ၊  
 အာဆီယံနိုင်ငံ  
 ယူပြီး အတည်  
 ဘြောင်း၊ အစည်း  
 ဝိလာကြသော  
 ရအဖွဲ့ အကြီး  
 (၃) ရပ်များမှ  
 မြင့်အရာရှိကြီး  
 ဝ်များသာမက

သည် ဘာသာရပ်ပိုင်းတွင်သာမက စိတ်နှလုံးပိုင်း၌ပါ လိုအပ်ချက်များ မရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့၍ သာ ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုနှစ် တွင် မြန်မာနိုင်ငံက ရရှိခဲ့သည့် ရလဒ်များသည် မြန်မာနိုင်ငံသား တိုင်းအတွက် ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာ၊ ကျေနပ်ပီတိဖြစ်ဖွယ်ရာအဖြစ် ရှိနေ မည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ သမိုင်း တွင် အောင်မြင်မှုမှတ်တိုင်တစ်ခု အဖြစ် ထင်ကျန်ရစ်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် အာဆီယံ ဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ကို အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် သက်တမ်း (၁၇)နှစ် တာကာလတွင် ပထမဆုံးအကြိမ် ခက်ခက်ခဲခဲ ရယူ ထမ်းဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး နောင် နှစ်ပေါင်း (၁၀)နှစ်ကြာမှသာ ပြန် လည်တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်ဖြစ် သည့်အတွက် ယခု ၂၀၁၄ ခုနှစ် အာဆီယံ အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌတာဝန် ကို အစိုးရနှင့်ပြည်သူ လက်တွဲညီညီ ပေါင်းစည်းဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ရရှိလာသည့်အောင်မြင်မှုရလဒ်သည် နောင်လာနောက်သားတိုင်းအတွက် အတူယူဖွယ်ရာ စံနမူနာကောင်း တစ်ခုအနေဖြင့် နောင်ဆယ်စုနှစ် ပေါင်းများစွာ ရှင်သန်တည်ရှိနေမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သက် ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ/ အဖွဲ့ အစည်းများကို တိုက်တွန်းလိုသည့် အချက်မှာ အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌတာဝန် နှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဂုဏ်ယူဖွယ်အခမ်းအနားများတွင် မိမိတို့အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍ မှပါဝင်ခဲ့သည့် ဆောင်ရွက်ချက် များကို နောင်လာနောက်သား များအား ပြန်လည်မျှဝေနိုင်ရန် မှတ် တမ်းမှတ်ရာများ သိမ်းဆည်းထား ရှိပေးကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာ နိုင်ငံအနေဖြင့် မိမိတို့၏ အလှည့် ကျဥက္ကဋ္ဌ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သော “ရှေ့သို့တူညီ တက်လှမ်းချီ၊ ငြိမ်း ချမ်းဝေစည် အသိုက်အဝန်းဆီ” ဟူသည့် ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း အာဆီယံအသိုက်အဝန်းထူထောင် ရန် ငြိမ်းချမ်းသာယာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် သော အာဆီယံဒေသကြီးဖြစ်အောင် တာဝန်သိ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအနေဖြင့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအားလုံးနှင့်အတူ လက် တွဲ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

**အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ ဆောင်ရွက် မှုနှင့်အတူ အားကစားပိုင်းတွင်လည်း မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် မိမိ၏ ပင် ကိုစွမ်းရည်ကို ပြန်လည်ပြသ နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပွဲကြီးကို အောင်မြင်စွာ ကျင်းပခဲ့ပြီးသည့် နောက်ပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ အားကစားသမားများ ၏ စွမ်းရည်ကို နိုင်ငံတကာသို့ ပြသ နိုင်သည့်အခွင့်အရေး ရရှိခဲ့ပါ ကြောင်း၊အတိတ်က မြန်မာနိုင်ငံသည် အရှေ့တောင်အာရှတွင် သာမက အာရှ၌ပါ မြန်မာ့အားကစားသမား များက လွှမ်းမိုးခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ် အရှေ့တောင်အာရှ ဖက် ဒရေရှင်း၏ အသက် (၁၉နှစ်) အောက် (၃၈)ကြိမ်မြောက် နိုင်ငံ တကာ လူငယ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြိုင်ပွဲ များကို နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားရုံနှင့် ရန်ကုန်မြို့ သုဝဏ္ဏ အားကစားရုံများ၌ ကျင်းပခဲ့ပါ**

**ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ကွာတား ပိုင်နယ်တွင် ယူအေအီးနိုင်ငံကို တစ်ရိုး - ရိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရပြီး ဆီမီးပိုင်နယ်တက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့ ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသည် ခြေစစ်ပွဲ အောင်မြင်ပြီး ကာတာ၊ ကိုရီးယား ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ဥဇ**

ထုတ်ကြသည့်နေရာတွင် ထူးချွန် သော အားကစားအပြင် အားကစား စိတ်ဓာတ်ပြည့်ဝစွာရှိသည့် အား ကစားသမားများနှင့် တရားမျှတစွာ အားပေးသူများလည်း ရှိရမည်ဖြစ် ပါကြောင်း။

နောက်ဆုံးအနေဖြင့် စစ်ကိုင်း

တိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ဟန်လင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးခရိုင် ဝိသုဇ္ဈိနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည် ခရိုင် သရေခေတ္တရာ ပျူမြို့ဟောင်း သုံးမြို့ကို ကမ္ဘာ့ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်စာရင်းတွင် ထည့်သွင်း နိုင်အောင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သူ များကို ဂုဏ်ပြုစကားပြောကြားလို ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံ သည် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ကြွယ်ဝလှသည့်အပြင်သမိုင်းမတင် အားကစားသမားများ အနေဖြင့် စိတ်ဓာတ်၊ နည်းစနစ်၊ လေ့ကျင့်မှု နှင့် သက်လုံကောင်းမှုများ မည်မျှ ကြိုးပမ်းရမည်ဆိုသည်ကို မှန်းကြည့် ၍ ရနိုင်ပါကြောင်း၊ ယင်းလိုအပ် ချက်များကို ပြည့်ဆည်းပေးသော အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံ အားကစားအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန် ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အလှူရှင်များ၊ ကလပ် အသင်းများနှင့် အဘက်ဘက်မှ ပံ့ပိုးသူများကို ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ဤနေရာမှ ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ “မြန်မာ့အားကစား ကမ္ဘာကို လွှမ်း ရမယ်” ဟူသည့်ဆောင်ပုဒ်ကို အပြောသာမဟုတ်ဘဲ အလုပ်ဖြင့် လက်တွေ့ ဖော်ပြရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ အားကစားတွင်အောင်မြင်မှု များသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အရည် အသွေး၊ နိုင်ငံဂုဏ်သိက္ခာကို ဖော်ပြ နေခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ထူးချွန် ထက်မြက်သည့် အားကစားသမား များကို ရှာဖွေဖော်ထုတ်ကာ မြေ တောင် မြောက်ပေးသွားကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ ဖော်

တွင် ကမ္ဘာ့ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် သတ်မှတ်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာ့ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် ရှစ်ခုကို အဆိုပြုစာရင်း UNESCO သို့တင်သွင်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင်မူ အဆိုပြုစာရင်းများ အနက် အလွန်ရှေးကျသည့် ပျူ

အင်တိုက်အားတိုက် တက်တက် ကြွကြွ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။

အဆိုပါ ပျူခေတ်မြို့ဟောင်း များ၏ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စံတန်ဖိုး များနှင့် ကိုက်ညီမှု အထောက်အထား များ ခိုင်လုံစွာတည်ရှိမှု၊ အရေးပါမှု၊ ရွားပါးတန်ဖိုးကြီးမှုတို့နှင့် အတူ ယခုကဲ့သို့ အစိုးရ ပြည်သူ၊ အဖွဲ့ အစည်း၊ ပြည်တွင်းပညာရှင်၊ ပြည်ပ ပညာရှင်များအားလုံး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု၊ အားထုတ်ကြိုးပမ်းမှု တို့ကြောင့် ပြီးခဲ့သည့်ဇွန်လက ကာတာနိုင်ငံ ဒိုဟာမြို့မှာ ကျင်းပခဲ့ သော(၃၈)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့အမွေ အနှစ် ကော်မတီညီလာခံတွင် ယင်း မြို့ဟောင်းသုံးမြို့ကို ကမ္ဘာ့အမွေ အနှစ် စာရင်းဝင်အဖြစ် အတည်ပြု သတ်မှတ်လိုက်ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာတွင် “မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု” သမိုင်းနှင့်တန်ဖိုးကို ပြသလိုက်နိုင် ခြင်းဖြစ်သကဲ့သို့ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များအတွက် လမ်းပွင့် သွားပြီဟု ဆိုနိုင်ပါကြောင်း။

နှစ် နှစ်မြောက်ကာလအတွင်း ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းကို လည်း နိုင်ငံတကာ၏ ချီးကျူးဂုဏ် ပြုသံများလည်း ကြားသိရပါကြောင်း၊ ဤသည်မှာ all inclusive ဟု ခေါ်သည့် အားလုံးညီညွတ်ညွတ် ဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၏ အကျိုးရလဒ်ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ ကြောင့် အားလုံး၏ ပူးပေါင်းညီညွတ် မှုနှင့် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းမှုကို မိမိတို့ အနေဖြင့် အင်မတန် ကျေးဇူးတင်

**ပြည်တွင်းသတင်း**  
 ကြောင်း၊ ယခုလည်း ယင်းမြို့ဟောင်း များကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်း ဝင်အဖြစ် ဆောင်ရွက်သည့်အခါတွင် ဟန်လင်း၊ ဝိသုဇ္ဈိ၊ သရေခေတ္တရာ မြို့ဟောင်းများက ဒေသခံများသည် သက်ဆိုင်ရာ အမွေအနှစ်စောင့် ရှောက်ရေးအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းကာ

နိဂုံးချုပ်အားဖြင့် ရတောင်ရခဲ အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ယူခွင့် ရချိန်တွင် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်း အဝေးများတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဂုဏ် သိက္ခာကိုမြှင့်မားအောင် အဘက် ဘက်က ပါဝင်ကူညီစွမ်းဆောင်ပေး ခဲ့ကြသူများနှင့် နိုင်ငံဂုဏ်ဆောင်ပြီး ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဘောလုံး အားကစား ပြိုင်ပွဲ၏ ခြေစစ်ပွဲကို အောင်မြင်ပြီး ကမ္ဘာ့အဆင့်ကို တက်လှမ်းနိုင် အောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့သူသော မြန်မာနိုင်ငံမှ ယူ-၁၉ ဘောလုံး အားကစားသမားများ၊ ပျူရှေးဟောင်း မြို့ကြီး သုံးမြို့ကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် စာရင်းသို့ အောင်မြင်စွာထည့်သွင်း နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သူများ အား လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲဂုဏ်ပြုပါ ကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကျိုး စီးပွားနှင့် ဂုဏ်သိက္ခာကို ကမ္ဘာ့ အလယ်မြင့်တင်နိုင်ရေးတွင် တစ် တပ်တစ်အား ဆက်လက်ပါဝင်ကြ ရန် တိုက်တွန်းရင်း နိဂုံးချုပ်ပါကြောင်း ဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် (၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများကျင်းပ ခဲ့မှု ဖိစာ ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဖလား ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရခဲ့သည့် ယူ-၁၉ လက် ရွှေစင်ဘောလုံးအသင်း၏ ပြိုင်ပွဲဝင် မှတ်တမ်းနှင့် ပျူရှေးဟောင်းမြို့ကြီး သုံးမြို့ကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် စာရင်းသို့ အောင်မြင်စွာထည့်သွင်း နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုမှတ်တမ်း ဝိဒီယိုတို့ကို ပြသသည်။

ထို့နောက် ဖိစာ ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ ဖလား ၂၀၁၅ခုနှစ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရခဲ့သည့် နိုင်ငံ ဂုဏ်ဆောင် ယူ-၁၉ လက်ရွှေစင် ဘောလုံးအသင်းကိုယ်စား အသင်း ခေါင်းဆောင်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ နှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ညစာသုံးဆောင်ကြရာ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အသံ သံစုံ တီးဝိုင်းဖြင့် ဧည့်ခံဖျော်ဖြေတင် ဆက်သည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံ တော်သမ္မတသည် ဖျော်ဖြေရေး အဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်း ပေးအပ်ခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာကြ သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက် သည်။

(သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

**နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။**

ဘက်ကစားတန်နိုင်ငံများနှင့် အတူ ၂၀၁၅ ခုနှစ် နယူးဇီလန်၌ ကျင်းပ မည့် နိုင်ငံတကာ ဘောလုံးဖက်ဒရေ ရှင်း၏ အသက် (၂၀)အောက် ကမ္ဘာ့ဖလားဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင် ဝင် ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ ယူ -၁၉ ဘောလုံးအဖွဲ့၏ အောင်မြင်မှုသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဂုဏ်ယူစရာကောင်း သည့် အောင်မြင်မှုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ အောင်မြင်မှုရှိအောင် အားကစားသမားများ အနေဖြင့် စိတ်ဓာတ်၊ နည်းစနစ်၊ လေ့ကျင့်မှု နှင့် သက်လုံကောင်းမှုများ မည်မျှ ကြိုးပမ်းရမည်ဆိုသည်ကို မှန်းကြည့် ၍ ရနိုင်ပါကြောင်း၊ ယင်းလိုအပ် ချက်များကို ပြည့်ဆည်းပေးသော အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံ အားကစားအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန် ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အလှူရှင်များ၊ ကလပ် အသင်းများနှင့် အဘက်ဘက်မှ ပံ့ပိုးသူများကို ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ဤနေရာမှ ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ “မြန်မာ့အားကစား ကမ္ဘာကို လွှမ်း ရမယ်” ဟူသည့်ဆောင်ပုဒ်ကို အပြောသာမဟုတ်ဘဲ အလုပ်ဖြင့် လက်တွေ့ ဖော်ပြရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ အားကစားတွင်အောင်မြင်မှု များသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အရည် အသွေး၊ နိုင်ငံဂုဏ်သိက္ခာကို ဖော်ပြ နေခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ထူးချွန် ထက်မြက်သည့် အားကစားသမား များကို ရှာဖွေဖော်ထုတ်ကာ မြေ တောင် မြောက်ပေးသွားကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ ဖော်

တွင် ကမ္ဘာ့ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် သတ်မှတ်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာ့ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် ရှစ်ခုကို အဆိုပြုစာရင်း UNESCO သို့တင်သွင်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင်မူ အဆိုပြုစာရင်းများ အနက် အလွန်ရှေးကျသည့် ပျူ

အင်တိုက်အားတိုက် တက်တက် ကြွကြွ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။

အဆိုပါ ပျူခေတ်မြို့ဟောင်း များ၏ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စံတန်ဖိုး များနှင့် ကိုက်ညီမှု အထောက်အထား များ ခိုင်လုံစွာတည်ရှိမှု၊ အရေးပါမှု၊ ရွားပါးတန်ဖိုးကြီးမှုတို့နှင့် အတူ ယခုကဲ့သို့ အစိုးရ ပြည်သူ၊ အဖွဲ့ အစည်း၊ ပြည်တွင်းပညာရှင်၊ ပြည်ပ ပညာရှင်များအားလုံး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု၊ အားထုတ်ကြိုးပမ်းမှု တို့ကြောင့် ပြီးခဲ့သည့်ဇွန်လက ကာတာနိုင်ငံ ဒိုဟာမြို့မှာ ကျင်းပခဲ့ သော(၃၈)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့အမွေ အနှစ် ကော်မတီညီလာခံတွင် ယင်း မြို့ဟောင်းသုံးမြို့ကို ကမ္ဘာ့အမွေ အနှစ် စာရင်းဝင်အဖြစ် အတည်ပြု သတ်မှတ်လိုက်ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာတွင် “မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု” သမိုင်းနှင့်တန်ဖိုးကို ပြသလိုက်နိုင် ခြင်းဖြစ်သကဲ့သို့ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များအတွက် လမ်းပွင့် သွားပြီဟု ဆိုနိုင်ပါကြောင်း။

နှစ် နှစ်မြောက်ကာလအတွင်း ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းကို လည်း နိုင်ငံတကာ၏ ချီးကျူးဂုဏ် ပြုသံများလည်း ကြားသိရပါကြောင်း၊ ဤသည်မှာ all inclusive ဟု ခေါ်သည့် အားလုံးညီညွတ်ညွတ် ဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၏ အကျိုးရလဒ်ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ ကြောင့် အားလုံး၏ ပူးပေါင်းညီညွတ် မှုနှင့် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းမှုကို မိမိတို့ အနေဖြင့် အင်မတန် ကျေးဇူးတင်

**ပြည်တွင်းသတင်း**  
 ကြောင်း၊ ယခုလည်း ယင်းမြို့ဟောင်း များကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်း ဝင်အဖြစ် ဆောင်ရွက်သည့်အခါတွင် ဟန်လင်း၊ ဝိသုဇ္ဈိ၊ သရေခေတ္တရာ မြို့ဟောင်းများက ဒေသခံများသည် သက်ဆိုင်ရာ အမွေအနှစ်စောင့် ရှောက်ရေးအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းကာ

နိဂုံးချုပ်အားဖြင့် ရတောင်ရခဲ အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ယူခွင့် ရချိန်တွင် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်း အဝေးများတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဂုဏ် သိက္ခာကိုမြှင့်မားအောင် အဘက် ဘက်က ပါဝင်ကူညီစွမ်းဆောင်ပေး ခဲ့ကြသူများနှင့် နိုင်ငံဂုဏ်ဆောင်ပြီး ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဘောလုံး အားကစား ပြိုင်ပွဲ၏ ခြေစစ်ပွဲကို အောင်မြင်ပြီး ကမ္ဘာ့အဆင့်ကို တက်လှမ်းနိုင် အောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့သူသော မြန်မာနိုင်ငံမှ ယူ-၁၉ ဘောလုံး အားကစားသမားများ၊ ပျူရှေးဟောင်း မြို့ကြီး သုံးမြို့ကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် စာရင်းသို့ အောင်မြင်စွာထည့်သွင်း နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သူများ အား လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲဂုဏ်ပြုပါ ကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကျိုး စီးပွားနှင့် ဂုဏ်သိက္ခာကို ကမ္ဘာ့ အလယ်မြင့်တင်နိုင်ရေးတွင် တစ် တပ်တစ်အား ဆက်လက်ပါဝင်ကြ ရန် တိုက်တွန်းရင်း နိဂုံးချုပ်ပါကြောင်း ဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် (၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများကျင်းပ ခဲ့မှု ဖိစာ ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဖလား ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရခဲ့သည့် ယူ-၁၉ လက် ရွှေစင်ဘောလုံးအသင်း၏ ပြိုင်ပွဲဝင် မှတ်တမ်းနှင့် ပျူရှေးဟောင်းမြို့ကြီး သုံးမြို့ကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် စာရင်းသို့ အောင်မြင်စွာထည့်သွင်း နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုမှတ်တမ်း ဝိဒီယိုတို့ကို ပြသသည်။

ထို့နောက် ဖိစာ ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ ဖလား ၂၀၁၅ခုနှစ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရခဲ့သည့် နိုင်ငံ ဂုဏ်ဆောင် ယူ-၁၉ လက်ရွှေစင် ဘောလုံးအသင်းကိုယ်စား အသင်း ခေါင်းဆောင်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ နှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ညစာသုံးဆောင်ကြရာ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အသံ သံစုံ တီးဝိုင်းဖြင့် ဧည့်ခံဖျော်ဖြေတင် ဆက်သည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံ တော်သမ္မတသည် ဖျော်ဖြေရေး အဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်း ပေးအပ်ခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာကြ သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက် သည်။

(သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းသတင်း

ရေဦးမြို့နယ်၌ ဖိတ်ခေါ်စစ်တပ်ရင်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

ရေဦး နိုဝင်ဘာ ၂၉ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ရေဦးမြို့နယ် စစ်တပ်ရင်ပြိုင်ပွဲကို ကြီးကြပ်ကျင်းပမည့် လွတ်လပ်ရေးနေ့ကို ကြိုဆိုရန်အဖြစ်အားဖြင့် မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဗဟိုကော်မတီ ဖိတ်ခေါ်စစ်တပ်ရင်ပြိုင်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီမှစ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ချစ်ကြည်ရေးသင်တန်းစဉ်ပါ လူငယ်များအား ဂုဏ်ပြုညစာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၉ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဒုတိယအကြိမ် ရောက်ရှိလာသည့် (၄၁)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှနှင့် ဂျပန်လူငယ်များ ချစ်ကြည်ရေးသင်တန်းစဉ်တွင် ပါရှိသည့် နိုင်ငံပေါင်း(၁၁)နိုင်ငံမှ လူငယ်များအား ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဒေါ်ခင်စန်းရီက ယမန်နေ့ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဆူးလေဘုရားလမ်းရှိ ဆူးလေရန်ဂရီလာတိုက်၌ ဂုဏ်ပြုညစာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသည်။

Partnership for Southeast Asian and Japanese Youth Programme The Republic of the Union of Myanmar YANGON



ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်တွင် ကျောက်မည်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမသန်စွမ်းသူများနေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် ရွှေမင်းသားဖောင်ဒေးရှင်း(မြန်မာ)နှင့် ရန်ကုန်မျက်မမြင်ကျောင်း(ခေတီ)တို့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော မသန်စွမ်းသူတို့၏ သန်စွမ်းမှုစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲ(ရန်ကုန်-မန္တလေးခရီးရှည်)ခရီးစဉ်တွင် မသန်စွမ်းအားကစားသမားများ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့သို့ နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ရောက်ရှိလာရာ ခရိုင်/မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာများ ဖြန့်ဝေပေးပေးမှုများ ပြည့်စုံစေရန်အတွက် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက သောင်းသောင်းမြဲကြိုဆိုဂုဏ်ပြုကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဇရုတ်ပင်များ ကိုင်းနာကျမှု၊ ပိုးမွှားများ ကျရောက်မှုဖြစ်ပွား

ညောင်ဦး နိုဝင်ဘာ ၂၉ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် လက်ဝဲမြစ်ဝကျွန်းပေါ်ရေတံတိုင်းဒေသကြီး ကုက္ကိုင်းကျေးရွာ၊ ရွာသစ်ကျေးရွာ၊ ထောင့်ကျေးရွာတို့ရှိ ဇရုတ်ပင်တောင်သူများ ဇရုတ်ပင်များ စိုက်ပျိုးထားရာတွင် ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း ကိုင်းနာကျမှုပိုးများ ကျရောက်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ အဆိုပါဇရုတ်ပင်တောင်သူများသည် တန်ဆောင်မုန်းလတွင် ရွာသေမိုးနှင့် အပင်များရလာပြီး ကိုင်းနာများဝင်လာကြောင်း၊ ကိုင်းနာဝင်၍ ပိုးသတ်ဆေးများပက်ဖျန်းရာတွင် ထိရောက်မှုမရှိ ဆေးဖိုးသာ ကုန်ကြောင်း တောင်သူများထံမှ သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ စီးပွားရေးအကူအပြောင်းဆွေးနွေးရွေးချယ်ခြင်းအကြောင်းအရာများဟောပြောမည်

ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်တွင် များအသင်းနှင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်တို့ပူးပေါင်း၍ Private Sector Public Sectorနှင့် ပညာရေးဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ NGO များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အထောက်အကူပြုနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ စီးပွားရေးအကူအပြောင်းဆွေးနွေးစရာနှင့် ရွေးချယ်စရာအကြောင်းအရာ (Myanmar's Economic Transition; Issues and Options) ဆိုင်ရာ ဟောပြောပွဲတစ်ရပ်ကို ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ်၌ နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်က နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ကျင်းပသွားကြောင်း သိရသည်။

ပန်းမော်၌ သမဝါယမပညာပေးဆင့်ပွားသင်တန်းဆင်း

ညောင်ဦး နိုဝင်ဘာ ၂၉ ပန်းမော် နိုဝင်ဘာ ၂၉ ကချင်ပြည်နယ် ပန်းမော်မြို့နယ် မအူပင်ကျေးရွာဘုန်းကြီးကျောင်း ဓမ္မာရုံ၌ ဖွင့်လှစ်သော သမဝါယမပညာပေးဆင့်ပွားသင်တန်း (ဝန်ထမ်း၊ အမှုဆောင်၊ အသင်းသား) အမှတ်စဉ် (၅/၂၀၁၄) သင်တန်းဆင်းပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်က အဆိုပါဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ယင်းသင်တန်းကို နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်က စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး သင်တန်းသားသင်တန်းသူ ၇၆ ဦးတက်ရောက်ခဲ့သည်။ သင်တန်းတွင် ပန်းမော်မြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်အုန်းမြင့်၊ ဦးစီးမှူး ဒေါ်သန်းမြင့်နှင့် မအူပင် ကျေးရွာစန္ဒာလယ်ယာနှင့် အထွေထွေစီးပွားရေးလုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဂရိန်တူးတို့က ငါးရက်ကြာ သင်တန်းပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် မြန်/ဆက်)

Advertisement for Avamin (Spirulina with Extract) by June Pharmaceutical Ltd. Includes product benefits like Immune Plus, Anti-Virus, Minerals, and Vege-nutrient. Contact info: Ygn: +95 9 730 12000, 730 13000, 730 14000; Mdy: +95 2 24490, 39985, 39725, 36122.

Advertisement for Avamin (Spirulina with Extract) by June Pharmaceutical Ltd. Includes product benefits like Immune Plus, Anti-Virus, Minerals, and Vege-nutrient. Contact info: Ygn: +95 9 730 12000, 730 13000, 730 14000; Mdy: +95 2 24490, 39985, 39725, 36122.

ကလေးမြို့တွင် လယ်ယာလုပ်သားရှားပါးလာ ကလေး နိုဝင်ဘာ ၂၉ ကလေးမြို့တွင် မိုးစပါးရိတ်သိမ်းကြပြီးဖြစ်ရာ စပါးရိတ်၊ စပါးသိမ်း၊ စပါးခြွေနိုင်ရေးအတွက် လယ်ယာလုပ်သားရှားပါးမှုပြုသနာများဖြင့်ကြိုတွေ့လာရကြောင်း ဆည်တော်ဦးကျေးရွာမှ တောင်သူတစ်ဦး၏ ပြောပြချက်အရ သိရသည်။ “အရင်နှစ်တွေကတည်းက လယ်ယာလုပ်သားရှားပါးလာတာပါ။ တချို့က မြို့ကိုတက်ပြီး စီးပွားရေးလုပ်ကြတယ်။ တချို့ကလည်း ငွေပေါပေါများများရနိုင်တဲ့ ရေနံတွင်းတို့၊ ရွှေမှော်တို့ကိုသွားပြီး လုပ်လာကြတာရယ်။ နောက်တစ်ချက်က ယနေ့လူငယ်လေးတွေပညာတတ်လာပြီး ရုံးအလုပ်တို့ကုမ္ပဏီအလုပ်တို့ လုပ်လာကြတာကြောင့် ဒီလိုလယ်ယာလုပ်သားရှားပါးလာတာဖြစ်တယ်” ဟု ကျောင်းတိုက်ကျေးရွာမှ ကိုပြီးမောင်က ပြောသည်။ “အရင်နှစ်တွေက စပါးတစ်စက်ရိတ်မယ်ဆိုကျွန်ုပ်တို့နှစ်သောင်း နှစ်သောင်း ခွဲပေးပြီး ငှားရတယ်။ ဒီနှစ်မှာ သုံးသောင်း သုံးသောင်းခွဲပေးငှားတာတောင် လူကမရဘူး။ စပါးရိတ်သိမ်းခြွေလေ့စဉ်တွေကလည်း ရွာမှာမဝယ်နိုင်ပဲဖြစ်နေပါတယ်” ဟု ဆည်တော်ဦးကျေးရွာမှ ဒေသခံကိုစောနိုင်ဦးက ပြောသည်။ ကလေးမြို့သည် အထက်ချင်းတွင်းဒေသ၏ ဆန်အိုးကြီးအဖြစ်တည်ရှိရာ နှစ်စဉ် မိုးစပါးစက်တစ်သိန်းကျော်စိုက်ပျိုးကြောင်း သိရသည်။ သျှင်နေမင်း

ပြည်ထွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

ရန်ကုန်မြို့ ကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက်တွင် အာရ်ဘီအီး လူစီးရထား မကြာမီစတင်ပြေးဆွဲမည်



သတင်း - ဖောင်စိန်လွင် (မြန်မာ့အလင်း) တစ်ပုံ - မင်းထက်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့မီးရထားက ရန်ကုန်မြို့တွင်း ခရီးသွားပြည်သူများ သွားလာမှု အဆင်ပြေစေရန် ရန်ကုန်မြို့ ကမ်းနား လမ်းတစ်လျှောက်တွင် လာမည့် ဒီဇင်ဘာလဆန်းပိုင်းမှ စတင်ကာ အာရ်ဘီအီး လူစီးရထားကို စတင် ပြေးဆွဲပေးတော့မည် ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာ့မီးရထားမှ သိရသည်။

“အခုလို အာရ်ဘီအီး လူစီး ရထားကို ရန်ကုန်မြို့ ကမ်းနားလမ်း တစ်လျှောက် ပြေးဆွဲပေးဖို့ ရည်ရွယ် လုပ်ဆောင်ဖြစ်တာကတော့ ရန်ကုန် မြစ်တစ်ဖက်ကမ်းနေ နေ့စဉ် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ရန်ကုန် မြို့တွင်းသွားလာနေကြရတဲ့ ခရီးသည် တွေ သွားလာတဲ့အခါ လွယ်ကူ သက်သာပြီး အချိန်တိုအတွင်း လိုရာခရီးကို ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ဖို့

အပြင် ယာဉ်ကြောကျပ်တည်းမှုကို ဖြေလျှော့ပေးနိုင်ဖို့နဲ့ မြို့ပတ်ရထား တွေနဲ့လည်း ချိတ်ဆက်သွားလာနိုင် စေဖို့ကို ရည်ရွယ်လုပ်ဆောင်ပြေးဆွဲ ပေးတာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ရထား ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ မီးရထားမှ ဦးထွန်းအောင်သင်း အထွေထွေမန်နေဂျာ (အောက် မြန်မာပြည်)က နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် မြန်မာ့မီးရထား (အောက်မြန်မာပြည်)ရုံး၌ ပြုလုပ် သည့်မီဒီယာတွေ့ဆုံပွဲ၌ ပြောကြားခဲ့ သည်။

ယခုလာမည့် ဒီဇင်ဘာလဆန်း ပိုင်းတွင် စတင်ပြေးဆွဲပေးမည့် ကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက် အာရ်ဘီ အီး လူစီးရထားတွင် လူစီးတွဲတစ်တွဲ လျှင် ထိုင်ခုံဖြင့်ထိုင်စီးနိုင်သည့် ခရီး သည် ၆၀ နှင့် ရပ်စီးခရီးသည် ၆၀ လိုက်ပါစီးနင်းနိုင်သည့် တွဲနှစ်တွဲဖြင့်

စတင်ပြေးဆွဲပေးမည်ဖြစ်ပြီး နောက် ပိုင်းခရီးသည်များ၏ လိုအပ်ချက်ရှိ ပါက လိုအပ်သလိုတွဲဆိုင်များကို ချိတ် ဆွဲပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

အဆိုပါ ကမ်းနားလမ်း တစ် လျှောက်ပြေးဆွဲပေးမည့် အာရ်ဘီအီး ရထားလမ်းကြောင်း ခရီးစဉ်ကို ကမ်းနားလမ်း အာရ်ဘီအီး(အေ) ရထား (ပုဇွန်တောင်- ပန်းဆိုးတန်း- ပုဇွန်တောင်)နှင့် ကမ်းနားလမ်း အာရ်ဘီအီး (ဘီ)ရထား(ပန်းဆိုးတန်း- ထော်လီကျွန်း-ပန်းဆိုးတန်း) ဟူ၍ ခရီးစဉ်နှစ်ဖြတ် စုစုပေါင်းခရီးမိုင် ၃ ဒသမ ၆၆ မိုင်ကို ပြေးဆွဲပေးမည် ဖြစ်သည်။ အာရ်ဘီအီး (အေ)ရထား (ပုဇွန်တောင်- ပန်းဆိုးတန်း- ပုဇွန် တောင်)ခရီးစဉ်ကို ခရီးသည်တစ်ဦး လျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀ နှုန်းဖြင့်လည်း ကောင်း၊ အာရ်ဘီအီး(ဘီ)ရထား

(ပန်းဆိုးတန်း-ထော်လီကျွန်း-ပန်းဆိုး တန်း)ခရီးစဉ်ကို ခရီးသည်တစ်ဦး လျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀ နှုန်းဖြင့် သတ် မှတ်ထားပြီး လက်မှတ်များကို ရထား ပေါ်တွင်ပင် ရောင်းချပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက် အာရ်ဘီအီးခရီးစဉ်မှာ လိုက်ပါစီးနင်း တဲ့ ခရီးသည်တွေအနေနဲ့ ရန်ကုန် မြို့ရဲ့ ကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက်မှာ ရှိတဲ့ရှုခင်းမြင်ကွင်းတွေကို အထူး တလည်မြင်တွေ့ခံစားနိုင်မှာပါ။အထူး သဖြင့် နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားတွေ ပေါ့”ဟု ဦးထွန်းအောင်သင်းက မြန် မာ့အလင်းသို့ထုတ်ဖော်ပြောကြားသည်။

၎င်းအာရ်ဘီအီး ရထားသည် အဆိုပါလမ်းကြောင်းပြေးဆွဲရာတွင် ပြည်သူများ ဖြတ်သန်းသွားလာရာ နေရာများတွင် ကားများကဲ့သို့ ရပ်တန့်စောင့်ဆိုင်းပြေးဆွဲပေးသွား မည်ဖြစ်သည်။ အာရ်ဘီအီး(အေ) ရထား (ပုဇွန်တောင်- ပန်းဆိုးတန်း- ပုဇွန်တောင်)ခရီးစဉ်တွင် ရပ်နားပေး မည့် ရပ်စခန်းဘူတာများမှာ ပုဇွန် တောင် ရပ်စခန်းဘူတာ၊ ရေကျော်ရပ် စခန်းဘူတာ၊ တာဝတိံသာရပ်စခန်း ဘူတာ၊ လင်းစခေါင်းရပ်စခန်းဘူတာ၊ ဗိုလ်တထောင် ရပ်စခန်းဘူတာနှင့် ပန်းဆိုးတန်းရပ်စခန်းဘူတာတို့ဖြစ် ပြီး အာရ်ဘီအီး(ဘီ)ရထား(ပန်းဆိုး တန်း-ထော်လီကျွန်း-ပန်းဆိုးတန်း) ခရီးစဉ်တွင် ပန်းဆိုးတန်းရပ်စခန်း၊ ဆူးလေရပ်စခန်း၊ ရွှေတိဂုံရပ်စခန်း၊ စဉ့်အိုးတန်းရပ်စခန်း၊ မော်တင်ရပ် စခန်း၊ ဝါးတန်းရပ်စခန်းနှင့် ထော်လီ ကျွန်းရပ်စခန်းတို့ဖြစ်ပြီး ခရီးစဉ် တစ်ဖြတ်တွင် ၂၅ မိနစ်/ ၃၀ မိနစ်ခန့် သာ မောင်းနှင်ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ယခုပြေးဆွဲပေးမည့် ကမ်းနား လမ်းတစ်လျှောက် အာရ်ဘီအီးလူစီး ရထားလမ်းကြောင်းသည် လွန်ခဲ့သော ၁၈၈၀ ခုနှစ် မတ်လ ၁ ရက်က ရန်ကုန်မြစ်တစ်လျှောက်ရှိ ဆိပ်ကမ်း များမှ ကုန်စည်များကို ကုန်ထုတ် ရထားဖြင့် သည်ယူပို့ဆောင်နိုင်ရန် အတွက် ဓနိတောမှ အလုံအထိ ကုန်ရထားလမ်းနှင့် လမ်းမြောင်းလမ်း တို့ကို မြန်မာ့မီးရထားက ဖွင့်လှစ်ပေး ခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ၂၀၁၀-၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် လင်းစခေါင်းမှ အလုံအထိ ကုန်ရထားလမ်းပိုင်းကို ပြန်လည် ဖြုတ်သိမ်းခဲ့ပြီး ယခုပြေးဆွဲပေးမည့် ရထားလမ်းနှင့် ကားလမ်းတွဲလျက် ပါသော ကမ်းနားလမ်းသစ်ကြီး



ဦးထွန်းအောင်သင်း မြန်မာ့မီးရထား

ကို ဖောက်လုပ်ခဲ့ပြီး ကုန်ရထား ပြေးဆွဲပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ပြန် လည်လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

ကမ္ဘာ့ခုံအားကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ ပြိုင်ပွဲများနှင့် အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပ

မုံရွာ နိုဝင်ဘာ ၂၉

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်မှု ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့၊ ရွှေဘိုမြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပညာရေးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ရွှေဘိုမြို့ အထက(၂)၌ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် ကမ္ဘာ့ခုံအားကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အကြို စာစီစာကုံး၊ ကဗျာ၊ ကာတွန်း၊ ပန်းချီပြိုင်ပွဲကျင်းပရာ၌ “ခွဲခြားနိမ့်ချကင်းစင်ဝေးကွာစက်သေဆုံးမရှိရေး ART ဖြင့် ကုသပေး” ခေါင်းစဉ် ဖြင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်မှု ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့၊ ၂၀၀၄ ဒေါ်နန်းချိုချိုမြို့နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း အလုပ်အမှုဆောင်များက ကြည့်ရှု အားပေးသည်။

ယင်းနောက် ကျောင်းကျန်းမာရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဆရာဝန်ဒေါက်တာ အောင်လတ်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးနေရာ သို့ ဆက်လက်ကြည့်ရှုကြသည်။

ဆက်လက်ပြီး အထက(၂)ရွှေဘိုခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ကမ္ဘာ့ခုံအား ကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အသိပညာ ပေးဟောပြောပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်မှု ကြီးကြပ် ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။ ခုံအားကျဆင်းမှု တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒေါက်တာမင်းရွှေက HIV/ AIDS အကြောင်း အသိပညာပေး ဟောပြောသည်။

ထို့နောက် ကမ္ဘာ့ခုံအားကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အကြို စာစီစာကုံး၊ ကဗျာ၊ ကာတွန်း၊ ပန်းချီပြိုင်ပွဲနှင့် ကျန်းမာ ရေးအသိပညာပေးဟောပြောပွဲများကို ကြီးမြူးကျင်းပပေးသော အထက(၂) သို့အလှူငွေကျပ် တစ်သိန်းကို တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက် မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက ပေးအပ်လျှာဒါန်းရာ အထက(၂)ကျောင်းအုပ်က လက်ခံယူပြီး HIV/AIDS ရောဂါခံစားနေရသော လူနာ ၁၀ ဦးအား တစ်ဦး လျှင် ငွေကျပ် ၈၀၀ နှုန်းဖြင့် ငွေကျပ် ၈၀၀၀ ကို ပေးအပ်ထောက်ပံ့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သလ္လာမြင့်

**ပြည်သူများသို့အသိပေးတင်ပြချက်**

စားသောက်ဆိုင်များအား ပြောစာများတွင် အမှတ်တံဆိပ်ကပ်နှံရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်းအစီအစဉ်ကို ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး နယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များတွင် ၂၀၁၄ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁ရက်မှစ၍ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ စားသောက်ဆိုင်များအနေဖြင့် စားသုံးသည့်တန်ဖိုး၏ ၅ရာခိုင်နှုန်းကျသင့်အခွန်အတွက် ထိုက်သင့်သည့်ပြောစာအမှတ်တံဆိပ်များ ကပ်နှံပေးရန် တာဝန်ရှိပါသည်။ သို့ပါ၍ စားသုံးသူပြည်သူများအနေဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ ပြောစာအမှတ်တံဆိပ်ကပ်နှံထားသည့် ငွေရပြောစာများကို တောင်းယူကြပါရန် အသိပေးအပ် ပါသည်။

အသုံးပြုသည့်ပြောစာအမှတ်တံဆိပ်နမူနာပုံစံဖော်ပြအပ်ပါသည်။

COMMERCIAL TAX ပြည်တွင်းအခွန် 50 KYATS	COMMERCIAL TAX ပြည်တွင်းအခွန် 100 KYATS	COMMERCIAL TAX ပြည်တွင်းအခွန် 200 KYATS	COMMERCIAL TAX ပြည်တွင်းအခွန် 500 KYATS	COMMERCIAL TAX ပြည်တွင်းအခွန် 1000 KYATS	COMMERCIAL TAX ပြည်တွင်းအခွန် 5000 KYATS	COMMERCIAL TAX ပြည်တွင်းအခွန် 10,000 KYATS
--	---	---	---	--	--	--

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

**ပြည်သူ့အကျိုး ဖော်ဆောင်ဖို့ အခွန်မှန်စွာ ပေးဆောင်ဖို့**

**ကားရောင်းမည် (ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်)**

Crown, 2004 ATHLETE cc3D	190 သိန်း
Wish အပြု/အမှတ်/ထောင်	135-140 သိန်း
Ipsum အပြု/ထောင်/ထောင်	150 သိန်း
Caldina စက်ရုပ် ZZT/AZT	135-140 သိန်း
ထွန်း 2002,04 ပုံပြောင်း မူလ	135-155 သိန်း
AD Van 1300CC/1500CC	79-82-88 သိန်း
Probox 1300CC/1500CC	82-85-92-95 သိန်း
Fit GDI/GE 6 ထောင်	83-90-95 သိန်း
2009 Beta အပြု/ထောင်	110-120 သိန်း
Honda Airwave 4က် / ပြု	130 သိန်း
660 Mini Truck များ	48-50-53 သိန်း
Fielder 2003/6/9 အပြု	115-150 သိန်း

**09 5108316**

**ပြည်သူ့အကျိုး ဖော်ဆောင်ဖို့ အခွန်မှန်စွာ ပေးဆောင်ဖို့**

၅ နှစ်ခံ၊ ပေါ့ပါးလွယ်ကူသည့် ...

**FIRE.Safe**

**မီးသတ်ဆေးဘူး**

အမြို့မြို့၊ အနယ်နယ်ရှိ ဆိုင်ကြီးများနှင့် Super Market များတွင်ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

ဆက်သွယ်မှာယူရန် **09 440 444444 / 09 458 222222**

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

မူဆယ်မြို့ အဆင့်မြင့် အဝေးပြေးယာဉ်ရပ်နားစခန်း ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၉

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြင့်သည် ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစစ်အောင်မြတ်နှင့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များနှင့်အတူ နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက မူဆယ်မြို့ရှိ မူဆယ်ပတ်စပို့စီးပွားရေးဇုန်စီမံကိန်းရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် သည်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။ ထို့နောက် စီမံကိန်းတာဝန်ခံ တစ်ဦးက မူဆယ်ပတ်စပို့စီးပွားရေးဇုန်စီမံကိန်းကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဒေသန္တရဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းနှင့် နယူးစတားလိုက် ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်တို့က အကျိုးတူပူးပေါင်း အကောင်အထည်ဖော်

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဇုန်အတွင်း စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများတွင် ဈေးဆိုင်ခန်းများ၊ လူနေအိမ်ခန်းများ၊ ဟိုတယ်နှင့် အပန်းဖြေနေရာများ ပါဝင်ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် သိန်းသန်းချီဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူဆောင်လုပ်ခဲ့သော မူဆယ်မြို့ အဆင့်မြင့် အဝေးပြေးယာဉ်ရပ်နားစခန်း ဖွင့်ပွဲသို့ တက်ရောက်ကြပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများနှင့် သိန်းသန်းချီ ကုမ္ပဏီလီမိတက် မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးကျော်ဝင်းတို့က ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က မုခ်ခါးဆိုင်ဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် ယာဉ်ရပ်နားစခန်းအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။ အဝေးပြေးယာဉ်ရပ်နားစခန်း တည်ဆောက်ခြင်းကြောင့် ပြည်သူများ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာဖြင့် သွားလာနိုင်ပြီး မြို့တွင်းယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများ အထိုက်အလျောက် ကင်းဝေးစေမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆင့်မြင့်ယာဉ်ရပ်နားစခန်းတွင် လူနေဆိုင်ခန်းများ၊ စားသောက်ဆိုင်များ၊ တည်းခိုခန်းများ ယာဉ်ရပ်နားကွင်း၊ ကားဂိတ် အခန်းပေါင်း ၂၀၂ ခန်းပါဝင်သည့် အဆောက်အအုံ ၄၄ လုံး၊ ယာဉ်ပြုပြင်အလုပ်ရုံများ၊ အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် မီးသတ်အဆောက်အအုံများ ပါဝင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ဂန့်ဂေါမြို့နယ်တွင် ဒေသထွက်ဆန်မလုံလောက်မှုကြောင့် မုံရွာနှင့် ကလေးမြို့တို့မှ ဆန်များတစ်ဆင့်ဝယ်ယူနေရ

ဂန့်ဂေါ နိုဝင်ဘာ ၂၉

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန့်ဂေါမြို့နယ်တွင် မိုးရေချိန်မမီ၍ မိုးစပါးများ နေရာအနှံ့စိုက်ပျိုးနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ဆန်အထွက်နှုန်းလည်း လျော့နည်းလာသောကြောင့် ယခုနောက်ပိုင်းကာလများတွင် မုံရွာမြို့နှင့် ကလေးမြို့တို့မှ ဆန်များကို တစ်ဆင့်ဝယ်ယူနေရကြောင်း ဈေးကွက်အတွင်းမှ စုံစမ်းသိရသည်။

“ဂန့်ဂေါမှာ မိုးခေါင်လို့ ဇူလိုင်လကုန် စက်တင်ဘာအထိ မိုးစပါးမစိုက်ရသေးဘူး။ နှစ်တိုင်းလို မိုးခေါင်နေတော့ မိုးစပါးက မစိုက်ရတော့ဘူး။ ပဲတို့၊ နှမ်းတို့နေကြတို့ကိုပဲ အဓိကထားစိုက်နေရတယ်။ စပါးက စိုက်လို့ မရတော့ ဆန်ကလည်းမရဘူး။ ဒါကြောင့်မလုံ ဆန်ကိုမုံရွာနဲ့ ကလေးမြို့ဘက်ကနေမှာယူနေရတယ်”ဟု ဂန့်ဂေါမြို့ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ဂန့်ဂေါမြို့တွင် ဒေသဆန်လုံလောက်မှုမရှိခြင်းကြောင့် မြို့ပေါ်ရှိ ဆန်ပွဲရုံများက မုံရွာနှင့် ကလေးမြို့တို့မှ တစ်ဆင့်ဝယ်ယူလာကြပြီး ဂန့်ဂေါမြို့တွင် ဧရာမင်းဆန်တစ်အိတ် လျှင်ငွေကျပ် ၂၆၅၀၀၊ ရွှေတိုးဆန်တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ ဝန်းကျင် ဈေးပေါက်နေကြောင်းဈေးကွက်အတွင်းမှ စုံစမ်းသိရသည်။ ဂန့်ဂေါမြို့နယ်တွင် တောင်သူ

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် အခြေခံစားကုန်ဈေးနှုန်း ၂၉-၁၁-၂၀၁၄

Table with 3 columns: Commodity Name, Unit, and Price. Includes categories like Gold/Silver, Oil, and Daily Necessities.

ပြည်သူလိုတာ လုပ်ဖို့ရာ အခွန်အမှန် လိုအပ်တာ ပြည့်ဝအခွန် ပေးဆောင်လူ ကျေးဇူးအမှန် တင်ထိုက်သူ

ဖိတ်ကြားလွှာ - M3 Food Centre သို့ တက်ရောက်ကြည့်ရှုရန်နှင့် အမှတ်တံဆိပ် ဝေငှားများ လဲလှယ်ရန်လည်း ချီးမြှင့်ခြင်းပါသဖြင့် ကြည့်ရှု၊ ချေး ဝေ အမျိုးသမီးစစ်မှန်စေရောင်းများ (မပျက်မကွက်) လာဆရာကန်ကြည့်ရန် စင်စစ်လေးစားစွာဖြင့် အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ရေဆင်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

(၆၂) နှစ်မြောက် မွေးနေ့ဆုတောင်းလွှာ ၂၉-၁၁-၂၀၁၄ ရက် (စနေနေ့)တွင် ကျရောက်သော ကျေးဇူးရှင် မေမေဒေါ်ညိုညိုလွင်၏ (၆၂)နှစ်မြောက် မွေးနေ့ မင်္ဂလာရက်မြတ်မှသည် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင် စိတ်ချမ်းသာ ကိုယ်ကျန်းမာစွာဖြင့် သာယာချမ်းမြေ့သော ဘဝခရီးလမ်းကို လျှောက်လှမ်းနိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလျက်- ချစ်သောသားများ- ဦးစော်ထက်-ဒေါ်မျိုးမမ ဖိုလ်မှူး ဘိုဘို-ဒေါ်လှိုင်သဇင်မြင့် ဦးမင်းထက်ကို-ဒေါ်သဉ္ဇာချိုလေး ချစ်မြေးများ- ဖိုးသဲ၊ ဇူဇူး၊ ကိုခန့်၊ ပိုတေး၊ သဲတုန်

SAMPAR soft drink advertisement featuring various beverage bottles and promotional text.

Advertisement for a service or product, featuring a cartoon character and contact information: Tel: 01 228297, 09 5049783, 09 450040767

# အာဆီယံဆူပူကီးပြိုင်ပွဲတွင် ထိုင်းနှင့်မလေးရှားဆီမီးတက်ပြီ မြန်မာအသင်းထိုင်းကို ထပ်မံရှုံးနိမ့်

ညီမြတ်သော်တာ

စင်ကာပူ နိုဝင်ဘာ ၂၉  
အာဆီယံ ဆူပူကီးဖလားဘောလုံး ပြိုင်ပွဲအုပ်စု (က) နောက်ဆုံးပွဲစဉ် များကို ယနေ့ညနေပိုင်းက စင်ကာပူ နိုင်ငံတွင် ဆက်လက်ကျင်းပရာ မြန်မာအသင်းမှာ ထိုင်းအသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ်ဖြင့်ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်။



ကစားပုံ ပိုကောင်းခဲ့သော်လည်း တစ်ကိုယ်တော် ထိုးဖောက်မှုများနေခြင်း၊ အဆုံးသတ် မသေချာခြင်းတို့ကြောင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုင်းအသင်းမှာ အုပ်စုစည်းပွဲစလုံး အနိုင်ရရှိကာ အုပ်စုပထမနေရာ ရရှိခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းမှာ ပွဲထွက်လူစာရင်းကို အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဂိုး-သီဟစည်သူ၊ နောက်-ဒေးပစ်ဒန်း၊ အောင်ဇော်၊ ဇော်မင်းထွန်း၊ စည်သူအောင်၊ လယ်-မင်းမင်းသူ၊ ဝင်းမင်းထွန်း၊ ကြည်လင်း၊ ကျော်ဇေယျာဝင်း၊ စိုးမင်းဦး၊ ရှေ့-ကျော်ကိုကိုတို့ ပါဝင်ကစားခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းမှာ နောက်တစ်ဆင့်တက်ရေး မျှော်လင့်ချက်အနည်းငယ်ရှိ၍ ပွဲစတင်တိုင်းက ကြိုးပမ်းခဲ့သော်လည်း အဆုံးသတ်ဂိုးသွင်းအားနည်းခဲ့၍ ဂိုးမရခဲ့ပေ။ အသင်းခေါင်းဆောင်အဖြစ် ပါဝင်ကစားခဲ့သည့်ကျော်ကိုကိုမှာ ဂိုးရနိုင်သည့် အပိုင်အခွင့်အရေး လေးကြိမ်ခန့်ရရှိခဲ့သော်လည်း အသုံးမချနိုင်ခဲ့ဘဲ ၁၂ မိနစ်တွင် ကိုဆာရွတ်က အဝေးကန်ချက်ဖြင့် ထိုင်းအတွက် ဂိုးစတင်

သွင်းယူခဲ့သည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် မြန်မာအသင်း ချေပိုင်း ရရှိနိုင်သည့်အခွင့်အရေးများ ထပ်မံရရှိခဲ့သော်လည်း အသုံးမချနိုင်ခဲ့ပေ။ ထိုင်းအသင်းအတွက် ဒုတိယဂိုး စတင်ပေးခဲ့ရာ တစ်ကိုယ်တော် ထိုးဖောက်မှုများခဲ့၍ ရှုံးသွားခြင်းဖြစ်သည်။ အမျိုးသားအားကစားကွင်းတွင် ကျင်းပသော အိမ်ရှင်စင်ကာပူနှင့် မလေးရှားအသင်းတို့ပွဲတွင် မလေးရှားအသင်းက သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ အုပ်စု(ခ) ပွဲစဉ်များအပြီးတွင် ထိုင်းအသင်းက သုံးပွဲနိုင် ကိုးမှတ်ဖြင့် အုပ်စု ပထမ၊ မလေးရှားအသင်းက တစ်ပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲသရေ၊ တစ်ပွဲရှုံး၊ လေးမှတ်ဖြင့် ဆီမီးအဆင့်သို့ တက်ရောက်သွားသည်။ သုံးမှတ်ရရှိသည့် လက်ရှိချန်ပီယံစင်ကာပူနှင့် တစ်မှတ်ရသည့် မြန်မာအသင်းမှာ အုပ်စုအဆင့် မှထွက်ခဲ့ရသည်။

## အားကစားနှင့်ကြော်ငြာ

### ဥရောပ ပြည်တွင်းလိဂ် ပွဲစဉ်များ သိစာ

အင်္ဂလန်ပရီမီယာလိဂ် ပွဲစဉ်(၁၃)	နိုဝင်ဘာ ၃၀	
ဆောက်သစ်တန်	- မန်စီးစီး	ည ၈:၀၀
စပါး	- အဲဗာတန်	ည ၁၀:၃၀
ဂျာမန်ဘွန်ဒက်စ်လိဂ် ပွဲစဉ်(၁၃)	နိုဝင်ဘာ ၃၀	
ဂုဗာတ်	- ဂလက်ဘတ်	ည ၉:၀၀
ဖရန်ဖတ်	- ဒေါ့ဗွန်	ည ၁၁:၀၀
အီတလီစီးရီးအေ ပွဲစဉ်(၁၃)	နိုဝင်ဘာ ၃၀/ဒီဇင်ဘာ ၁	
ကက်ဂလီယာရီ	- ဝီအိုရင်တီးနား	ည ၈:၃၀
ဆီဗီယာ	- ဂျီနိုအာ	ည ၈:၃၀
အမ်ပိုလီ	- အတ္တလန္တာ	ည ၈:၃၀
အေစီမီလန်	- အူဒီးနစ်	ည ၈:၃၀
ပါလာမို	- ပါးမား	ည ၈:၃၀
ဂျူဗင်တပ်စ်	- တိုရီနို	ည ၁၁:၃၀
ရိုးမား	- အင်တာမီလန်	နံနက် ၂:၁၅
စပိန်လာလီဂါ ပွဲစဉ်(၁၃)	နိုဝင်ဘာ ၃၀/ဒီဇင်ဘာ ၁	
အက်သလက်တီကို	- ဒီပိုတီဗို	ညနေ ၅:၃၀
ဆီဗီလာ	- ဂရနနာဒါ	ည ၁၀:၃၀
ကော်ဒိုဘာ	- ဝီလာရီးရဲလ်	နံနက် ၀၀:၃၀
ဗလင်စီယာ	- ဘာစီလိုနာ	နံနက် ၂:၃၀
နိုဝင်ဘာ ၂၈/၂၉ ဂိုးရလဒ်များ		
မာဆေး	၂-၀	နန်တက်စ်
ဖရိုင်းဘတ်	၁-၄	စတုဂက်
ဆိုစီဒက်	၃-၀	အယ်လ်ချီ

## ဗန်ပီကို ဗန်ဟားလ် ယုံကြည်မှုနည်းလာ

ရော်ဘင်ဗန်ပီသည် အသင်းဟောင်းအာဆင်နယ်နှင့် ကစားသည့်ပွဲတွင် အလွန်ဆိုးရွားစွာ ကစားခဲ့ပြီးနောက် ယုံကြည်မှုအားနည်းနေကြောင်း နည်းပြလူးဝစ်ဗန်ဟားလ်က ပြောကြားလိုက်သည်။ ဒတ်ချ်တိုက်စစ်မှူး ဗန်ပီသည် ယခုနှစ်ရာသီအတွင်း ၁၁ ပွဲတွင် သုံးဂိုးသာ သွင်းနိုင်ခဲ့သည်။ အသက် ၃၁ နှစ်ရှိ ဗန်ပီအား မန်ယူက အာဆင်နယ်ကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရသည့်ပွဲတွင် လူစားလဲကစားခဲ့ရသည်။ ဖယ်လ်ကာအို ဒက်ရာမှသက်သာလာလျှင် ဗန်ပီအနေဖြင့် ၎င်း၏ နေရာအတွက် ဆုံးရှုံးမှုဖြစ်လာနိုင်သည်။ “မင်းကိုယ်တိုင် ဘောလုံးနဲ့ထိတွေ့မှု ရေတွက်မယ်ဆိုရင် ရေတွက်နိုင်ပါတယ်။ ပွဲတစ်ပွဲမှာ ၁၃ ကြိမ်လောက်ပဲ ရှိလိမ့်မယ်”ဟု ဗန်ဟားလ်က ဗန်ပီအား ပြောကြားသည်။ နည်းပြဗန်ဟားလ်အနေဖြင့် မန်ယူနည်းပြဖြစ်လာပြီးနောက် ဗန်ပီကို အလွန်အားကိုးခဲ့သော်လည်း လက်ရှိအခြေအနေတွင် ခြေစွမ်းမပြနိုင်ဘဲ ဖြစ်နေသည်။

ကောင်းမြတ်သူ-စုစည်းသည်

## အာဆင်နယ်အသင်း အဝေးကွင်းတွင် အမှတ်ပြည့်ရယူ

အင်္ဂလန်ပရီမီယာလိဂ် ပွဲစဉ်(၁၃)ကို စနေနေ့ည အစောဆုံးပွဲစဉ်အဖြစ် ဝက်စ်ဘရစ်နှင့် အာဆင်နယ်တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ အာဆင်နယ်အသင်း အဝေးကွင်းတွင် တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ အာဆင်နယ်အသင်းသည် နှစ်ပွဲဆက်တိုက်ရှုံးပွဲကြုံနေရပြီး ယနေ့ပွဲမှသာ ဒန်နီဝဲလ်ဘတ်၏ မိနစ်၆၀တွင် သွင်းယူသော တစ်လုံးတည်းဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ဝက်စ်ဘရစ်အနေဖြင့် သုံးပွဲဆက်တိုက် ရှုံးပွဲကြုံတွေ့ရခြင်း ဖြစ်ခဲ့သည်။ အာဆင်နယ်အသင်း အဝေးကွင်းအနိုင်ရရှိသည့်အတွက် အမှတ် ၂၀ ရရှိထားသည်။ အာဆင်နယ်အသင်းသည် နောက်တစ်ပွဲတွင် ဆောက်သစ်တန်အသင်းကို အိမ်ကွင်းမှာ ဧည့်ခံကစားရမည်ဖြစ်သည်။



**မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း**  
**(၁၆)ကြိမ်မြောက် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများအဖွဲ့ ညီလာခံ**  
(၁၆)ကြိမ်မြောက် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများအဖွဲ့ ညီလာခံကို ၂၀၁၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း အမှတ်၂၄၉၊ သိမ်ဖြူလမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်၍ စိတ်ပါဝင်စားသောအသင်းဝင် ဆရာဝန်များ စာရင်းသွင်းတက်ရောက်နိုင်ပါသည်။  
ကျင်းပမည့်ရက် - ၂၀၁၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၅၊ ၆၊ ၇  
စာရင်းသွင်းရန်ရက် - ၂၀၁၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ရက်မှ ၄ရက်(ရုံးချိန်းအတွင်း)  
ညီလာခံကျင်းပရေးကော်မတီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများအဖွဲ့

**ရွှေကြေးစည် - ကျွန်ုပ်တို့၏အိမ် / ချောင်းသာ (နေရာ)**  
▲ (အလောင်းတော်ကံသာပစင်ကိုင်း၊ မုံရွာအနီး) ဆက်၍ မန္တလေး-ပြင်ဦးလွင်အနီး  
▲ အရပ်တော်ပြည်ထောင်စုမြို့နယ်၊ မုံရွာမြို့၊ မုံရွာမြို့နယ်၊ ပြင်ဦးလွင်အနီး  
▲ တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ်၊ မွေတော်ကုက္ကို၊ ထမိန်စမ်း၊ ရှု အပတ်စဉ် သောကြာ  
▲ (လားရှိုး၊ မူဆယ်၊ ချောင်း) ▲ (ကျိုက္ကီ၊ မော်လမြိုင်၊ ဝက်စ) လက်ကိုင်/အိတ်/အိတ်  
▲ (ထားဝယ်၊ ရင်ကုန်း၊ မောင်မောက်) (စလျန်) (နေပြည်တော်) လက်ကိုင်/အိတ်/အိတ်  
ဖုန်းဆုံးတန်း: 01-240860/01-372290 ခေါ်ဝင်: 09-49282825 တစ်ကြိမ် 09421029191

**ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း ကျေးဇူးဆပ်ပါမည်**  
ကျွန်ုပ်တို့ဆိုင်သော iPad Air (လည်သာအနက်ရောင်စွပ်) (၁)လုံး ၂၃-၁၁-၂၀၁၄ ရက် နံနက် ၇ နာရီနှင့် ညနေ ၃ နာရီ အတွင်း ကျပောက်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်း iPad အတွင်းတွင် တန်ဖိုး မဖြတ်နိုင်သော မိသားစုဓာတ်ပုံများပါရှိနေပါသဖြင့် တွေ့ရှိ ကောက်ရထားသူအား ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း ကျေးဇူးဆပ်ပါမည်။ ခန့်မှန်းကျပောက်ခဲ့သော နေရာများမှာ (၁)တောင်ကြီးဟိုတယ်၊ (၂)တောင်ကြီးဟိုတယ်မှ တောင်ကြီးဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်၊ (၃)ထိုမှ ဟဲဟိုးလေဆိပ်၊ (၄)ဟဲဟိုးလေဆိပ်နှင့် ဧည့်ခန်းဆောင်၊ (၅)ထိုမှ မြန်မာ့လေကြောင်း UB-647 (ဟဲဟိုး-လားရှိုးခရီးစဉ်) လေယာဉ်ပေါ်၊ (၆)လားရှိုးမြို့။  
(ဆက်သွယ်ရန်) မဝေဝေလွင် ဖုန်း-၀၉-၅၂၁၅၀၆၃၊ ၂၅၆၁၆၇၇၀

**မင်္ဂလာဧည့်ခံပွဲကျေးဇူးတင်လွှာ**  
၂၉-၁၁-၂၀၁၄ရက်တွင် Sedona Hotel ၌ကျင်းပခဲ့သော ကျွန်တော်/ကျွန်မတို့၏ မင်္ဂလာဧည့်ခံပွဲအခမ်းအနားတွင် မင်္ဂလာလက်ဖွဲ့ပေးပို့ချီးမြှင့်ပေးပါသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မ အဂ္ဂမဟာသရေစည်သူ ဦးသိန်းစိန်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်းတို့အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာအောင်စံပယ်ပန်းကုံးနှင့် မင်္ဂလာလက်ဖွဲ့များကို သိဒ္ဓိတင်ဆင်ခြင်းမြှင့်ပေးပါသော နိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ သရေစည်သူ ဦးညွတ်ထွန်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်အေးမြင့်အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာဧည့်ခံပွဲသို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ပေးကြပါသော နိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ သရေစည်သူ ဒေါ်တာစိုင်းမောင်ခမ်း၏ဇနီး ဒေါ်နန်းရွှေမူ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ သီရိသုဓမ္မဦးတင်အေး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မဟာသရေစည်သူ တင်ဦး၏ဇနီး ဒေါ်ခင်သန်းနွဲ့၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မဟာသရေစည်သူ မောင်မောင်ခင်(ငြိမ်း)နှင့် အငြိမ်းစားကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ရေ)များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်များ၊ စစ်ဘက်နယ်ဘက်မှ အရာရှိကြီးများနှင့် ၎င်းတို့၏ဇနီးများ၊ တပ်မတော်နှင့်ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ အငြိမ်းစား အရာရှိကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အထူးဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အသင်းအဖွဲ့အသီးသီးမှ မိတ်ဆွေများ၊ မင်္ဂလာအခမ်းအနားမှူး ဦးသိန်းလှဝေ၊ မင်္ဂလာအခါတော်ပေး သီဆိုပေးပါသော တေးသံရှင် ဒေါ်ရီရီသန်း၊ တေးသီချင်းများနှင့် ဧည့်ခံပေးကြပါသော The Aces မင်္ဂလာတေးဂီတအဖွဲ့နှင့် တေးသံရှင်များ၊ မင်္ဂလာရွှေဆောင်လမ်းပြ မောင်အောင်ဘုန်းမြတ်ကျော်နှင့် မချမ်းမြေ့ကြည်ဖြူစင်၊ မင်္ဂလာပန်းကြူ မကြည်လဲ့လှရွှန်း၊ မင်္ဂလာပန်းကလပ်နှင့် မင်္ဂလာလက်ဖွဲ့ကလပ် ကိုင်ဆောင်ပေးပါသော မကြူကြူသင်းရီနှင့် မကြိုင်ကြိုင်သင်းရီနီ၊ သတို့သားအရံ မောင်ရဲမင်းမြတ်နှင့် မောင်အောင်ဖြိုးဝေ၊ သတို့သမီးအရံ မယုမျက်သွယ်နှင့် မမျိုးရှင်မင်းလှိုင်ဘွား၊ မင်္ဂလာဝတ်စုံ ဒီဇိုင်းနာမင်းမင်းစိုး၊ မိတ်ကပ်ဆံပင်ညီညီမောင်(စမ်းချောင်း)နှင့်အဖွဲ့၊ မင်္ဂလာဖိနပ်ဆင်ခြင်ပေးပါသော ဇာမဏီဒေါ်လှလှဝင်း၊ Pre-wedding ဓာတ်ပုံများနှင့် မင်္ဂလာပွဲမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ၊ ဗီဒီယို ရိုက်ကူးပေးပါသော ကိုကျော်ရွှေမင်း(Dior Photo Studio )၊ ပန်းအလှဆင် အင်္ဂါနီလာ(Eternal Floral)၊ မင်္ဂလာဝတ်စုံ Viriyaa အစစအရာရာ ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးကြပါသော တပ်မတော်(ရေ)နှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ဝန်ထမ်းများ၊ မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းများအားလည်းကောင်း၊ စားသောက်ဖွယ်ရာများဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံပေးပါသော Sedona Hotel မန်နေဂျာနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မင်္ဂလာဧည့်ခံပွဲသို့ ကြွရောက်ချီးမြှင့်ပေးကြပါသော ဂုဏ်သရေရှိသူကြီးမင်းများ၊ နှစ်ဖက်သော ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့နှင့် ကိုယ်တိုင်မတက်ရောက်နိုင်သော်လည်း မင်္ဂလာလက်ဖွဲ့ပေးပို့ချီးမြှင့်ကြပါသော လူကြီးမင်းများနှင့်တကွ အားလုံးသော ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများကို အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း မှတ်တမ်းတင်အပ်ပါသည်။ ကားရပ်နားရာနေရာနှင့် ထိုင်ခုံနေရာ အခက်အခဲများ လိုအပ်ချက်တစ်စုံတစ်ရာရှိခဲ့ပါက နားလည်ပေးကြပါရန်လည်း မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။  
နှစ်ဖက်သောမိဘများနှင့် မင်းဝတ္ထု-ခိုင်လွင်လွင်ကျော်

**လီဗာပူးနည်းပြ နုတ်ထွက်ရဖွယ်ရှိ**  
လီဗာပူးအသင်း၏ ဆိုးရွားသော ရလဒ်များကြောင့် နုတ်ထွက်ရန် နီးလာပြီဖြစ်ကြောင်း နည်းပြတစ်ဦးရီဒန်း ရော်ဂျာက ပြောကြားလိုက်သည်။ လီဗာပူးအသင်းသည် ပြီးခဲ့သည့် လေးပွဲကစားရာတွင် ရမှတ်တစ်မှတ်သာရသေးသည်။ အမှတ်ပေးဇယားတွင် ၁၂ နေရာအထိသာရှိနေပြီး ထိပ်ဆုံးရောက် ချယ်လီဆီးနှင့် ၁၈ မှတ်ကွာနေသည်။ “လီဗာပူး အသင်းအတွက် နည်းပြလုပ်တဲ့ ကျွန်တော်ဟာ ရလဒ်တွေဆိုးရွားနေလို့ အခုအခါမှာတော့ နုတ်ထွက်ရဖွယ် ရေပန်းစားလာပါတယ်”ဟု ရော်ဂျာက ပြောသည်။ လီဗာပူးအသင်းသည် ယခုနှစ်ရာသီတွင် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲ ခြောက်ပွဲရှုံးနိမ့်ထားသည်။ သို့သော်လည်း လီဗာပူးအသင်းသည် ချန်ပီယံလိဂ် ၁၆သင်းပြိုင်ပွဲသို့ တက်ရောက်နိုင်ဖွယ်ရှိသည်။ ဆွစ်ဇာလန်နည်းပြဟောင်း ရော်ဂျာက လီဗာပူးအသင်းဟောင်း ဘရစ်ဂရတ် ဘီလာက ဂိုးသမားဘီမွန်အပေါ် ဝေဖန်ခဲ့ခြင်းကို ကာကွယ်ပြောဆိုခဲ့သည်။

ကြော်ငြာ

# စက္ကန့်ဖိုးပဲ ပေးပါ။

အခုမြန်မာပြည်တွင်း ဘယ်ဖုန်းကိုပဲ ခေါ်ခေါ်  
စက္ကန့်ခြောက်ဆယ် ကို ၂၅ကျပ်ပဲ  
ကျသင့်ပါတယ်။

ooredoo



စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း အသေးစိတ်ကို ပိုမိုသိရှိနိုင်ရန်  
[www.ooredoo.com.mm](http://www.ooredoo.com.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါ။







ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် ကြော်ငြာ

# အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကြက်ခြေနီကော်မတီက ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၉ သန်းကျော် သုံးစွဲမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၉

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကြက်ခြေနီကော်မတီ(အိုင်စီအာရ်စီ)က မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီထောက်ပံ့ရေး လုပ်ငန်းများအတွက် ဘက်စုံပံ့ပိုးမှုလုပ်ဆောင်မှုများ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် လာမည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၉ ဒသမ ၇၅ သန်းကျော် အကူအညီပံ့ပိုးမှုကို လုပ်ဆောင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့အခြေစိုက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ(ရန်ကုန်) ဌာနကော်မတီလှမ်းမှ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးထံမှ သိရသည်။



မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းနှင့် အိုင်စီအာရ်စီတို့၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ကျင်းပသည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတစ်ခုဖြစ်သည့် ပယင်းကျောက်သွေးလုပ်ငန်းခွင်ကို တွေ့ရစဉ်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ(အိုင်စီအာရ်စီ)သည် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ ၈၀ ကျော်တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုပညာပေးနှင့် တစ်ကမ္ဘာလုံးသက်ဆိုင်သော လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းများကို ပြည်သူများသိရှိစေရန်နှင့် ပိုမိုလေးစားလိုက်နာကြစေရန် ကူညီဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အသက်ဘေးဒုက္ခများမှ တားဆီးနိုင်ရန် ဘက်ပေါင်းစုံမှ ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။ ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံ၌ အိုင်စီအာရ်စီရုံးခွဲ ခုနှစ်ရုံး စိုက်ထူလာနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ အိုင်စီအာရ်စီ

၏ မြန်မာနိုင်ငံဌာနကော်မတီလှမ်းမှ ရန်ကုန်မြို့တွင် အခြေစိုက်ထားရှိပြီး မန္တလေး၊ ရခိုင်(စစ်တွေ)၊ ကရင်၊ မြစ်ကြီးနား၊ ရခိုင်(မြောက်ဦး)နှင့် မကြာသေးမီကမှ ဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံတို့တွင် ရုံးခွဲအသီးသီးဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ အိုင်စီအာရ်စီအနေနဲ့ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုပံ့ပိုးမှုတွေကို သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန အပါအဝင် ပင်မဖြစ်တဲ့မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းနဲ့လည်း ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်

ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ အခု လာမယ့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်ဆိုင်ရာ ဒီမြန်မာနိုင်ငံအတွက် ဘက်စုံပံ့ပိုးမှုစရိတ်ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၉ ဒသမ ၇၅ သန်းကျော် အထူးသဖြင့် (သန်း ၃၀) နီးပါး လုပ်ငန်းတွေ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်သုံးစွဲသွားဖို့ စီစဉ်

ဆောင်ရွက်နေပါတယ်” ဟု အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ (အိုင်စီအာရ်စီ)၏ ရန်ကုန်ဌာနကော်မတီလှမ်းမှ အကြီးတန်း ပြန်ကြားဆက်သွယ်ရေး အရာရှိ ဦးမိုးမြင့်အောင်က ပြောကြားသည်။

(အိုင်စီအာရ်စီ)သည် ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၃ ခုနှစ် က အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၇ သန်း ကျော်ကို လည်းကောင်း၊ ယခု ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၄ သန်းကျော်ကို လည်းကောင်း နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ပြည်သူများအတွက် ဘက်ပေါင်းစုံပံ့ပိုးမှုများကို လုပ်ဆောင်ပေးခဲ့ပြီး လာမည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် လည်းကောင်း၊ ဂျီနီဗာသို့ ဘက်စုံပံ့ပိုးမှုတောင်းခံတာ ၂၉ ဒသမ ၇၅ သန်းကျော်ကို သုံးစွဲသွားရန် လျာထားကြောင်း သိရသည်။ အိုင်စီအာရ်စီအနေဖြင့် အဆိုပါ အသုံးစရိတ်များကို သုံးစွဲရာတွင် အထူးသဖြင့် အသိုင်းအဝန်း နှစ်ခုအကြား အကြမ်းဖက်မှုတွေ ဖြစ်ပွားရာ၌ အတိအကျရောက်ရှိတဲ့ ပြည်သူများကို လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုတစ်ရပ် အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေ၊ မိတ်ဖက် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်း တို့နဲ့အတူ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းတိုင်ပင် လုပ်ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။ ဒါ့အပြင် ကျန်းမာရေးပိုင်းဆိုင်ရာ သာမက နိုင်ငံတစ်ဝန်း အကျဉ်းထောင်များနှင့် ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းဆောင်တာ ဖွံ့ဖြိုးမှုများ၊ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာများ၊ နေရပ် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ဖန်တီးပေးမှုများနှင့် ကိုယ်ကာယ ပြန်လည်သန်

စွမ်းရေးအတွက် ခြေတုတပ်ဆင် ကူညီပံ့ပိုး လုပ်ဆောင်မှုများကို သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းကာ လုပ်ဆောင်ပေး လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ အိုင်စီအာရ်စီ အနေနဲ့ကတော့ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အရင်နှစ်တွေကထက် ပိုပြီးတော့ ဘက်ပေါင်းစုံက ကူညီပံ့ပိုးပေးနိုင်ဖို့ ကြိုးစားလုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ ခုဆိုရင် ဂျီနီဗာမှာလည်း ကမ္ဘာနိုင်ငံ တစ်ဝန်း ပဋိပက္ခတွေ များလာတာကြောင့် ရန်ပုံငွေဘက်လျက်ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း ၁၈၀၀ ကျော် အထိ တောင်းခံထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက်လည်း လာမယ့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှာ ပိုမိုပံ့ပိုးသုံးစွဲ သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု အိုင်စီအာရ်စီ၏ ပြန်ကြား ဆက်သွယ်ရေး ညှိနှိုင်းရေးမှူး မစ္စတာမိုက် ကယ်လ်အိုဘရိုင်ယန်က ပြောကြားသည်။

(အိုင်စီအာရ်စီ)သည် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် လာမည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် သုံးစွဲရန် လျာထားသည့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၃၀ နီးပါးကို ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများ ဘက်ပေါင်းစုံမှ ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် လည်းကောင်း အဓိကသုံးစွဲထားရန် အကြမ်းဖျဉ်းအားဖြင့် လျာထားစီမံ ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း- ဖောင်စီရိုင်း(မြန်မာ့အလင်း) စာတို- မင်းထက်

## စနေဆွမ်းလောင်းအောင်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၉

ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ် အမှတ်(၅၆)ရပ်ကွက်လုံးဆိုင်ရာ စနေနေ့ ဆွမ်းလောင်းအသင်းကြီးက ၂၀၁၄ခုနှစ် ဝါတွင်းကာလ ဆွမ်းလောင်းကြိမ် (၁၆)ကြိမ်တွင် သံဃာတော်ပေါင်း ၂၉၁၃ ပါးကို လောင်းလျှာခဲ့ပြီး ဆွမ်းသိမ်းအောင်ပွဲအဖြစ် သံဃာတော်များ၊ သီလရှင်များကို ဆွမ်းဆန်စိမ်းနှင့် လျှာဖွယ်ပစ္စည်းများလျှာတန်းပြီး သက်ကြီးအဘိုးအဘွား ၃၁ ဦးကို ဂါရဝပြုကန်တော့ခဲ့သည်။

စနေဆွမ်းလောင်းအောင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာစတုတ္ထပတ်တွင် စနေဆွမ်းလောင်းအသင်းကြီး (၁၇)နှစ်ပြည့်ပွဲအဖြစ် စည်ကားစွာကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ရွှေကျွန်းဆိုင်သစ်

## မိုးစပါးရေငတ်ခံစပါးဖြစ်ထွန်းမှု ကွင်းဆင်းသရုပ်ပြ

ကျောက်မြောင်း နိုဝင်ဘာ ၂၉

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ကျောက်မြောင်းမြို့ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ အုန်းပေါက်ကျေးရွာအုပ်စုတွင် စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးထားသော ရေငတ်ခံစပါးမျိုးများသည် ရေငတ်ဒဏ်ခံနိုင်ပြီး မိုးကောင်းသောက်ဒေသတွင် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမှုကို နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက် နံနက် ၈ နာရီက တောင်သူများအား ဖိတ်ကြား၍ ပြသခဲ့သည်။

အုန်းပေါက်ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ဦးသောင်းနိုင်လင်းပိုင် ကွင်းအမှတ် ၂၇၇၀ တွင် ကျောက်မြောင်းမြို့ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်မြတ်မြတ်ဦးက မျိုးကောင်းမျိုးသန်စိုက်ပျိုးရေးဒေသနှင့်ကိုက်ညီသော အထွက်ကောင်းမျိုးများ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မျိုးရွေးချယ်မှု မှန်ကန်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ်ပြန်/ဆက်)

**ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး**  
**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ (Open Tender) ခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပုသိမ်ခရိုင်စာရင်းစစ်ရုံး(၃၀၆၀x၄၅၆) RC နှစ်ထပ်ဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့် အနောက်ဘက်ဆောင် (၁၅၆၀x၅၈၆) ပြင်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လိုပါ၍ ဆောက်လုပ်ရေးလိုင်စင်ရ မြန်မာနိုင်ငံသားကုမ္ပဏီများမှ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းနိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များ သိရှိလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး စာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး၊ ပုသိမ်မြို့တွင် ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

၃။ (က) တင်ဒါပုံစံတင်ပြရန်ချမှတ်ရက် - ၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် (တနင်္လာနေ့)  
 (ခ) တင်ဒါပုံစံမည့်ရက် - ၃-၁၂-၂၀၁၄ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)  
 (ဂ) တင်ဒါပုံစံမည့်အချိန် - ၁၆:၀၀ နာရီ  
 (ဃ) ဆက်သွယ်ရမည့်ဖုန်း - ၀၄၂-၂၄၆၀၀၊ ၀၄၂-၂၄၆၀၁၊ ၀၄၂-၂၅၃၂၆

တင်ဒါစိစစ်ရေးကော်မတီ၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး  
 ကင်မလင်းကျွန်းလမ်းမကြီး၊ ပုသိမ်မြို့

**ကျောက်မြောင်း နိုဝင်ဘာ ၂၉**

**ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့**  
**စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**(အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)**

၁။ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးဝန်ကြီးဌာန ကြေးတိုင်နှင့်မြေစာရင်းဦးစီးဌာနနှင့် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနတို့မှ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ငွေလုံးငွေရင်းဖြင့် ပြည်နယ်အတွင်း၌ အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရန်ရှိပါသဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ လျှောက်လွှာကို (၃၀-၁၁-၂၀၁၄)ရက်မှစတင်ပြီး ကချင်ပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဝန်ကြီးဌာနရုံးတွင် တင်ဒါတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကြေးတိုင်နှင့်မြေစာရင်းဦးစီးဌာန (က) အင်ဂျင်နီယာအဆောက်အအုံ(၇၀x၂၆x၂၂)ပေ သွပ်မိုး၊ (ခ)ထပ်၊ အုတ်ညှပ် (၁)လုံး  
 (ခ) ဆခုံးအဆောက်အအုံ(၃၀x၂၆x၂၂)ပေ သွပ်မိုး၊ (၁)ထပ်၊ အုတ်ညှပ် (၁)လုံး  
 (ဂ) မိုးညှင်းခရိုင်ငါးသားပေါက်အဆောက်အအုံ(၂x၄)ခန်း (၃၆x၂၇)ပေ (၁)လုံး  
 (ဃ) ကွန်ပျူတာနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအရေအတွက်(၈)လုံး

ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန (၁) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် - ၃၀-၁၁-၂၀၁၄ ရက်မှ ၃၀-၁၂-၂၀၁၄ ရက်အထိ  
 (၂) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နေရာ - ကချင်ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဝန်ကြီးဌာန  
 (၃) သတ်မှတ်ရက်ထက်ကျော်လွန်တင်သွင်းသည့် လျှောက်လွှာများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။  
 (၄) အသေးစိတ်သိလိုပါက ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ စိုက်/မွေးဝန်ကြီးဌာန ဖုန်း-၀၇၄-၂၉၅၁၂၊ ၀၇၄-၂၄၆၀၉၊ ၀၇၄-၂၅၀၃၀တို့သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန**  
**လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း**  
**(ပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)**

၁။ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း လက်အောက်ရှိ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် ADB ရေးငွေဖြင့်ဆောင်ရွက်မည့် ဓာတ်အားလှိုင်းနှင့် ဓာတ်အားခွဲရုံတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သောကုန်ကရစ်တိုင်များအား မြန်မာကျပ်ငွေ (Kya)ဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။

၂။ တင်ဒါပုံစံတင်ပြရန်ချမှတ်ရက် - ၂၈-၁၁-၂၀၁၄ရက်  
 တင်ဒါပုံစံမည့်ရက် - ၈-၁၂-၂၀၁၄ရက်  
 တင်ဒါပုံစံမည့်အချိန် - ၁၂:၀၀ နာရီ

၃။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါခေါ်ယူရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ  
 လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း၊ ပစ္စည်းစီမံရေးဌာန  
 ရုံးအမှတ် (၅၃)၊ နေပြည်တော်  
 ဖုန်း-၀၆၇-၄၃၁၅၅၊ Fax-၀၆၇-၄၃၁၅၅

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်စိုးရ**  
**လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန**  
**ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန**  
**(အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)**

၁။ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အောက်ပါပစ္စည်းများကို မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

စဉ် တင်ဒါအမှတ် ပစ္စည်းအမျိုးအမည်

၁။ 4(Q)Laboratory Equipments/Local Purchase/ Laboratory Equipments  
 IRR/2014-2015 4 Items

၂။ အဆိုပါ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါကို ၁၉-၁၂-၂၀၁၄ ရက်(သောကြာနေ့)၁၆:၀၀နာရီတွင် နောက်ဆုံးတင်သွင်းရမည်ဖြစ်သည်။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံများကို အောက်ဖော်ပြပါဌာနတွင် ကြော်ငြာပါသည့် ရက်မှစတင်၍ ရုံးချိန်အတွင်းဝယ်ယူနိုင်ပြီး အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ဖြည့်တင်းရေးဌာနခွဲ၊ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)၊ ရုံးအမှတ်(၄၃)၊ နေပြည်တော်  
 ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၃၁၆

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

နေပြည်တော် ဖျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ရွှေချီရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၃/ချမ်းအေးအရှေ့ မြေကွက်/ဦးပိုင်အမှတ်(၃၀၊ ၃၁)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၂၄၅ ဧကရှိ ဒေါ်အေးသွယ် အမည်ဖြင့်ပိုင်ဆိုင်သော ဘိုးဘဝိုင်မြေကွက်အား ဒေါ်မိုးသူဇာ (အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှာစာရရှိသူ) ၁၂/အလန(နိုင်)၀၁၀၀၂၅ (ဘ)ဦးတင်ဆွေ မပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အထောက်အထားများတင်ပြပြီး စွန့်လွှတ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန်လျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်စာချုပ်စာတမ်းများ တရားရုံးအထိနီကီကရီများဖြင့် အထောက်အထားနိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ ၁၅ ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန  
 နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

နေပြည်တော် ဖျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ၂၄/မင်္ဂလာရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၂၄/မင်္ဂလာ၊ မြေကွက်/ဦးပိုင်အမှတ် ၃၅၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၀၆၈ ဧကရှိ ဦးရွှေလှ(ပါ) ၄ အမည်ဖြင့်ပိုင်ဆိုင်သော ဘိုးဘဝိုင်မြေကွက်အား ဦးရွှေလှ (ပါ) ၉/ပမန(နိုင်) ၀၀၈၀၂၈ (ဘ)ဦးအိန်နီ(ခ)ကေအိန်နီက ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အထောက်အထားများတင်ပြပြီး မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ရန် လျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်စာချုပ်စာတမ်းများ တရားရုံးအထိနီကီကရီများဖြင့် အထောက်အထားနိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ ၁၅ ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန  
 နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ပြည်ထွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

တာချီလိတ်တွင် ယာဉ်စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်သူများအား ထိရောက်စွာအရေးယူ

တာချီလိတ် နိုဝင်ဘာ ၂၉
တာချီလိတ်မြို့တွင် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဖောက်ဖျက်သည့် မော်တော်ယာဉ်နှင့် ဆိုင်ကယ်များအား နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်နှင့် ၂၇ ရက်က ထိရောက်စွာ ဖမ်းဆီးပြီး အရေးယူမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ဖမ်းဆီးထားသော ဆိုင်ကယ်များ

တာချီလိတ်ခရိုင် ယာဉ်စည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေး ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၏ ညွှန်ကြားမှုဖြင့် အမှတ်(၆၄) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်စိတ်(၂) တာချီလိတ်မှ တပ်စိတ်ဗဟို ရဲအုပ်ကျော်ဇေယျနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း မလိုက်နာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်များအား ပါဆတ်ကျွန်းတောကွေ့လမ်းဆုံတွင်လည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာပါပန်းခြံရွှေတွင်လည်းကောင်း ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မော်တော်ဆိုင်ကယ်များ မြို့တွင်း မြို့ပြင် လမ်းပြောင်းပြန်စီးနင်းမှု၊ နှစ်ဦးထက်ပို စီးနင်းမှု၊ ညအချိန်စီးသည့်အခါ ရှေ့မီးနောက်မီးမလင်းမှု၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်စီး ဦးထုပ်မဆောင်းမှု၊ ယာဉ်လိုင်းစင်၊ ယာဉ်မောင်းလိုင်းစင် စသည်တို့ကို စစ်ဆေး၍ စည်းကမ်းလိုက်နာမှု မရှိသော ဆိုင်ကယ် ၁၀၁ စီးကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ

ဖမ်းဆီးဆိုင်ကယ်များအား ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်စိတ်ထိန်းသိမ်းထားရှိကာ ထိန်းသိမ်းကာလပြည့်သည့် နေ့ရက်တွင် တရားရုံးဒဏ်ငွေကျပ် ၁၀၀၀နှင့် စီမံခန့်ခွဲမှု အထူးဒဏ်ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ ပေးဆောင်စေပြီး ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယာဉ်စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီမှ ထိုကဲ့သို့ မသိမ်းဆည်းခင် တစ်ပတ်အလိုတွင် ညစဉ် အသံချဲ့စက်ဖြင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအား လိုက်လံကြေညာခြင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာရုံးများ၊ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များနှင့် စာသင်ကျောင်းများကို အကြောင်းကြားထားရှိပြီး ပညာပေးကာလအဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ယခုအခါ ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်မဆောင်းသူများအား ချက်ချင်း တရားစွဲတင် ဒဏ်ငွေပေးဆောင်ခြင်း မရှိစေဘဲ သတ်မှတ်ထိန်းသိမ်းကာလရက် သတ္တပတ်သိမ်းဆည်းပြီးမှသာ လျှင် ဒဏ်ငွေပေးဆောင်၍ ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်သည်။

ယာဉ်စည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၏ ညွှန်ကြားမှုဖြင့် အမှတ်(၆၄)ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်စိတ်(၂) တာချီလိတ်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်ကလည်း စည်းကမ်းလိုက်နာမှုအားနည်းသည့် ဆိုင်ကယ် ၆၈ စီးအား စစ်ဆေးဖမ်းဆီးပြီး နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်က တရားရုံးတွင် ဒဏ်ငွေများပေးဆောင်စေ၍ အသိပညာပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်နီရီ(တာချီလိတ်)

သတင်းတိုများ

သထုံမြို့နယ်ကျေးရွာ၁၇ရွာတွင် ဆိုလာမီးတပ်ဆင်မည်

မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာ ၁၇ ရွာတွင် ဆိုလာမီးတပ်ဆင်ရန် မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရန်ပုံငွေဖြင့် ရဲမင်းဟိန်းကုမ္ပဏီက ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် တောကြီးကျေးရွာတွင် ဆိုလာမီးတပ်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုကို မြို့နယ်ဦးစီးမှူး(နည်းပညာ) ဦးအောင်နိုင်ဝင်းက နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက်က ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်

ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ပြည်သူ့ လက်တွဲတိုက်ခိုက်ရေးဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်မရောမြို့နယ် မြို့မရဲစခန်း၌ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ပြည်သူ့လက်တွဲတိုက်ခိုက်ရေး စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်က ကျင်းပခဲ့ရာ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးခင်မောင်အေးက မြို့နယ်တွင်းမူဝါဒများကျဆင်းရေး၊ အခြားမြို့နယ်များမှ တရားခံပြေးများရောက်ရှိလာပါက ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရေး၊ မသံကာဖွယ်အချက်များကို သတင်းရရှိပါက ပြည်သူများအနေဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့သို့ သတင်းပေးပို့တိုင်ကြားရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးပပျောက်ရေးနှင့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာများ ပညာပေးဆောင်ရွက်ရေးတို့တွင် ပြည်သူများကလည်း လက်တွဲဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ကိုကိုသိန်း(မော်လမြိုင်)

မန္တလေးကလေးအထူးကုဆေးရုံ၌ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနမှ မြို့ပြနှင့် စက်မှုဝန်ထမ်းများသည် မန္တလေးမြို့ ခုတင်(၅၅၀)ဆုံ ကလေးအထူးကုဆေးရုံကြီးဝင်းအတွင်း၌ သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေးအတွက် ရေနုတ်မြောင်းများ ဆယ်ယူရှင်းလင်းခြင်းတို့ကို နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက်က စုပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကာ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးနှင့် လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး(မန္တလေး) တို့မှ ဝန်ထမ်းများက စုပေါင်း၍ ဆေးရုံကြီးအတွက် ရေခဲသေတ္တာ၊ ရေအေးစက်နှင့် ကလေးခြင်ထောင်များကိုလည်း စုပေါင်းလှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်

အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေဆွေးနွေးပွဲ ပခုက္ကူတက္ကသိုလ်၌ကျင်းပ

ပခုက္ကူ နိုဝင်ဘာ ၂၉
ပခုက္ကူမြို့ရှိ ပခုက္ကူတက္ကသိုလ် ပင်မဆောင်ဘွဲ့နှင့်သဘင်ခန်းမ၌ အမျိုးသားပညာရေးမြှင့်တင်မှုအကောင်အထည်ဖော်ရေးနှင့် အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေပါအချက်အလက်များ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

အား ရှင်းလင်းပြောကြားကာ မြန်မာစာအဖွဲ့ဦးစီးဌာန တာဝန်ခံညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်က အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ၏ ဆက်စပ်ဥပဒေများအကောင်အထည်ဖော်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသူများက အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး ပခုက္ကူတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာဦးချိုက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ မြို့မ မြို့ဖများနှင့် ပခုက္ကူတက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ အိမ်နံ့ဆွေ(ရေစကြို)

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပခုက္ကူတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာဦးချိုက အမှာစကားပြောကြားပြီး ကျောက်ဆည်တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာမြင့်လွင်က ပညာရေးမြှင့်တင်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေးနှင့် အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ၏ ဆက်စပ်ဥပဒေအကြောင်းအရာများ

မိတ္ထီလာအကျဉ်းထောင်အား တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီး ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

မိတ္ထီလာ နိုဝင်ဘာ ၂၉
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီး ဦးကြည်သိန်းနှင့် ခရိုင်တရားသူကြီး ဦးဇော်ထူး၊ မြို့နယ်တရားသူကြီး ဦးမောင်လွင်သည် မိတ္ထီလာအကျဉ်းထောင်၌ အကျဉ်းသားအခွင့်အရေးများရရှိမှု ရှိ မရှိကို နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်က သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မိတ္ထီလာအကျဉ်းထောင်မှူးဦးခင်မောင်ထွန်းက အကျဉ်းထောင်၏စီမံဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးအား ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး အကျဉ်းထောင်အတွင်း ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရသူများ၊ အချုပ်ခံနေရသူများ၏ နေရာထိုင်ခင်းသက်သာချောင်ချိမှုရှိမရှိ၊ အာဟာရသင့်တင့်မှုတစ်စုစုသုံးရမှု ရှိ မရှိ၊ ဆေးကုသရန်အခွင့်အရေး ရှိ မရှိ၊ နှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းမှု ရှိ မရှိနှင့် ရသင့်ရထိုက်သောအခွင့်အရေးများရရှိခံစားနိုင်မှု ရှိ မရှိတို့ကို အကျဉ်းသားများအား တွေ့ဆုံမေးမြန်းပြီး လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန် တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)

**ဈေးပြိုင်အိတ်ဖွင့်တင်ခါ (Open Tender) ခေါ်ယူခြင်း**

၁။ သစ်တောထွက်ပစ္စည်း ဖက်စပ်ကော်ပိုရေးရှင်းလီမိတက်ပိုင် လက်ရှိ အသုံးပြုနေသည့် မော်တော်ယာဉ် (၁၈)စီးနှင့် ရပ်နားယာဉ်(၆)စီး စုစုပေါင်း မော်တော်ယာဉ် (၂၄)စီးကို Lot (၄)ပုံခွဲ၍ မျက်မြင်အခြေအနေအတိုင်း ဈေးပြိုင်အိတ်ဖွင့်တင်ခါဖြင့် ရောင်းချလိုပါသဖြင့် ဈေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာများ တင်သွင်းကြရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ခါပုံစံများကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃ရက်မှ ၁၁ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၉း၃၀နာရီမှ ၁၆း၀၀နာရီအတွင်း စီမံရေးဌာန၊ သစ်တောထွက်ပစ္စည်းဖက်စပ်ကော်ပိုရေးရှင်းလီမိတက်၊ 1(A) (18) မြသီတာအိမ်ရာ၊ (၁၁)ရပ်ကွက်၊ တောင်ငူဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၈၅၅၅၅၃၆၊ ၀၉-၇၃၂၅၀၅၀၊ ၀၉-၅၅၅၅၃၅၆ တို့တွင် လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ခါများကို ၂၀၁၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၂ရက် ၉း၃၀ နာရီမှ ၁၂း၃၀ နာရီအတွင်း အထက်ပါ သစ်တောဖက်စပ်ရုံးတွင် တင်ခါအဖွဲ့ဝင်များ၏ ရှေ့မှောက်၌ လာရောက်ပေးသွင်းရန် ဖြစ်ပါသည်။သတ်မှတ်ကာလထက် ကျော်လွန်သောတင်ခါများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

ရောင်းချရေးအဖွဲ့

**တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စစ်ကိုင်းမြို့နယ်တွင် အောက်ဖော်ပြပါ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများရှိပါသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသား လုပ်ငန်းရှင်များထံမှ အိတ်ဖွင့်တင်ခါ တင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်-

Lot 1-စစ်ကိုင်းမြို့ ပါရီကွင်း အထူးတန်းပွဲကြည့်စင်တည်ဆောက်ခြင်း ပေ(၁၄၀x၂၄x၁၈) Inner Fencing ကာရံခြင်း (၁၈၀x၅)ပေ Score Board ပြုလုပ်ခြင်း (၁၆x၈x၈)ပေ

၂။ တင်ခါပုံစံများကို ၂၈-၁၀-၂၀၁၄ ရက်မှစ၍ စတင်ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ပြီး တင်ခါပုံစံများမှာ ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ ရက် ညနေ ၁၆း၀၀ နာရီဖြစ်ပြီး တင်ခါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါလိပ်စာတွင် လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

တိုင်းဒေသကြီးအားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန ဖုန်း-၀၇၁-၂၂၉၁၃၃

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**

ကျွန်တော် မောင်မျိုးဝင်း KMW-၁၃၉၃၆၇ ၏ Psn0 (မမှတ်မီ) ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။

ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၀၄၁၃၇

**ပြင်ဆင်ဖတ်ရွှပါရန်**

၁၉-၉-၂၀၁၄ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာ၏ စာမျက်နှာ-၇ ကန့်ကွက်ကြော်ငြာ အမှတ်စဉ်(၁၁)တွင် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်မြေတိုင်း ၁၃/ရွှေပေါက်က ဟု ဖတ်ရွှပါရန်။

**အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန (ရေနှင့်သန့်ရှင်းမှု)၏ လဂွန်းပြင်ရေပေးစရေးလုပ်ငန်းတွင်အသုံးပြုမည့် စက်နှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို အောက်ပါအတိုင်းဌာနသတ်မှတ်နေရာအရောက် ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ခါများပေးသွင်းနိုင်ပါရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်-

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်	အရေအတွက်
(၁)	Pump/Motor With Valves,Fitting & all Accessories+Main Panel, Starter Panel & Accessories	6Sets
(၂)	Sump Pumps With all Accessories+Main Panel, Starter Panel & Accessories	4Sets
(၃)	Pump/Motor with Valves, Fitting & all Accessories+Main Panel, Starter Panel & Accessories	6Sets
(၄)	Air Blower With Valves, Fitting & all Accessories+Main Panel, Starter Panel & Accessories	4Sets
(၅)	Transformer(6.6/0.4KV, 50Hz)	2Unit

၂။ ဈေးနှုန်းလွှာပို့ရက်မှာ ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ ရက်၊ ၁၆း၀၀ နာရီဖြစ်ပြီး တင်ခါပုံစံတစ်စုံလျှင် ကျပ် ၅၀၀၀(ကျပ်ငါးသောင်းတိတိ)နှုန်းဖြင့် မြို့တော်ခန်းမ(ပထမထပ်)ဘတ်ဂျက်နှင့်ငွေစာရင်းဌာန၊ ပစ္စည်းဝယ်ယူရေးဌာနတွင် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဖုန်း-၃၈၈၇၃၂၊ ၀၉-၂၅၀၂၈၃၁၉ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ပစ္စည်းဝယ်ယူရေးအဖွဲ့

**ပြင်ဆင်ဖတ်ရွှပါရန်**

၁၉-၉-၂၀၁၄ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၏ စာမျက်နှာကြော်ငြာ(၆) ကန့်ကွက်ကြော်ငြာ တာမွေမြို့နယ် ဒေါ်နီနီနိုင်၏ မြေပုံကူးတွင် မြေကွက်လိပ်စာအမှတ် ၈၆၊ (၁၅၇)လမ်းအစား အမှတ် ၄၅၇၊ ကျိုက္ခိတ်လမ်း၊ တာမွေကြီး(ခ) ရပ်ကွက်ဟု ဖတ်ရွှပါရန်။

**ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်**

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ တာမွေကြီး (က+ဂ)ရပ်ကွက်၊ ဗညားဒလလမ်းမကြီးပေါ်ရှိ အိမ်အမှတ် (၃၁၈)၊ (၂) ထပ်တိုက်၊ မြေအကျယ်အဝန်း ပေ (၃၀x၈၀) (ဂရန်မြေ၊ ပိုင်ရှင်အမည်ပေါက်) (တာမွေအပိုင်းထိပ် Ocean Super Market အရှေ့၊ နေရာ အလွန်ကောင်း)ညှိနှိုင်းဈေးဖြင့် ရောင်းမည်။

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၉-၉၇၇၄၀၀၀၀၄၉

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

ကူးစက်ရောဂါကာကွယ်နည်းရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၂၉

ကူးစက်ရောဂါများကာကွယ်နည်းရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

အစည်းအဝေးတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းလှိုင်က ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်နည်းရေးလုပ်ငန်းသည် ကျန်းမာရေးဌာနတစ်ခုတည်း ဆောင်ရွက်၍မရဘဲ ဌာနပေါင်းစုံနှင့် ပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးက ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ကူးစက်ရောဂါ တစ်ခုဖြစ်ပေါ်လာပါက အဆင့်ဆင့်သတင်းပို့မှုစနစ်သည် ကျန်းမာရေးဌာန အပြင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးများ၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်း များအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့၏ပင်မလုပ်ငန်းများအပြင် ကူးစက်ရောဂါတစ်ခုခု ဖြစ်ပွားမှုကိုသိရှိပါက ကျန်းမာရေးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများသို့ သတင်း ပေးပို့ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအနေနှင့် ကူးစက်ရောဂါများ တွင် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည့် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကာကွယ်ရေး အတွက် အပတ်စဉ် ဖူး၊ သွန်၊ လဲ၊ စစ်လုပ်ငန်းများကို မန္တလေးစည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီနှင့် တိုင်းဒေသကြီးကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ စတုတ္ထမဏ္ဍိုင်ဖြစ်သောမီဒီယာများအနေဖြင့် လည်း ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးရာရောက်သောသတင်း များကို ဖော်ပြပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နေပြည်တော်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ရောဂါနိမ်နင်းရေး)ပါမောက္ခ ဒေါက်တာစိုးလွင်ငြိမ်းက မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီးသည် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးများတိုးတက်ကောင်းမွန်လာပြီး ခရီးသွား လာမှုများပြားခြင်း၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ တည်ဆောက် ရေးလုပ်ငန်းခွင်များ များပြားလာခြင်းနှင့် ရွှေ့ပြောင်းအခြေချနေထိုင်သူများ ပေါများလာခြင်းတို့ကြောင့် ကူးစက်ရောဂါကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည်အပြင် ကမ္ဘာပေါ်တွင်ဖြစ်ပွားနေသော အီဘိုလာရောဂါဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေများ၊ ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါဖြစ်ပွား မှုအခြေအနေများ၊ နိုင်ငံတစ်ဝန်းဆောင်ရွက်ရမည့် ဝက်သက်၊ ဂျီတီသိုးရောဂါ ကာကွယ်ရေးအတွက် ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများ၊ သွေးလွန်တုပ်ကွေး ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

မင်းထက်အောင်(မနန်းကိုယ်ပွား)



ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုကြောင့် ဘတ်စ်ကားကြီးများခေါက်ရေနှည်းကာ ဝင်ငွေကျဆင်း

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၉

ရန်ကုန်မြို့တွင် ပြေးဆွဲလျက်ရှိ သော ခရီးသည်တင်ဘတ်စ်ကားကြီး များအနေဖြင့် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု များကြောင့် ပြေးဆွဲနိုင်သည့် ခေါက် ရေလျော့ကျလာကာ ဝင်ငွေလျော့ နည်းလာကြောင်း ဘတ်စ်ကားယာဉ် မောင်းတစ်ဦးက ပြောသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ယာဉ်လိုင်းအနေနဲ့ တစ်နေ့ကို ပုံမှန်ငါးကြောင်း ပြေးဆွဲ နေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အခုတလော ပြားလာတဲ့အတွက် သုံးကြောင်း လောက်ပဲဆွဲနိုင်တော့တယ်။ ဝင်ငွေ လည်း ကျဆင်းသွားပါတယ်။ Point တစ်ခု၊ တစ်ခုကိုဖြတ်ဖို့ အနည်းဆုံး မိနစ် ၂၀ ကြာအောင် စောင့်ဆိုင်း နေရတယ်။ တစ်ကြောင်းပတ်မိဖို့ အချိန်က လေးနာရီမှ ငါးနာရီလောက် ကြာတယ်” ဟု ၃၉ ယာဉ်လိုင်းမှ ယာဉ်မောင်း ဦးဝင်းဌေးက ပြော



သည်။ ဘတ်စ်ကားကြီးများ ပြေးဆွဲမှုမှာ တစ်ကြောင်းပြေးဆွဲလျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ မှ ၂၅၀၀၀ အထိ ရရှိနေပြီး ပုံသေ ငွေကျပ် ၂၀၀ ကားများက ဝင် ငွေပိုရရှိကြောင်း သိရသည်။ ဘတ်စ် ကား ကြီး များ ကို ယာဉ် မောင်း များ က ဝင်ငွေအပေါ်မူတည်၍ ရာခိုင်နှုန်း ဖြင့် ရရှိကြောင်း သိရသည်။ သို့ရာ တွင် အချို့သောယာဉ်များမှာ ပုတ် ပြတ်စနစ်နှင့် ငှားရမ်းမောင်းနှင်လျက် ရှိသည်။ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့ခြင်း၏အဓိက ပြဿနာတစ်ရပ်မှာ ဈေးများအနီး ပတ်ဝန်းကျင်၌ အငှားယာဉ်များက စည်းကမ်းမဲ့စွာ ရပ်နား၍ ခရီးသည် ကိုစောင့်ဆိုင်းနေသဖြင့် ယာဉ်လမ်း ကြောကျဉ်းမြောင်းကာ ပိတ်ဆို့မှုများ ဖြစ်ပွားရသည်ဟုဆိုသည်။ သို့ရာ တွင် အချို့သော ဘတ်စ်ကားများမှာ လည်း မှတ်တိုင်များ၌ နောက်မှလိုက် လာသောယာဉ် ရုတ်တရက်ကျော် မတက်နိုင်အောင် လမ်းပိတ်ဆို့၍ ရပ်ကာ ခရီးသည်များအား စောင့် ဆိုင်းနေခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်။ ယခုကဲ့သို့ ယာဉ်စည်းကမ်း ချိုးဖောက်မှုများသည် ထိရောက်စွာ အရေးယူမှု အားနည်းခြင်းကြောင့် ဖြစ်ရသည်ဟု ယာဉ်မောင်းတစ်ဦးက သုံးသပ်ထားသည်။

သတင်း-ကြိုတိုင်းအောင် ဓာတ်ပုံ-သတ္တ

ကလေးမြို့ ဆေးရုံသံကူကွန်ကရစ်တံတား အကျယ် ၁၀ ပေစီတိုးချဲ့

ကလေး နိုဝင်ဘာ ၂၉

ကလေးမြို့၏ ကုန်သွယ်လမ်းမကြီး ဖြစ်သော လမ်းဆုံမီးပွင့်မှ ကလေးဝ ဘက်သွားရာ ကျီကုန်း-ကလေး လမ်းမပေါ်တွင် ဥပသ်ချောင်းကိုဖြတ် ၍ တည်ဆောက်ထားသော တံတား အမှတ်(၃/၆) သံကူကွန်ကရစ်ဆေးရုံ တံတား အရှည်ပေ ၄၀၊ အကျယ် ၂၄ ပေအား ဘေးနှစ်ဖက်ယာဉ်သွားလမ်း အကျယ် ၁၀ ပေစီကို Spun Pipe အုတ်ခွံဖြင့် ထပ်မံတိုးချဲ့တည်ဆောက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တံတားအကျယ်တိုးချဲ့ရန် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု ရန်ပုံငွေမှ ငွေကျပ် ၆၅သန်း အကုန် အကျခံကာ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းက တာဝန်ယူဆောင်လုပ် ခြင်းဖြစ်ပြီး အမြန်ဆုံးပြီးစီးနိုင်ရေး အတွက် ကလေးခရိုင် စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်ထူးသည် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ

ဦးဝေလွင်ဖြိုးနှင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန် ရှိသူများနှင့်အတူ နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက် က ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။ တံတား၏ အောက်ခြေအုတ်မြစ် သည် ခိုင်ခံ့မှုအားနည်းသဖြင့် တံတားတစ်စင်းလုံး အသစ်တည် ဆောက်မည်ဆိုပါက သုံးလခန့်ကြာ မြင့်မည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါတံတားသည် အရေးကြီးသော မြို့တွင်းကုန်သွယ် လမ်းမကြီးပေါ်တွင် တည်ရှိခြင်း ကြောင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမည်ဖြစ်၍ မြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူ ပြုကော်မတီနှင့် မြို့မိမြို့ဖများ၏ သဘောတူညီမှုအရ ယခုလက်ရှိ အနေအထားအတိုင်း တံတားဘေး နှစ်ဖက် ယာဉ်သွားလမ်းတိုးချဲ့ခြင်းနှင့် ယင်းတံတား၏ ကြံ့ခိုင်မှုအားနည်း သည့်နေရာများကိုလည်း ခိုင်ခံ့ အောင် ဆောက်လုပ်ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်သူ့ဆောက်



Advertisement for GUSTO Institute of Information Technology. It features the GUSTO logo and text in Burmese: 'နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြု ကွန်ပျူတာဘွဲ့လက်မှတ် ရရှိရုံ သာမက ITကုမ္ပဏီကြီးများတွင် တိုက်ရိုက်ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နိုင်မည်.' Below this is 'HND Diploma in Computing (UK)'. There are four bullet points listing benefits: 1. QCF Level -5 အဆင့်ရှိ HND Diploma ကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ GUSTO - Institute of IT တွင်စာသင်ကာလ(၂)နှစ်တက်ရောက် ပြီးရယူနိုင်ပါပြီ။ 2. GUSTO မှ HND ရရှိပြီးပါက ပြည်တွင်းပြည်ပ ITကုမ္ပဏီကြီးများတွင် ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိမည် ဖြစ်သည်။ 3. B.Sc.(Hons.) Computing ဘွဲ့ကိုဆက်လက်သင်ယူလိုပါက အင်္ဂလန်နိုင်ငံ၏ ထိပ်တန်းတက္ကသိုလ်ကြီးများဖြစ်သော University of the West of England, Teesside University, University of Huddersfield အစရှိသည့် နိုင်ငံတကာ တက္ကသိုလ်ပေါင်း(၂၀၀)ကျော်၏ နောက်ဆုံးနှစ်ကို တိုက်ရိုက် တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။ 4. နောက်ဆုံးနှစ်ကို ပြည်တွင်း၌ တက်ရောက်လိုပါက GUSTO - Institute of IT ၌ပင် သို့ရသည်ထိ တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။ Contact info: #289 (A), Pyay Road, Sanchaung Yangon. 09 - 86 288 06, 09 - 4500 56 104. Enroll Now! November Intake. Logos for University of the West of England, Teesside University, and University of Huddersfield are shown.

A row of six small advertisement boxes. Each box contains Burmese text for a specific course or service. 1. ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း: ယာဉ်အမှတ် ၃၀၂/၂၀၉၂၀၊ Jialing, M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရိုလူ ဒေါ်ယုယုကြွယ် ၅/မရန် (နိုင်)၁၃၈၂၄၀ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက် ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါကနိုင်လုံ သောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာ သည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော် ပြပါရုံးသို့လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး(မုံရွာ) 2. ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း: ယာဉ်အမှတ် 7F/5349 ၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်း ကြွနံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း) 3. ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း: ယာဉ်အမှတ် 2G/6896 ၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း) 4. ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း: ယာဉ်အမှတ် 8F/4807 ၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း) 5. ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက် လျှောက်ထားခြင်း: ယာဉ်အမှတ် ၃၁/၆၇၄၇၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်း ကြွနံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ (ရွာသာကြီး) 6. ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက် လျှောက်ထားခြင်း: ယာဉ်အမှတ် ၆၁/၂၃၁၀၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အောက်ပိုင်း)



ဌာနဆိုင်ရာနှင့်ပုဂ္ဂလိကရေးရာဦးစီးဌာန

**အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့်အနုပညာတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်၊ မန္တလေး)**  
 ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ် မဟာဝိဇ္ဇာအရည်အချင်းစစ်သင်တန်းဖွင့်လှစ်ရန်

**သင်တန်းသားခေါ်ယူခြင်း**

၁။ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်၊ မန္တလေး)တို့တွင် ၂၀၀၄-၂၀၀၅ပညာသင်နှစ်မှစတင်၍ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ပညာသင်နှစ်အထိ စနစ်ဟောင်းရိုးစဉ်း ဝိဇ္ဇာဘွဲ့ဖြင့်အောင်မြင်၍ မဟာဝိဇ္ဇာအရည်အချင်းစစ်သင်တန်း တက်ရောက်ရန် အဆင့်မီသူများနှင့် စနစ်ဟောင်းဒုတိယနှစ် (ဂုဏ်ထူးတန်း)ကို တတိယတန်း (Third Class) ဖြင့် အောင်မြင်သူများ တက်ရောက်နိုင်ရန်အတွက် မဟာဝိဇ္ဇာအရည်အချင်းစစ်သင်တန်းကို ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်-

(က) သင်တန်းအမည်

- (၁) မဟာဝိဇ္ဇာအရည်အချင်းစစ်သင်တန်း(ဂီတ)
- (၂) မဟာဝိဇ္ဇာအရည်အချင်းစစ်သင်တန်း(သဘင်)
- (၃) မဟာဝိဇ္ဇာအရည်အချင်းစစ်သင်တန်း(ပန်းချီ)
- (၄) မဟာဝိဇ္ဇာအရည်အချင်းစစ်သင်တန်း(ပန်းပု)
- (၅) မဟာဝိဇ္ဇာအရည်အချင်းစစ်သင်တန်း(ရုပ်ရှင်နှင့်ပြဇာတ်)

(ရုပ်ရှင်နှင့်ပြဇာတ်ပညာအထူးပြုတက်ရောက်လိုသူများသည် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်)၌သာ တက်ရောက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။)

(ခ) သင်တန်းကာလ - (၁)နှစ်

(ဂ) သင်တန်းအချိန် - နံနက် ၉:၀၀ နာရီမှ ညနေ ၄:၃၀ နာရီထိ

(ဃ) စတင်ဖွင့်လှစ်မည့်ရက် - ၂၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက်

(င) လျှောက်လွှာပို့ရက် - ၁၉-၁၂-၂၀၁၄ ရက်

၂။ လျှောက်ထားလိုသူများသည် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများဖြစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာဌာနအကြီးအကဲ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လျှောက်ထားကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာပုံစံများကို တစ်စောင်လျှင် ၂၀၀/- (ကျပ်နှစ်ရာ) တိတိဖြင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့်အနုပညာတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်၊ မန္တလေး)၊ သင်တန်းရေးရာဌာနတွင် ဝယ်ယူလျှောက်ထား ကြရမည်။

၃။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကိုသိလိုပါက အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့်အနုပညာတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) ဖုန်း- ၀၁-၅၉၀၂၅၂၊ ၀၁-၅၉၀၂၅၄ တို့သို့လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်(မန္တလေး) ဖုန်း-၀၈၅-၄၀၀၈၄ သို့လည်းကောင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

မော်ကွန်းထိန်း  
 အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့်အနုပညာတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်)

**လက်ထပ်မင်္ဂလာဧည့်ခံပွဲကျေးဇူးတင်လွှာ**

ရန်ကုန်မြို့နေ  
 ဦးသန်းမြင့်-ဒေါ်အေးမြင့်တို့၏သားထွေး

**မောင်သက်ညီညီမြင့်(ခ)ဦးသက်**  
**Final Year Business Management**  
**Studied at Pacific Glory International**  
**Maritime School (O.O.W Class-3)**

နှင့်  
 ရန်ကုန်မြို့နေ  
 ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးစောရွှေ(ဒုတိယကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ရကသ (၂) ရဲမှန်တပ်မြို့)-ဒေါ်မိုးသန်းတို့၏သမီးငယ်

**မခိုင်သဏ္ဍာကျော်(ခ)စိန်**  
**B.DevS (Eco)**  
**Director (Kyel Zin Khu)**  
**Nit Thein Int.Co., Ltd.)**

တို့သည် ၁၈-၁၁-၂၀၁၄ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ စကားပါလမ်း၊ မင်းကွန်းတိပိဋကရွှေကျောင်း တော် ရွှေရတုခန်းမ၌ ကျင်းပပြု လုပ်သော မင်္ဂလာဧည့်ခံပွဲ၌ မင်္ဂလာအောင်စံပယ်ပန်းကုံး ချီးမြှင့်ပေးပါသော Capt. စိုးလွင် (ရေကြောင်းညွှန်ကြားရေးမှူး- ငြိမ်း)နှင့်ဒေါ်အေးမြင့်တို့အား လည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာလက်ထပ်လက်စွပ်ဆင်ခြင်ပေးပါသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရခိုင်တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးစော်အေးမောင်နှင့်ဒေါ်လှမြင့်သန်းတို့အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာအခမ်းအနားများအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးပါသော ဦးကျော်စိုးဦးအားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာအခါတော်ပေးသီဆိုပေးပါသော ဒေါ်ရီရီသန်းအားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာပန်းကြဲပေးပါသော မမြတ်သီရိကျော်၊ မမေဦးကိုကို၊ မင်္ဂလာအောင်စံပယ်ပန်းကုံးကိုင်ဆောင်ပေးပါသော မမြူနှင့်ပွင့်၊ မင်္ဂလာလက်စွပ်ကိုင်ဆောင်ပေးပါသော မသံသာမိုးသူ၊ မိတ်ကပ်ဆံပင်မင်္ဂလာဝတ်စုံ မေဦးမောင်(တော်ဝင်သူနှင့်အဖွဲ့အား လည်းကောင်း၊ မအားလပ်သည့်ကြားမှ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ပေးပါသော စက်ဘက်၊ နယ်ဘက်မှ ဂုဏ်သရေရှိလူကြီးမင်းများ အားလည်းကောင်း၊ Miraco Shipping Management မှ ဆရာများနှင့် ရုံးအဖွဲ့သားများအားလည်းကောင်း၊ လူကိုယ်တိုင် မတက်ရောက်နိုင်သော်လည်း မင်္ဂလာလက်ဖွဲ့ချီးမြှင့်ပေးပါသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ စစ်ဘက်နယ်ဘက်မှ ဂုဏ်သရေရှိလူကြီးမင်းများနှင့် ရပ်နီးရပ်ဝေးမှဂုဏ်သရေရှိ မိတ်ဆွေများအားလည်းကောင်း၊ အဘက်ဘက်မှပိုင်းဝန်းကူညီ ပေးကြပါသော နှစ်ဖက်သောဆွေမျိုး မိတ်သဟာန်နှင့်ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးကို လှိုက်လှိုစွာ ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါသည်။

နှစ်ဖက်သောမိဘများနှင့်  
 မောင်သက်ညီညီမြင့်(ခ)ဦးသက်  
 မခိုင်သဏ္ဍာကျော်(ခ)စိန်

**နှစ် ၅၀ ပြည့်ရွှေရတုမင်္ဂလာဆုမွန်လွှာ**

ဖေဖေ ဦးဆွေထွန်း-မေမေ ဒေါ်ကြည်စန်း အမှတ် ၇ (ခ)၊ ဝင်ပါလမ်း၊ ဗဟန်းတို့၏ ၁၉၆၄- ၂၀၁၄ ရက်တွင် ကျရောက်သော နှစ် ၅၀ပြည့် ရွှေရတုမင်္ဂလာတွင် ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်း၊ စိတ်၏ ချမ်းသာခြင်း နှင့်ပြည့်စုံကြလျက် မိသားစုနှင့်အတူ ပတ္တမြားမုခ်ရတုများ ဖြတ်ကျော်နိုင်ကြပြီး နှစ်ရာကျော်တိုင် ကျန်းမာပျော်ရွှင် အေးချမ်းစွာလျှောက်လှမ်းနိုင်ကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါသည်။

ချစ်သားသမီးများ

- ခိုင်ခိုင်ထွန်း B.E
- စန်းစန်းထွန်း B.A
- အောင်ထွန်းထွန်း B.Com
- ဝင်းဆန်းထွန်း B.D.S
- အောင်မင်းထွန်း College of Business

**ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်(၁၉၇၃-၇၄-၇၅)ဘူမိဗေဒဘွဲ့ရ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၏ အဋ္ဌမအကြိမ် အာစရိယပူဇော်ပွဲဖိတ်ကြားလွှာ**

ရန်ကုန်ဝိဇ္ဇာနှင့်သိပ္ပံတက္ကသိုလ်မှ ဘူမိဗေဒအဓိကဖြင့် (၁၉၇၃/၇၄/၇၅)ဘူမိဗေဒဘွဲ့ရ နှစ်များတွင် ဘွဲ့ရရှိခဲ့ကြသော ကျောင်းသား/ကျောင်းသူများ၏ အဋ္ဌမအကြိမ် အာစရိယပူဇော်ပွဲကို အောက်ဖော်ပြပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည် ဖြစ်ပါသောကြောင့် ကျောင်းသား/ကျောင်းသူများအားလုံး မပျက်မကွက်တက်ရောက်ကြပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ် ပါသည်။

နေ့ရက် - ၇-၁၂-၂၀၁၄ ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)  
 အချိန် - နံနက် ၉ နာရီ  
 နေရာ - ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များမေဗွာရုံ

အာစရိယပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ

**စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ(Open Tender)ခေါ်ယူခြင်း**

၁။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ တိုင်းဒေသကြီးအထူးပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း(ဖြည့်စွက်)ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့်အောက်ဖော် ပြပါလုပ်ငန်းများအား ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်ရန် တိုင်းရင်းသားပုဂ္ဂလိက ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းရှင်များသို့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပေးသွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်-

(က) ယင်းမာပင်ခရိုင်(ကနီမြို့နယ်)၊ ဘုတလင်-ညောင်ကန်၊ ကန်-ကနီလမ်း၊ မိုင် ၂၀/၁ မှ ၂၀/၆ ကြား(၄၈၀၀+၄၀၀) ရေကျော်နေသည့်အပိုင်းအား ၂"-၄" ကျောက် ၄၂" ထုစီခင်း၍ ၉"ထု (၁:၂:၄) ဘီလပ်မြေ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း။

(ခ) ရွှေဘိုခရိုင်(ရွှေဘိုမြို့နယ်) ရွှေဘို-ညောင်ပင်သာ-ရေဦးလမ်း၊ မိုင် ၁၃/၅-၁၈/၀ အတွင်း (၂မိုင် ၂ ဖာလုံ) မူလလမ်းပျက်အား ၂"-၄"ကျောက်၊ (၁၃)အကျယ် ၆" ထု အခြေခံ လွှာခင်းခြင်း၊ ၁"-၂" ကျောက် ၁၂" အကျယ် ၃" ထုခင်း၍ ကတ္တရာရေပိတ်လွှာခင်း ခြင်းလုပ်ငန်း။

(ဂ) ကသာခရိုင်(ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်)၊ ဖောင်းပြင်-ပင်လည်ဘူးလမ်း၊ မိုင် ၅၇/၀-၆၀/၀ (၃ မိုင် ၀ ဖာလုံ)အား (၄၀)အကျယ်ရရန် စက်/ယာဉ်ယန္တရားများဖြင့် မြေသားတာပေါင် တင်လမ်းချဲ့ခြင်းလုပ်ငန်း။

၂။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါက အင်ဂျင်နီယာမှူးကြီးရုံး ဖုန်း-၀၇၁-၂၃၇၆၄၊ ၀၇၁-၂၂၅၄၁ တို့သို့ ဆက်သွယ်၍လည်းကောင်း၊ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်၍သော်လည်းကောင်း မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

၃။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ၅-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှ စတင်၍ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းတွင် ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး စိတ်ပါဝင် စားသူ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် လုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သောအချက်အလက်ပုံစံ၊ တင်ဒါအာမခံကြေးပေးသွင်းမှုချလန်နှင့် ဈေးနှုန်းများပြည့်စုံစွာဖြင့် တင်ဒါစိစစ်ရေးကော်မတီ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အင်ဂျင်နီယာမှူးကြီးရုံးသို့ ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ရက်၊ ညနေ ၄ နာရီအရောက် တင်ဒါပေးသွင်းနိုင်ပြီး ၁၅-၁၂-၂၀၁၄ ရက်တွင် တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။

တင်ဒါစိစစ်ရေးချယ်ရေးကော်မတီ  
 ဖုန်း-၀၇၁-၂၂၅၄၄၊ ၂၃၇၆၄

**ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်**

- ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ စံရိပ်ငြိမ်မှတ်တိုင် အနီး၊ ရတနာမြိုင်လမ်း၊ အင်းစိန်လမ်းမ ဂုတ်ခြံ RC ၂ထပ်တိုက်သစ်၊ 3 MB၊ 2 SB၊ 3 A/C၊ ရေပူ/ရေအေး၊ Bathtub၊ ကားပိုဒေါင်ပါ။  
 ပေ(၅၀)xပေ(၈၀) (နေရာကောင်း/သန့်)  
 Ph: 01-707910, 09-5168891

**အဆင့်မြင့် Condo တိုက်ခန်းရောင်းရန်ရှိသည်**

Sqft 1525', MB-1, B-2, AC-4, Shower Room  
 Furnitures, Power Meter-1, Single Meter-1, Base-  
 ment Car Parking, ၀ရန်တပ်ပါ (အဆင့်မြင့်ပြင်ဆင်ပြီး၊  
 ရုံးခန်းဖွင့်လိုသူများအထူးသင့်လျော်) Ocean East Point  
 Shopping Centre အပေါ်ထပ် (၅) လွှာ၊ မဟာဗန္ဓုလ  
 လမ်းမကြီး၊ မျက်နှာစာတန်း။  
 Ph: 01-397990-1, 09-5408585, 09-421019567  
 ရောင်းဈေး - ကျပ် သိန်း ၃၀၀၀ (ညှိနှိုင်း)

**တိုက်သစ် အမြန်ရောင်းမည်**

(၁၄'x၅၀') နှစ်ခန်းတွဲ၊  
 ပထမထပ် (၂၈'x၅၀')၊  
 ကျပ်သိန်း ၁၅၅၀၊  
 မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်။  
 ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း-၀၉-၅၁၃၆၃၇၃

**ဂဝံခဲ/ဂဝံမွန့် ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် ရောင်းရန်ရှိသည်။**

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-

- ၀၉-၅၁၆၄၄၃၀၊
- ၀၉-၃၃၃၀၀၈၇၊
- ၀၉-၄၂၀၂၁၄၅၀၀၊
- ၀၉-၇၃၁၈၀၅၄၂

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

မရမ်းကုန်းမြို့နယ်မြေတိုင်း ၂၆+၂၇ (သမိုင်း)ကုန်းမြင့်သာ၊ မြေကွက်၊ ၄/၂၀၀ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၀၇၆ ဧက၊ နှစ်မီ/၆၀ မြေငှားစာချုပ်အမည်ပေါက်မှာ ဒေါ်ခင် နှစ်မိုး ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်အား အရောင်းအဝယ်စာချုပ် (၇၇၀၈/၂၀၁၄) တင်ပြ၍ CHOW KEN SAN (ခ) ဦးစံဝင်း ၁၂/ကတတ(ပြ) ၀၀၁၂၅၊ ဦးစံညီအောင် ၁၂/ပတတ(နိုင်) ၀၃၃၃၈၇ အမည်သို့ ပြောင်းလဲခွင့်ပြု ပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက် လိုပါက အထောက်အထားမူရင်း အပြည့် အစုံ တင်ပြ၍ ကြော်ငြာပါသည် ရက်မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
 မြေတိုင်းဌာနခွဲ  
 မြို့နယ်နှင့်အိုးအိမ်ဖွဲ့ပြီးရေးဦးစီးဌာန

**ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်**

၂-၁၁-၂၀၁၄ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာ၏ စာမျက်နှာကြော်ငြာ (၈) ကန့်ကွက်ကြော်ငြာအမှတ်စဉ်(၂၀)ဒေါ်ခင် ဝင်းနွယ်+အဲဒါ အမည်ပြောင်းတွင် မြေအမည် ပေါက် ဦးထွန်းငြိမ်း+၂ အစား ဦးထွန်းငြိမ်း+၁ ဟု ဖတ်ရှုပါရန်။

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

သာကောတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်၁၀တောင်မြေကွက်အမှတ် ၁၂၇၀/ က၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၁၂၇၀/က၊ သလွှာဝတီလမ်း(၁၀)ရပ်ကွက်သာကောတ မြို့နယ် (ဒေါ်မမလေး)အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ ဂရုန်မြေအား အမည်ပေါက် ဒေါ်မမလေး (မိခင်)နှင့် ဦးညီထွေး(ဖခင်)တို့ကွယ်လွန် သဖြင့် တစ်ဦးတည်းသော သမီး ဒေါ်လှလှ ငွေ+၂/သကတ(နိုင်)၀၆၂၇၁၇၀၅မှ အထွေ ထွေကိုယ်စားလှယ်လွှာစာအမှတ် (၁၈၇၃၉/ ၂၀၁၄)ရရှိသူ ဒေါ်သီတာ ၁၂/ကတတ(နိုင်) ၀၂၆၅၂၆ မှ သေစာရင်း၊ ကျမ်းကျိန်လွှာ တင်ပြ၍ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက် ထားလွှာရာ ခိုင်လုံသော အထောက်အထား များဖြင့် ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါ ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင် ရက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
 မြေစိစစ်ရုံးနှင့်မြေစိစစ်ခန့်ခွဲဌာန  
 ရန်ကုန်မြို့တော်စည်သာယာရေးကော်မတီ

**ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်**

၂၉-၁၀-၂၀၁၄ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာ၏ စာမျက်နှာကြော်ငြာ (၄) ကန့်ကွက်ကြော်ငြာ သာကောတမြို့နယ် ဦးစော ဝင်းဂိတ်၏ ဂရုန်မြေကျွဲတိုင်း ဦးစောဝင်းဂိတ် ၁၂/သကတ(နိုင်)၀၀၉၄၈၇၈ ဟု ဖြည့်စွက် ဖတ်ရှုပါရန်။

ရန်ကင်းနှင့်စီးပွားရေးကြော်ငြာ

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
(၁) စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ တိုင်းဒေသကြီးဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနမှ အောက်ဖော်ပြပါလုပ်ငန်းများအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံ(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်၊မြေတိုင်းရပ်ကွက်(၁၀၇)၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၅၆၀က+၁ (အလျားပေ၄၀၀ x အနံပေ ၆၀)ရှိရသူ အမည်ပေါက် ဦးညွှတ်ထွန်းနှင့် ဦးသန်းစိန်တို့မှ စာချုပ်အဆင့်ဆင့်ဝယ်ယူသူ ဒေါ်ခင်အေးကြည် (တ)ဦးစံမြင့်

(၁၀)နှစ်ပြည့်လွှမ်းဆွတ်သတ်ရခြင်း
ဦးလှစိုး အသက်(၄၇)နှစ်
ကျေးဇူးရှင်ချစ်ခင်ပွန်း ဦးလှစိုး ကွယ်လွန်သွားသည်မှာ (၁၀)နှစ်ပြည့်ခဲ့ပါပြီ။မိသားစုအပေါ် တာဝန်ကျေခွဲသည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ် Bougainvillea Garden မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၁၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၃)၊ ဧရိယာ (၁၈၆၉၆) စတုရန်းပေ ၀၃၃၁၄၅၉ ဧကရှိ နှစ် ၆၀ ဂရန်မြေငှား မြေကွက်နှင့် သီးပင်စားပင်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို လက်ရရှိနိုင်ဆိုင်သူ ဦးစောကာဟုတ်(ခ)ဦးစောထွန်းနိုင် ၁၂/လမတ(နိုင်)၀၂၈၅၀၀ နှင့် ဒေါ်ကြည်ကြည်(ခ)ရစ်ဟောဟော ၁၂/လမတ(နိုင်)၀၀၆၂၉၀ တို့ထံမှ အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက စရန်ငွေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို လက်ရောက်ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ပိုင်ရေးဆိုင်ခွင့်ရှိသူများ ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစတင်၍ ၁၄ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ခိုင်လုံသော စာချုပ်စာတမ်း မူရင်းများ၊ ဂရန်မူရင်းများနှင့်တကွ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

အများသိစေရန်ကြေညာချက်
ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီပိုင် တိုက်ခန်းကို လက်ရှိအမည်ပေါက်ထံမှ တစ်ဆင့်ဝယ်ယူထားသူက တိုက်ခန်းအမည်ပြောင်းလဲပေးပါရန် တင်ပြလျှောက်ထားလာခြင်းအား ခွင့်ပြုရန်မသင့်ကြောင်း ကန့်ကွက်လိုပါက စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများနှင့်အတူ ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၄ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အကြောင်းကြားလိုက်သည်-

Table with 3 columns: No., Applicant Name, and Details. Includes information about land acquisition and legal proceedings.

ဆရာမကြီးဒေါ်မြင့်မြင့် (ဘောဂဗေဒဌာန)
ဦးရဲနိုင်(ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး၊ ငြိမ်း၊ သမိုင်းဌာန၊ ဒဂုံတက္ကသိုလ်)၏ဇနီး၊ ဒေါက်တာ ယုမြင့်အောင်(နည်းပြ၊ သမိုင်းဌာန၊ မြိတ်တက္ကသိုလ်)၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး သည် ၂၃-၁၁-၂၀၁၄ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း
ဒေါ်မော်မော် အသက် (၅၂)နှစ်
၆-၁၁-၂၀၁၄ရက်တွင် မြစ်ကြီးနားဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားခဲ့သော ဒေါ်မော်မော်၏ ဆေးရုံကတစ်ဆင့် နာရေးကိစ္စအဝဝတို့အား ကူညီပေးခဲ့သော အငြိမ်းစားပညာရေးမှူး၊ လက်ရှိပညာရေးမှူး၊ အငြိမ်းစားကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး၊ လက်ရှိကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး၊ အတူနေ ဆရာမများအားလုံးနှင့် တပည့်များ၊ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်သူငယ်ချင်း ဆရာ ဆရာမများအားလုံး၊ ကျောင်းသူ ကျောင်းသားဟောင်းများနှင့် လက်ရှိတပည့်ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် ကျောင်းမှဝန်ထမ်းများအားလုံး၊ ရုပ်စီရပ်ပမာ၊ အတော်ရှင်နာရေးကူညီမှုအသင်းသားများအား လည်းကောင်း၊ မြစ်ကြီးနားဆေးရုံမှ ဆရာဝန် ဆရာမများအားလုံးအားလည်းကောင်း၊ အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

အများသိစေရန်ကြေညာချက်
ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီပိုင် တိုက်ခန်းကို လက်ရှိအမည်ပေါက်ထံမှ ဝယ်ယူ၍ အဆောက်အအုံနေထိုင်ခွင့်စာချုပ်တွင် အမည်ပြောင်းလဲပေးပါရန် လျှောက်ထားခြင်းအား ခွင့်ပြုရန်မသင့်ကြောင်း ကန့်ကွက်လိုပါက စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများနှင့်အတူ ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၄ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အကြောင်းကြားလိုက်သည်-

အများသိစေရန်ကြေညာချက်
ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီပိုင် တိုက်ခန်းကို လက်ရှိအမည်ပေါက်ထံမှ ဝယ်ယူ၍ အဆောက်အအုံနေထိုင်ခွင့်စာချုပ်တွင် အမည်ပြောင်းလဲပေးပါရန် လျှောက်ထားခြင်းအား ခွင့်ပြုရန်မသင့်ကြောင်း ကန့်ကွက်လိုပါက စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများနှင့်အတူ ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၄ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အကြောင်းကြားလိုက်သည်-

အများသိစေရန်ကြေညာချက်
သာကောတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁/အနော်မာ၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၆၅၃/က၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၁၆၅၃/က၊ တိုးချဲ့ ၂လမ်း၊ အနော်မာသာကောတမြို့နယ်၊ (ဦးကျော်လှိုင်) အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ ဂရန်မြေကို အမည်ပေါက် ဦးကျော်လှိုင် K/RGN-၀၃၃၁၉၁ ကိုယ်တိုင် ဂရန်မူရင်းပျောက်ဆုံးကြောင်း အား ဌာနမှလုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် အညီ ဆောင်ရွက်ပြီး ကန့်ကွက်သူမရှိသဖြင့် ဂရန်မိတ္တူထုတ်ပေးပြီးဖြစ်၍ မူလဂရန်ထုတ်ပေးထားသည့်မြေငှားစာချုပ်အမှတ်သာကော/၁/နော်-၀၁၁၁/၉၃ (၁၃-၉-၉၃)အမည်ပေါက်နှင့် နှစ် ၆၀ မြေငှားစာချုပ်ဂရန်မူရင်းစာအုပ်အား ဖြိုဖြုတ်စီမံခန့်ခွဲမှုဌာနမှ ပယ်ချက်ပြုပြီးဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ကိုလှမျိုးနောင်
၈၈ မျိုးဆက်(ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပွင့်လင်းလူ့အဖွဲ့အစည်း)
အသက်(၄၆)နှစ်
ကိုလှမျိုးနောင် ၈၈မျိုးဆက် (ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပွင့်လင်းလူ့အဖွဲ့အစည်း) သည် ၂၈-၁၁-၂၀၁၄ရက် နံနက် ၈း၄၀နာရီတွင် သည်းကျန်းစိစစ်ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များအားလုံးက ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
သာကောတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၆အရှေ့၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၁၅၂၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၁၁၅၂ အောင်သူခဲ ၂လမ်း၊ ဖေအရှေ့ရပ်ကွက်၊ သာကောတမြို့နယ် (ဦးကျော်လှိုင်)အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ ဂရန်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးကျော် (ဖခင်)နှင့် ဒေါ်အိန်ကြည်(မိခင်)တို့ ကွယ်လွန်သဖြင့် သားသမီးများဖြစ်သော (၁)ဒေါ်ခင်အေး ၁၂/သာကော(နိုင်)၀၀၆၃၃၉၊ (၂)ဦးသန်းနိုင်(ခ)သာကော(နိုင်) ၀၀၇၆၆၃၊ (၃)ဦးထွန်းလင်း ၁၂/သာကော(နိုင်) ၀၀၆၃၀၀၀ တို့ထံမှ အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှဲပြောင်းအမတ် (၂)ရေဝ/၂၀၁၄ရသူ ဦးစံမြင့် (ဖ)မတ (နိုင်) ၀၅၂၉၈၇မှ သာစာရင်း၊ ကျမ်းကျိန်လွှာတင်ပြ၍ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ နိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ခုနှစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါရန်နှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၈၁၊ မြေကွက်အမှတ် (၉၁)၊ ၀၃၁၁၀ ၀၃၄ ဧက၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၅၊ လှည်းတန်းငှားလမ်း (၃)ရပ်ကွက်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ် နှစ် ၆၀ မြေငှားဂရန် (စီမံချက်ဂရန်) အမည်ပေါက် ဦးတင်အောင်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးတင်အောင်ကွယ်လွန်သဖြင့် ဒေါ်လှကြီး ၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၁၈၂၉၁ က တစ်ဦးတည်းသော ဇနီးထံပေးကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ သေစာရင်းထောက်ခံချက်၊ ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ ဂရန်မူရင်းများတင်ပြ၍ ၎င်းထံမှ စင်ကာပူနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံး၌အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ်-၄၉/၂၀၁၄ (၅-၈-၂၀၁၄)အရ အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာရရှိသူ ဦးစိုးညီညီအောင် ၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၅၅၁၆၀၀ မှပိုင်ဆိုင်ကြောင်း စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ခုနှစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ကိုလှမျိုးနောင်
၈၈ မျိုးဆက် (ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပွင့်လင်းလူ့အဖွဲ့အစည်း)
မကဒ၊ မကသ
အသက်(၄၆)နှစ်
ကိုလှမျိုးနောင် ၈၈ မျိုးဆက် (ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပွင့်လင်းလူ့အဖွဲ့အစည်း) သည် ၂၈-၁၁-၂၀၁၄ ရက် နံနက် ၈း၄၀နာရီတွင် သည်းကျန်းစိစစ်ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မကဒ၊ မကသမှ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက် ညီအစ်ကိုမောင်နှမများအားလုံးက မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

အမည်မှန်
ကျင်းတုံမြို့၊ အထက(ခွဲ)၊ လ-၁ ပဉ္စမတန်း(A)မှ မောင်မြေပိုင်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးမောင်မောင်နိုင် ၉/မထလ(နိုင်)၂၂၃၅၂၂ ဖြစ်ပါကြောင်း ဦးမောင်မောင်နိုင်
ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၂၆၊ မြေကွက်အမှတ် ၂၆(ခ)၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၂၆(ခ)၊ သီရိမင်္ဂလာမြို့ပတ်လမ်း၊ (၅/၄)ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ် (ဦးသန်းအောင်)အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ ဂရန်မြေအား ဦးသန်းအောင်(ဖခင်)ကွယ်လွန်သဖြင့် ဇနီး ဒေါ်တင်မြင့် ၁၂/ရပသ(နိုင်)၀၂၃၄၃၀ ထံမှ အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ် ၁၇၅၆(၂၇-၆-၁၄) ရရှိထားသူ ဦးအေးဟန် ၁၂/အလန(နိုင်)၀၂၇၄၁၆၀၀ သေစာရင်း၊ တရားရုံးကျမ်းကျိန်လွှာနှင့် ထောက်ခံကျမ်းကျိန်လွှာ၊ ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာပေးသူ သက်ရှိထင်ရှားရှိကြောင်းနှင့် ပါဝါမရပင်သီးသေကြောင်း ဦးအေးဟန်၏ တရားရုံး ကျမ်းကျိန်လွှာတင်ပြ၍ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့်အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ နိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ခုနှစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။



# နော်ဝေနိုင်ငံ ဟာရယ်ဘုရင်၏ ကိုယ်ရေးအကျဉ်း

နော်ဝေနိုင်ငံ ပဉ္စမမြောက် ဟာရယ်ဘုရင်ကို ၁၉၇၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် အော်စလိုမြို့တော်အနီးရှိ စကယ်ရ်ဂွမ်းနန်းတော်၌ ဖွားမြင်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းသည် အိမ်ရှေ့မင်းသား ပဉ္စမမြောက် အော်လက်ပ် (နော်ဝေတွင် ပဉ္စမမြောက် အော်လက်ပ်ဘုရင်)နှင့် မင်းသမီးမာသာတို့၏



နော်ဝေနိုင်ငံ ပဉ္စမမြောက် ဟာရယ်ဘုရင်နှင့် မိဖုရား။

တစ်ဦးတည်းသောသားတော်ဖြစ်ပြီး ၁၉၉၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ၎င်း၏ခမည်းတော် ကွယ်လွန်ပြီးနောက် နော်ဝေနိုင်ငံ၏ ဘုရင်အဖြစ် တင်မြှောက်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။

မင်းသားဘဝတွင် ဟာရယ်သည် ၁၉၅၅ ခုနှစ်တွင် အော်စလိုမြို့ ခရစ်ယာန်ကျောင်းမှ အထက်တန်းအောင်မြင်ခဲ့သည်။ ယင်းနောက် နော်ဝေမြင်းတပ်အရာရှိ သင်တန်းကျောင်းသို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ၁၉၅၉ ခုနှစ်တွင် နော်ဝေနိုင်ငံ စစ်တက္ကသိုလ်သို့လည်း တက်ရောက်အောင်မြင်ခဲ့သည်။

မင်းသားဟာရယ်သည် စစ်မှုထမ်းခြင်း ပြီးဆုံးချိန်တွင် အင်္ဂလန်နိုင်ငံ အောက်စဖို့ဒ်ရှိ ဘာလီယောကောလိပ်၌ လူမှုရေးသိပ္ပံ၊ သမိုင်းနှင့်ဘာဝဗေဒ ဘာသာရပ်များကို ၁၉၆၀ ပြည့်နှစ်မှ ၁၉၆၂ ခုနှစ်အထိ သင်ယူခဲ့သည်။

၁၉၅၇ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် နော်ဝေဘုရင် သတ္တမမြောက် ဟာကွန် ကွယ်လွန်ပြီးနောက် အိမ်ရှေ့မင်းသား ဖြစ်လာခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်ကောင်စီ အစည်းအဝေးများသို့ စတင် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ခမည်းတော်ဘုရင် ပဉ္စမမြောက် အော်လက်ပ်နှင့်နီးကပ်စွာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး နော်ဝေနိုင်ငံ၏ စက်မှုလုပ်ငန်းများကို ပြည့်ပိုင်ခံများတွင် မြှင့်တင်ရန်အတွက် နော်ဝေကုန်သွယ်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များကို ဦးဆောင်၍ အခြားနိုင်ငံများသို့ ခရီးများစွာ သွားရောက်ခဲ့သည်။

၁၉၆၈ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၂၉ ရက်နေ့တွင် အော်စလိုဘုရားရှိခိုးကျောင်း၌ မစ္စဆွန်ရာ ဟာရယ်ဆင်နှင့် လက်ထပ်ခဲ့ပြီးနောက် သမီးတော်တစ်ပါးနှင့် အိမ်ရှေ့ မင်းသားတစ်ပါး ထွန်းကားခဲ့သည်။

ဟာရယ်ဘုရင်သည် နော်ဝေကြည်းတပ်၊ လေတပ်နှင့်ရေတပ်တို့၏ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးဖြစ်ပြီး နော်ဝေနိုင်ငံ၏ အဆင့်မြင့်ဆုံး အရာရှိလည်းဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ●



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်နှင့် နော်ဝေနိုင်ငံဘုရင်တို့ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရက်က နော်ဝေနိုင်ငံ အော်စလိုမြို့ရှိ ဘုရင်နန်းတော်၌ တွေ့ဆုံကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

# မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဆုံး Homestay အဖြစ် အရှေ့တောင်အာရှနှင့် ဂျပန်လူငယ်များ ကွန်းခဲ့

(၄၁)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှနှင့် ဂျပန်လူငယ်ခရီးစဉ်ဖြင့် ရောက်ရှိလာသော ကျောင်းသားကျောင်းသူများသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အဖွဲ့များခွဲ၍ ရန်ကုန်မြို့ရှိ တက္ကသိုလ်ခြောက်ခုကို သွားရောက်လေ့လာခွင့်ရခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါခရီးစဉ်အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ကြိုးစားအားထုတ်မှုအပိုင်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဆုံး Homestay အဖြစ် တစ်ရက်တာ နေထိုင်ခွင့်ရရှိခဲ့မှုတို့နှင့်ပတ်သက်၍ ပါမောက္ခချုပ်၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် Homestay လက်ခံရယူထားသူတို့ကို မြန်မာ့သတင်းစဉ်အဖွဲ့က သွားရောက်မေးမြန်းခဲ့သည်။

ဒေါက်တာလွင်လွင်စိုး (ပါမောက္ခချုပ်၊ ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်) ပညာရေး လုပ်ဆောင်မှုဆိုတာ ဒီလိုမျိုးနှစ်စဉ် သင်္ဘောကြီးခရီးစဉ်ကလာမှာပါ။ လာတဲ့အခါမှာ ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်ကတော့ ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်ဖို့ တာဝန်ယူမှာပါ။ ဒီကျောင်းက ကျောင်းသူတွေလည်း ဒီသင်္ဘောကြီးခရီးစဉ်မှာ ပါပါတယ်။ အဲဒီကလေးတွေကလည်း အတွေ့အကြုံပြန်ရင်းမယ်။ အခုလည်းပဲ သင်္ဘောကြီးခရီးစဉ်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေနဲ့ ဒီကျောင်းက ကျောင်းသားကျောင်းသူတွေ စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ ✽



# ပုဇွန်တောင်-ပန်းဆိုးတန်း-ထော်လီကျွေ့ လမ်းပိုင်း အင်္ဂုဘီအီးရထားရပ်စခန်းများ တည်ဆောက်မှုပြီးစီးလုပြီ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၉  
ရန်ကုန်မြို့တွင်းရှိ ကမ်းနားလမ်းမသစ်၏ အလုံထော်လီကျွေ့ရှိ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံဝင်းရှေ့တွင် ကမ်းနားလမ်းမသစ်တစ်လျှောက် ပုဇွန်တောင်-ပန်းဆိုးတန်း-ထော်လီကျွေ့လမ်းပိုင်းကို ဒီဇင်ဘာလဆန်းတွင် အာရ်ဘီအီးရထားစတင်ပြေးဆွဲရန် သက်ဆိုင်ရာမှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေသည့် ရထားရပ်စခန်းတစ်ခု တည်ဆောက် ပြီးစီးလျှင်ဖြစ်သည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။ (ဝဲပုံ)  
ကမ်းနားလမ်းမတစ်လျှောက် အုတ်တံတိုင်းနှင့် ကပ်လျက် ယခင်ရှိခဲ့သော သံလမ်းများပေါ်တွင် အာရ်ဘီအီးရထားများ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖

# သိပ္ပံပညာတမ်းသစ် သစ်ခွပျိုးစိတ် မြန်မာနိုင်ငံတန်ဖွဲ့ဖို့ သဘာဝကြီးပိုင်းအတွင်း တွေ့ရှိ



သတင်းဆောင်းပါး၊ စာ > ၁၅  
နေပြည်တော်-စာတည်းဖုန်း၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးစွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နေပြည်တော်-စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ စာတည်းအဖွဲ့အမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၁-၅၅၄၃၀၅၊ နေပြည်တော်-စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးစွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နေပြည်တော်-စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ စာတည်းအဖွဲ့အမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၁-၅၅၄၃၀၅၊ နေပြည်တော်-စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးစွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နေပြည်တော်-စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ စာတည်းအဖွဲ့အမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၁-၅၅၄၃၀၅၊ နေပြည်တော်-စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးစွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နေပြည်တော်-စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ စာတည်းအဖွဲ့အမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၁-၅၅၄၃၀၅

ကျောင်းဆိုးနေလို့  
ကျောင်းဆိုးပျောက်ဆေးကောင်းကောင်း  
သောက်ချင်ရင်.....

**ရွှေမြန်မာ**®  
အမှတ်တံဆိပ်

ကျောင်းဆိုးပျောက်ဆေးရည်ကိုသောက်ပါ။

ပင်ရင်း - အမှတ်(၁၀၉)၊ ဗဟန်းလမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၉၇၃၀၈၂၄၆၁၊ www.facebook.com/ shwemyanmar traditional pharmacy









ကြော်ငြာချက်

ကြော်ငြာချက်

ကြော်ငြာချက်

အများသိစေရန်ကြေညာချက်

အများသိစေရန်ကြေညာချက်

အောက်ဖော်ပြပါ ပုဂ္ဂိုလ်များမှ မိမိတို့၏အဆောက်အအုံကို ဆောက်လုပ်ခွင့်/ပြင်ဆင်ခွင့်ရရှိရန် လျှောက်ထားလာသည့် အတွက် ကန့်ကွက်ရန်အကြောင်းရှိပါက ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားစာရွက်စာတမ်းများနှင့်တကွ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့် ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း(၁၅)ရက်အတွင်း ဤဌာနသို့လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အောက်ဖော်ပြပါ ပုဂ္ဂိုလ်များမှ မိမိတို့၏အဆောက်အအုံကို ဆောက်လုပ်ခွင့်/ပြင်ဆင်ခွင့်ရရှိရန် လျှောက်ထားလာသည့် အတွက် ကန့်ကွက်ရန်အကြောင်းရှိပါက ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားစာရွက်စာတမ်းများနှင့်တကွ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့် ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း(၁၅)ရက်အတွင်း ဤဌာနသို့လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

Table with 5 columns: No., Name, Address, Reason, and Status. Lists various individuals and their property details.

Table with 5 columns: No., Name, Address, Reason, and Status. Lists various individuals and their property details.

ဌာနမှူး၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန(အဆောက်အအုံ)၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ဌာနမှူး၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန(အဆောက်အအုံ)၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်လိုက်သော မှတ်ပုံတင်စာရွက်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအထောက်အထားစာရွက်စာတမ်းများဖြင့် (ရ)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုပမာဏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်းဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

Large table with 8 columns: No., Name, Address, Reason, Status, and Remarks. Contains detailed information about property cancellations.

ဌာနမှူး၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေပုံဆွဲရေးဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်လိုက်သော မှတ်ပုံတင်စာရွက်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအထောက်အထားစာရွက်စာတမ်းများဖြင့် (ရ)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုပမာဏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်းဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

Large table with 8 columns: No., Name, Address, Reason, Status, and Remarks. Contains detailed information about property cancellations.

ဌာနမှူး၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေပုံဆွဲရေးဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ